
Protok6l nr XLlll/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wfoclawek

w dniu 27 kwietnia 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wfoclawek

Zielony Rynek 11l13



W dniu 27 kwietnia 2018 roku o godzinie 9:00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloctawek przy ul.
Zielony Rynek 11/13 rozpoczqty siq obrady XLlll sesji Rady Miasta Wtoclawek Vll kadencji,
kt6rq zwolal ikt6rej przewodniczyl Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski.
Ad. 1

Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski otworzyf obrady XLlll sesji Rady Miasta
Wloclawek, witajqc Prezydenta Miasta - Pana Marka Wojtkowskiego, Zastqpc6w Prezydenta
Miasta, zaproszonych go5ci, przedstawicieli mieszkaic6w, medi6w, urzqdnik6w oraz
rad nych uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski
stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listq
obecnoici 2L radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 27 kwietnia br. sq prawomocne.
Lista obecno(ci radnych z XLlllsesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokotu,
Lista os6b uczestniczacvch w XLlll sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokofu.
- przyjqcie protokolu z obrad XLI i Xtll sesji Rady Miasta
PrzewodniczQcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowat, 2e w Biurze Rady Miasta
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzedu Miasta udostqpnione byty do wglqdu
projekty protokol6w z obrad XLI i XLll sesji Rady Miasta Wtoclawek Vll kadencji, kt6re odbyty
siq w dniu 13 i17 kwietnia 2018 roku, z kt6rymi radni mogli siq zapoznai i wnie6i
ewentualne uwagi. Nie zgioszono uwag, poprawek i uzupelnieri.
- zmiany do porzqdku obrad XLlll sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, 2e radni wraz z

zawiadomieniami o obradach sesyjnych otrzymali porzqdek obrad. Ponadto poinformowaf,
2e realizujqc proSbq Prezydenta Miasta chcialby zgiosii wniosek o wprowadzenie do
porzqdku obrad dw6ch projekt6w uchwal: w punkcie 24 - projektu uchwaly w sprawie
wyra2enia zgody na przyjqcie do realizacji projektu pn.,,Aktywno6i to przyszto5i" w ramach
konkursu nr RPKP.09.02.07. - lZ. 00-04-736/17, wsp6lfinansowanego w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-
2020, Oi Priorytetowa 9 Solidarne spoleczeistwo, Dzialanie 9.2 Wtqczenie spoleczne,
Poddziafanie 9.2.1 Aktywne wl4czenie spoleczne. Natomiast w punkcie 25 - projektu
uchwaly w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzari
zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwa,,Utworzenie parku na Slodowie
oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wloclawku". Przewodniczqcy Rady
Miasta poinformowaf ponadto,2e przedmiotowe projekty uchwal uzyskafy opinie komisji
stalych, zatem zostal spelniony wym69 $ 55 Statutu Miasta.
Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cit siq do radnych z zapytaniem dotyczqcym
propozycji zmian do porzqdku obrad.
O gtos poprosit dr Marek Wojtkowski Prezydent Miasta, kt6ry zglosit wniosek, aby z uwagi
na wagQ omawianych zagadnieri oraz sprawno6i funkcjonowania urzqdu uchwaly zawarte w
punkcie 18,J.9 i20 porzqdku obrad, kt6re dotyczq zmian w bud2ecie miasta na rok 2018,
Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2018 oraz w sprawie zaciqgniqcia kredytu
dtugoterminowego ze wzglqd6w technicznych przesunqd na poczEtek obrad i procedowai
po punkcie dotyczqcym informacji z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.



wobec braku innych zgtosze6 zmian do porzqdku obrad przewodniczqcy Rady Miasta poddal
pod gtosowanie rozszerzenie w punkcie 24 porzqdku obrad o projekt uchwaiy w sprawie
wyrazenia zgody na przyiqcie do realizacji projektu pn. ,,Aktywnosi to przyszfoii,,w ramacn
konkursu nr RPKP.09.o2.o1. - lz. oo-04-J.36/17, wsp6lfin ansowanego w ramacn
Regionalnego Programu operacyjnego wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego na lata 2oL4-
2020, oi Priorytetowa 9 solidarne spoleczeristwo, Dzialanie 9.2 wlqczenie spoleczne,
Poddzialan ie 9.2.1 Aktywne wtqczenie spoleczne.

nie stwierdzono.
W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskal akceptacjg.

Nastqpnie PrzewodniczQcy Rady Miasta poddal pod glosowanie rozszerzenie w punkcie 25
porzqdku obrad o projekt uchwaty w sprawie upowa2nienia prezydenta Miasta wlocfawek
do zaciqgania zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq
,,utworzenie parku na slodowie oraz rewaloryzacja zieleni parku im. H. sienkiewicza we
Wloclawku".

nie stwierdzono.
W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskal akceptacjq.

W nastepnej kolejnoSci Przewodniczqcy Rady Miasta poddat
Prezydenta Miasta dotyczQcy zmiany kolejnoSci procedowanra
zawartymi w punkcie 18,19 i20 i umieszczeniu ich po punkcie
dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

pod gtosowanie wniosek
nad projektami uchwal
dotyczqcym informacji z

ooowiedziato sie 11 radnvch.
W rezultacie dokonanego glosowania wniosek nie uzyska.l wymaganej wiqkszodci.

Ad. 2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnojci miasta w okresie mi€dzysesyjnym.

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawil Radzie Miasta informacjQ z dziatalnojci
miasta w okresie miedzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od 17 kwietnia 201g roku do dnia
27 kwietnia 2018 roku iprzedstawia siq nastqpujqco:
W zakresie dzialari Biura Zam6wieri publicznych m.in.:
- zawarto jednq umowq dotyczqcq udzielenia zam6wienia pubricznego. chodzi o budowq
drogi dojazdowej w ramach zadania pn. Budowa, rozbudowa iadaptacja pomieszczefi pod
funkcje placdwek opieku rlczo-wychowawczych (1a-stki). umowa zostala zawarta 18
kwietnia z konsorcjum firm: KA-BO Karol Borkowski z Wloclawka iBrzqczkowski sp. z o.o. z
wtoctawka na kwotq 575 000,00 zlotych brutto. Termin realizacji: 45 dni od dnia zawarcra
umowy. W toku sq kole.ine postqpowania m.in. na przebudowg ulicy Brzegowej,
przebudowq ulicy Pustej ibudowq miejsc postojowych wzdlu2 ulicy Kujawskiej, przebudowq
Wrzosowej iZywicznej oraz rozbudowq infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o sirownrq



zewnqtrznE oraz naprawq placu pod urzqdzenia do gier stolikowych przy Zespole szk6l nr

wydziaf Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r62nym stopniem zaawansowanra
realizacji. obecnie jest to okoio 50 zadari inwestycyjnych m.in. w plac6wkach o6wiatowycn,
obiektach sportowych, zada6 zwiqzanych z infrastrukturE drogowE, transportem ibudietem
obywatelskim. Ponadto wydzial na biezqco wykonuje dziafania zwiqzane z przeglqdami
gwarancyjnymi, podejmuje dziaiania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane
w ramach zadad inwestycyjnych opracowania dokumentacjt.
W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej iZdrowia publicznego m.in,:
- do 24 kwietnia wnioski o uzyskanie Karty Du2ej Rodziny zfo2ylo 725 rodzin. w okresie
sprawozdawczym zloiono 2 wnioski o wydanie wyiej wymienionych kart. Lqcznie przyznano
3750 kart, w tym rodzicom i opiekunom r27 r kart, za( dzieciom 2479 kaft. w zakresre
realizacji Programu ,,wlocfawska Karta seniora" w okresie sprawozdawczym wydano 40 Kart
Seniora. Do 27 kwietnia wydano lqcznie ponad 4200 kart.
W zakresie dzialalnoici Wydzialu Edukacji m.in.:
- dofinansowano 220 uczniom z szeiciu wtoclawskich szk6l podstawowych wyjazdy na
zielonq szkoiq w o96lnej kwocie 20 000 zl. Chodzi o Szkoty podstawowe numer 2, 3, 5, 11,
Zesp6t szk6l Muzycznych iZesp6t Szk6t nr 3. wyjazdy dzieci odbqdq siq w maju iczerwcu i

bgdS zorganizowane w miejscowo6ciach umoiliwiajqcych poznawanie walorow
przyrodniczych i krajobrazowych wojew6dztwa kujawsko-pomorsxrego.
Do zadai wydzialu Kultury, promocji i Komunikacji spolecznej w omawianym okresie
n ale2ato m.in.:
- nab6r wniosk6w do nagr6d Prezydenta Miasta wlociawek za osiqgnigcia w dziedzinie
tw6rczo5ci artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury;
- przygotowywanie obchod6w Swiqta Flagi 2 maja, 227. rocznicy uchwalenia Konstytucji 3
Maja oraz 73. rocznicy Narodowego Dnia ZwyciQstwa - 8 mala.
- ponadto Wydziat byl odpowiedzialny za przygotowanie cyklu spotkaf z mieszkaicami
wszystkich wfoclawskich osiedli. Przy tej okazji chcq podziqkowai mieszkaricom za obecno(i
na spotkaniach. Wioctawianie po raz kolejny udowodnili,2e czujq wiqi ze swoim miastem i

2e chcq rozmawiai o Wtoclawku - zar6wno o jego blaskach, jak i bolqczkach. W najbliiszym
czasie bedziemy chcieli zaprosii na podsumowanie tegorocznych spotkari.
W okresie miqdzysesyjnym w dniach 22-25 kwietnia przedstawiciel Centrum Obslugi
Inwestora reprezentujEcy Gminq Miasto Wfoclawek uczestniczyl w targach CeMAT w
Hanowerze wsp6lnie z przedstawiciela mi Bydgoszczy i Torunia oraz Wojew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego, w ramach projektu pn.,,lnvest in Bit CITY 2. Promocja potencjaiu
gospodarczego oraz promocja atrakcyjnoici inwestycyjnej miast prezydenckich
wojew6dztwa kujaws ko-p o mo rsk iego".
Biuro Sportu i Turystyki uczestniczy w przygotowaniach do 36 Biegu Kujawiaka, kt6ry
odbqdzie siq 3 maja w okolicach stadionu Przylesie. lmprezie towarzyszyi bqdq r6wniei
biegi dla dzieci imlodzie2y. Ponadto Eiuro prowadzi prace zwiqzane z przygotowaniem i

podpisaniem um6w ze stowarzyszen iam i kultury fizycznej dotyczqcymi organizacji szkolenia
sportowego dzieci i mlodzie2y oraz imprez sportowo - rekreacyjnych.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad
zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji miqdzy
sesyjn ej.
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obywatela, kt6ry zauwaia, ie co( dzieje siq niezgodnego z prawem, nikt z Was tego nte
powiedzial, co wiqcej, tq wypowiedziq podpisal siq pan pod wypowiedziq tego obywatela, ze
faktycznie cos jest nie tak, ma pan jakie( dowody, i tak jest, i co bqdziemy dociskali (rubq.
Poprosze o wyja6nienie, na czym bqdzie dociskanie tej Sruby, czy mam siq szykowai,2eby
zarezerwowai miejsce na SOR wloclawskim, to jest styl rzqdzenia, to jest przekaz, iaki pan

daje na zewnEtrz, krzyk rozpaczy, czegoj siq pan obawia, pan siq nie musi bronii, ia szanuiq
Pana pracq, dostrzegam wiele aspekt6w pozytywnych, chociai uwaiam, ie w wielu, wielu
aspektach nie zgadzam siq z Panem, ale to jest, pan bierze odpowiedzialno jd za to i pana
kto6 z tego rozliczy, proszq, ieby Pan zachowat siQ, a jest pan w stanie siq zachowai tak i

przeprosil za te slowa. Pracownicy czy zwiqzek zawodowy, kt6rego jestem czlonkrem
solidarnoici w MZUKiD nie pozostawi tego bez odpowiedzi. To jest bardzo przykre, ia nie
lubiq siq wypowiadai w takich sprawach, bo dla mnie to te2 jest przykre, bo nie na tym cala
rzecz polega, kaidego czlowieka trzeba szanowai. Taka kiedyj byla idea solidarnojci, kt6ra
w latach 8otych upomniala siq o prawa czfowieka, dlatego,2e w tamtym systemie, kt6rego
Pan jest kontynuatorem, w jakimS sensie, bo pana formacja jest kontynuatorem, to srq
dziato na dzieri dzisiejszy Panie Prezydencie, a tak naprawdq to trzeba tei bii siq w klatxq
piersiowq swoiq, podam Panu jeden przyklad, kt6rym ja siq za interesowalem, ale to bvlo
przypadkowe za interesowanie, dlatego bo, w zeszlym roku panie prezydencie Wojtkowski,
proszq sluchai. w zeszfym roku, w ramach interwencji do radnego zglosifa siq osooa,
zgfosila siq osoba, kt6ra pochowaia sobie bliskq osobg, no, otrzymala miejsce takie, jakie
byto wolne, miejsce, kt6re nie satysfa kcjonowalo tej osoby, chciaia, ieby jej mama, oo
bardzo silnie zwiqzani uczuciowo, pochowana byla w lepszym miejscu, ale wiemy, czym sie
rzqdzi cmentarz komunalny we wloclawku. Jest to cmentarz zamkniqty, gdzie ograniczenie
nowych poch6wk6w jest bardzo du2e, ze wzglqdu na to, ie nie ma miejsc ewentualnie
zwalniaiq siq miejsca, kt6re zwalniaiq siq po ekshumacjach lub ewentualnie miejsca
wygospoda rowane. Osoba ta, zapytala siQ mnie, jako radnego Rady Miasta Wlociawer,
Panie radny, mam proSbq, chciatbym, aby moja mam le2ala w lepszym miejscu, no 2eby ten
gr6b byi wiqkszy, lepiej zlokalizowany. Odpowiedziatem kr6tko itreiciwie, jak przystoi
radnemu, kt6ry musi przestrzegad obowiqzujqcego prawa i zasad obowiqzujqcych na
cmentarzu komunalnym. Proszq Pana nie ma takich moiliwoici, nie ma takich moiliwojcr, ze
Panstwo mieli nowy poch6wek, otrzymaliscie miejsce grobowe inie mozna tego mieysca
zmienie, dlatego, ie wszelkie wolne miejsca, kt6re sq na cmentarzu uzyskuiq osoby, kt6re
otrzymujE nowy poch6wek i tylko taka zasada obowiqzywafa w 2017 roku, bo to srg
zmienito, ale to bqdzie moje koricowe powiedzenie ic6i, akurat ta osoba pod koniec 2017
roku przyszla do mnie. Panie radny, pan to nic nie potrafi zalatwii, widzi pan, zalatwiiem,
za'latwiiem, przeprowadzilem ekshumacje z tego grobu, kt6rego uzyskatem zgodq na
poch6wek nowy iotrzymalem na tym samym cmentarzu nowe miejsce poch6wku, lepsze,
takie, jakie chciatem, satysfakcjonuiqce mnie, no wie pan, przepraszam bardzo rqce mi
opadly, m6wiq, albo ja nie znam. (Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do pana radnego
o zmierzanie do konkluzji). Kofcze ikonkluzja ito miejsce otrzymal pod koniec roku, a w
styczniu przygotowuje Pan zarzqdzenie prezydenta Miasta wtoclawek iw tym zarzqdzenru
dopasowuje Pan zapis do tej sytuacji, kt6ra miata miejsce wcze6niej, ie tak, teraz od stycznia
moina, jeieli kto( ekshumuje poch6wek otrzymuje, mo2e otrzymai nowe miejsca na tym
samym cmentarzu, bo mo2e byi to miejsce lepsze, bo zwalnia to miejsce, wczeSniej tego nie
byio, takie trzeba tei spojrzed na siebie te2 troszke ipan to pilotowai przy pomocy
oczywi6cie radnego chelminiaka, kt6ry interweniowal w tej sprawie, jeszcze jedno, dziqkulq



bardzo, jeszcze raz przypominam, ie wypadatoby przeprosii za to dokrQcanie lruby i bii siq
w pierS, bo tak naprawdq iest wiele do zrobienia nowego, widzq, co siq dzieje na cmentarzu,
jak ci ludzie ciqiko pracuiq. Jest jeden fenomen, koriczqc jui Miejski Zarzqd Uslug
Komunalnych, czy Paistwo wiecie, ie to jest taka firma, gdzie pracownik nabywa;qc
uprawnienia do dodatkowego procenta za dodatek stazowv otrzymuje obni2kq
wynagrodzenia, a nie podwyikq, a wiecie paistwo, dlaczego tak siq dzieje, tym sie trzeDa
zainteresowai, a wiecie Paristwo, dlaczego tak siq dzieje, bo tam jest taki uktad finansowy,
2e wiqkszo6i ludzi zarabia najniisze wynagrodzenie w kraju, 2.!00 zl. jest na przykfad i

wchodzi w 1% podwy2kq sta2owego, czyli automatycznie wynagrodzenie powinno wzrosnqi
o !o/o, nie. Tam siq robi w taki spos6b, bierze siq umowq nowE, obniia siq pensje zasadniczq
o ten 7%' ieby ten procent, kt6ry dochodzi do wynagrodzenia, nie przekroczyt najni2szego
wynagrodzenia, tym siQ tei trzeba zaiqi, trzeba siq zaiqi dofinansowaniem irodk6w, to Klub
radnych Prawa isprawiedliwoSci walczyl o dodatkowe 6rodki na remont cmentarza, to nie
Wy, my chcieli(my da6 200 tys. na monitoring, kt6ry jest tak niezbqdny, bo tam siq dziejq
162ne kradzie2e, dewastacje grob6w, ale nie ma tych 200 tys. na monitoring. panre
Prezydencie jeszcze do Pana, na poprzedniej sesji prosilem pana, zapytafem siq pana o
sytuacie dotyczqcq utworzenia lzby Wytrzeiwie6 we Wloclawku, powiedzial pan, ze
uzyskamy taka szczeg6fowq informaciq na temat dzialah pana podiqtych. Do dzisiaj nie
otrzymali6my, a bym prosil o takq informaciq, nie dla mnie, tylko dla wszystkich radnych, oo
jestesmy zainteresowani, 2eby to miejsce, rzba wytrzeiwieri, jest to taka dosyi brzyoKa
nazwa, kt6rq nie powinni6my stosowai, ale top miejsce, kt6re bqdzie pomagalo ludziom
uzale2nionym, iednak w tym miescie powstafa, takie bym prosil pana o przekazanie takiej
informacji, dziqkujq." (wypowiedi doslowna).
Radnv Jarostaw Chmielewski ,,Panie prezydencie, panie przewodniczqcy, Wysoka Rado,
chcialbym zapytai o kilka kwestii, kt6re siq wydarzyfy w ostatnim czasie miqdzysesyjnym
Pana Prezydenta, po pierwsze pozwolicie paistwo, ie coj przeczytam, w roku 2013
owczesny poset Marek wojtkowski tak krytykowal sytuaciq zaistnialq na ulicy Letnie.i -
Sytuacja dla mnie jest wrqcz kuriozalna, jestem zaskoczony, ie takich mamy gospodarzy w
miescie, nowa ulica, kt6ra niedawno byla remontowana, byl kladziony nowy asfalt, kostka
brukowa, a tutaj okazuje siq, ie asfalt jest zrywany, 2eby poioiyi kanalizaciq we wloctawku,
takich przyklad6w mo2na by bylo mno2yi, to jest przejaw niekompetencji, tak m6wit w 20r.3
roku Pan Marek wojtkowski, 6wczesny kandydat na prezydenta. Chciatbym zapytai pana
Prezydenta Marka wojtkowskiego, co z ulicq Zachodniq, kt6rq w trakcie remontu, tak pan
nadzorowal Panie Prezydencie, ie zalano zawory gazowe i w tej chwili, 2eby siq dokopac oo
tych zawor6w gazowych trzeba po prostu zwyczajnie skui, a wiqc proszq powiedziei, w jaki
spos6b, bo to jest kolejna informacja, to jest kolejny przyklad, kt6ry pokazuje, 2e nie panuje
Pan nad Urzqdem, nie panuje pan nad tym, w jaki spos6b wykonywai inwestycje i w jaki
spos6b wydawai publiczne pieniqdze ipotem proszQ siq nie dziwii panie prezvdencie, ze
radni Rady Miasta nie chcq Panu udzielii dodatkowych 6rodk6w, nie chcq zatwierdzii
bud2etu w takiej formie, jak pan zglosil, takie sam pan pokazuje, ie tego zaufania do pana
nie mamy inie mo2emy miei. Chcialbym, ieby pan wyjasnit nam tutaj tE sytuacjq,
oczywiscie nie rozpoczynam swojej wypowiedzi w taki spos6b, ie politycznie nie bqdzie srq
Pan wypowiadat itd., to sq konkretne sytuacje ikonkretne zdarzenia, kt6re maiq miejsce, a
dotyczq nas wszystkich, dotyczE naszego bud2etu, wiqc prosifbym, 2eby pan prezydent w tej
materii siq wypowiedzial, prosilbym te2, bo nie byto w okresie miqdzysesyjnym informacji na
ten temat, jak wyglqda sytuacja z jakqd kontrolq, kt6ra trwa, czy te2 dokumentami, o kt6re



zostaf Pan poproszony, jeieli chodzi o slu2by dzialajqce w naszym paistwie, czego te
informacje dotyczq, ja rozumiem, 2e nie mo2e pan niekt6rych rzeczy zdradziC, bo mogq byi
objQte tajemnicq, ale chcialbym, 2eby pan tutaj powiedzial, bo na jednym portalu pojawia
siq taka informacja, na drugim portalu pojawia siq inna informacja, wiqc chcialbym,2eby pan
powiedzial, jak sytuacja wyglqda naprawdq, kto zwr6cil siq, o co zwr6cif siq, to oczywidcie,
co moie Pan powiedziei. I kolejna trzecia sprawa, kt6rq chciatbym poruszyi dotyczy Szkolv
Podstawowej nr 19, jak Pan Prezydent doskonale wie, chcialbym, ieby pan nas tutaj
poinformowat, jakie kroki zostaly podjete w celu rozwiqzania problemu, kt6ry zaistniaf. Ja
widze Panie Prezydencie, 2e to jest kolejny problem, kt6ry zaistnial w obszarze rzqdzonym
przez parlskiego Zastqpcq, Paniq Barbarq Moraczewskq, kolejny problem, kt6ry doprowaoza
do skl6cenia irodowiska nauczycieli, do skt6cenia tych Srodowisk o5wiatowych, kt6re w
naszym miescie siq znajduiq. I chcialbym zapytai czy pan, panie prezydencie nadal ma takie
zaufanie do swojego ZastQpcy w tej materii, moina by bylo tutaj mno2yi te przyklaoy
wlainie kt6cenia Srodowiska miqdzy innymi Baczyriski pamiqtamy, szkola podstawowa nr
23, szkola Podstawowa nr 19, czy te2 liczne przedszkola, o kt6rych wielokrotnie m6wilismy,
pytaliSmy, a wiqc Panie Prezydencie nie jest rozwiazaniem wpuszczenie mediatora, kt6ry tak
naprawdq kosztuje i pytanie teraz, kogo obciq2a ten mediator. czy obciq2a bud2et szkoiy,
proszq, ieby Pan tutaj nam powiedzial te2, ile to kosztowalo, bo moglidmy przeczytai w
mediach, 2e rozwiqzaniem z Pafistwa strony jest wpuszczenie mediatora, a pani prezydent,
pozwolicie Padstwo, 2e zacytujQ, w jednym z portali powiedziala ,,Nauczyciele sq
zdenerwowani, zajmuiq siq plotkami, a nie pracQ dydaktycznq, co z kolei przeklada siq na
dzieci, rodzic6w i wszystkich innych", wiqc chcialbym zapytai, czy tak pani prezydent mVSli o
wszystkich nauczycielach i o catym Srodowisku odwiatowym, czy tylko o tej konkretnej
szkole w taki spos6b sig wypowiadaia. My(lq, 2e powinni(my ta odpowiedi znai i tego typu
wypowiedzi dotyczace Srodowiska szkolnego sq, mySlq nieod powiedzialne w mediach, w taki
spos6b m6wid. Natomiast proszq Paistwa nastepna sprawa zwiEzana z tym, co wpfynqlo do
Pana Prezydenta od duiej ilojci nauczycieli ze Szkoly podstawowej nr i.9, to miqdzy innymr
famanie podstawowych praw uczni6w, bo je2eli my dowiadujemy siq i nauczyciele siq pod
tym podpisujq, to nie jest jaka6 wypowiedl, nie wiadomo, kogo. Dowiadujemy siq, ie
zabrania siq uczestniczenia w obowiqzkowych zajqciach uczniowi za zle zachowanie, nie, no
to my5lq, 2e jest coS nie tak itutaj powinny byi podjgte natychmiastowe kroki dotyczqce
wyjadnienia tej kwestii przez Pana Prezydenta, prosze o informacjq w tej materii. Dziqkujq.,,
(wypowiedi doslowna).
Radnv Krzvsztof Kukucki .,Panie prezydencie, Wysoka Rado, chciatbym siq na wstqpie
odnie6i do sl6w radnego Dariusza Jaworskiego, bo jest pan, panie radny w btqdzie, bo wcare
nie jest Pan taki stary, w og6le Pan nie jest stary, wiec proszq tak nie m6wi6, absolutnie tutaj
siq z Panem nie zgadzam, natomiast zgadzam siq z panem, w !00%,2e kaidemu, ka2demu
bez wzglqdu na to, kim jest, co wykonuje, czym siq zajmuje nale2y siq szacunek ico tego
tutaj nie ma 2adnej wqtpliwodci. Panie prezydencie w nawiqzaniu do pana Informacji,
chcialbym wr6cid do Pariskiego spotkania z mieszkaricami osiedla Zazamcze, w kt6rym te2
bralem udzial, w6wczas tam mieszkaicy zwr6cili uwagQ na aktualizaciq stawek za
uiytkowanie wieczyste, stqd moje pytanie, czy to jest dla finans6w naszego miasta taka
kluczowa rzecz,6ez kt6rej sobie nie moiemy sobie poradzii, bo podam przyklad jeden, gdzie
aktualizacja tych stawek za dzialkq, na kt6rej siq dzisiaj znajduje plac zabaw przy ulicy
Bajecznej zostala ta stawka podniesiona o 960%, o 96o % kiedy tak naprawdq sp6ldzielnia
Mieszkaniowa, no, w czqsci odciEia miasto, bo zorganizowala plac zabaw, z tego palcu



korzystajq mieszkafcy Wtoclawka, a my w podziqkowaniu, jako miasto wysylamy
aktualizaciq stawki za uiytkowanie wieczyste, uiytkowanie wieczyste, nad kt6rym w sejmie
trwajE prace nad tym,2eby w og6le zlikwidowai to rozwiqzanie, to przyklad dotyczy pracu
zabaw, ale ten temat jest du2o szerszy, ja rozmawialem z przedstawicielam i innych
sp6ldzielni mieszkaniowych, kt6re r6wnie2 borykaiq siq z tym problemem iefekt mo2e byi
taki, na przyktad za grunt, na kt6rym stoiq gara2e, kt6re wynajmuiq mieszka6cy Wtoclawxa,
to czynsz za te garaie wzroinie o 3O%, w zwiqzku z tym moje pytanie, czy naprawdq dla
naszego bud2etu, a jestem po Komisji Budietu, kt6ra ostatnio siq odbyta iw6wczas pani
Skarbnik m6wila, 2e te wskaZniki wcale nie sE takie tragiczne, jak siq wydawalo, czy
naprawdq iest taka potrzeba, 2eby aktualizowai te stawki w momencie, kiedy i tak za chwilQ
u2ytkowania wieczystego nie bqdzie i drugie pytanie to te2 powoli staje siQ tradycjE,
podobnie, jak trzecie, pytam o wniosek Klubu radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej
dotyczqcej zwiqkszenia naklad6w na finansowanie transportu zbiorowego w naszym
mieicie. Przypomnq, 2e w trakcie debaty bud2etowej taki wniosek zostal przez nasz Klub
wycofany, po tym, jak uzyskali6my zapewnienie, 2e po rozliczeniu roku 2017, taka zmiana na
rok 2018 zostanie wprowadzona, w zwiqzku z tym pytam siq, jakie sq losy tych zmian, re1
zmiany. No itrzeci, trochQ tutaj wracam, widzq, ie prace trwajq na basenie Delfin, chcialbym
uzyskai potwierdzenie, czy ten termin l sierpnia, o kt6rym pani prezydent m6wita,2e ten
obiekt zostanie udostqpniony mieszkadcom wloclawka, jest nadal aktualny i czy mieszkancy
Wloclawka mogq z tego tytutu spai spokojnie. Bardzo dziqkujq panie przewodn iczqcv za
udzielenie glosu." (wypowied2 dosfowna).
Radnv Andrzei Paiucki ,,Panie przewodniczqcy, Wysoka Rado, panie prezydencie, na
poprzedniej sesji Rady Miasta postawilem wniosek o przeprowadzenie audytu zatrudnienia i

wykorzystania pracownik6w w sp6lkach miejskich. Mam iwiadomo6i, ie czas, kt6ry uplynql
Jest czasem ustawowym, obliguiqcym pana prezydenta do odpowiedzi, natomiast zjawiska,
kt6re w miqdzy czasie zaobserwowalem spowodowaly, 2e bqdq dopingowat pana
Prezydenta i prosif o informaciq, czy w og6le zaczqto jakii proces w tym kierunku. ot6z, tak
siq zdarzylo, ie w ostatnim okresie odwiozlem do sp6lki saniko elektro6mieci ico zastalem,
na placu pracownika, kt6ry naprawial sw6j prywatny samoch6d, przez cafy czas, kiedv
wypelnialem dokumenty, wyladowywaiem te elektrolmieci on sobie grzebal w tym
samochodzie caly czas, a to pod maskq, a to w kabinie. pojechalem do pobliskiego centrum
handlowego, zrobilem zakupy, ale mnie co6 tknqlo, wr6citem z powrotem, zobaczyi, czy
skoriczyl naprawq tego samochodu. Minqfo jeszcze p6l godziny, wracam on grzebie daley w
tym samochodzie, a wiqc, jaki jest nadz6r, jakie jest wykorzystanie. Tym bardziej, 2e w tym
roku bqdziemy doplacad 3 mln. zl. do gospodarki odpadami, ie I kwartal ta Sp6tka
zako6czyla minusem finansowym, a mato tego, ieby byto imieszniej, to jeszcze przekazata
50 tys. podmiotowi spolecznemu. oczywi5cie to nie jest naganne, ie przekazata, ale czy to
powinien robii podmiot, kt6ry sam nie spina korica z ko6cem, wiqc panie prezydencie
jeszcze raz ponaglam sw6j wniosek, bo zapewne nie jest to odosobniony przypadek i

zapewne nie tylko w tej sp6tce tak siq zdarza. Dziqkujq.', (wypowiedl doslowna).
Radnv Krzvsztof Kowalski ,,Panie przewodniczqcy, panie prezydencie, padstwo zastepcy
Prezydenta, szanowni Paristwo, Drodzy GoScie. panie prezydencie chciatbym spwai pana
Prezydenta o kwestie poruszane przez mieszkaric6w wfociawka na spotkaniach, kt6re odbyl
Pan w ostatnich dw6ch tygodniach, czyli w okresie miqdzy sesyjnym dotyczqcych spraw,
kt6re bardzo nurtuiE mieszka6c6w, a odpowiedzi, jakie usryszeli do ko6ca ich
satysfakcjonuiq i poproszono mnie o dopytanie siq pana prezydenta na najbli2szej sesji, co w



tej chwili czyniq, czy zarzqdzil pan audyt sluib miejskich dbajqcych o utrzymanie czystoSci w
naszym mie(cie, jakie wnioski wyciqgnqi pan z informacji uzyskanej od mieszkanki miasta, 2e
miasto jest wyiEtkowo brudne, a Pan, iako gospodarz miasta nie reaguje na monity ze strony
mieszkahc6w, po trzecie, czy zamierza pan wprowadzii poprawki do budietu, cerem
zwiqkszenia kwot na remonty dr6g i chodnik6w, jak dobrze pamiqtam kwota, jakq
zaproponowaf Pan na ten rok bud2etowy jest niezadawalaiqca i absolutnie nie zabezpiecza
zglaszanych potrzeb przez mieszkaric6w. Moje czwarte pytanie dotyczy poprzednie.i sesji, na
kt6rej mieliSmy otrzymai odpowiedi, otrzymaliimy lakonicznq, dopytam, czy moglibysmy
poznai skutki finansowe przeprowadzonej przez MpEC inwestycji doprowadzaiqcej cieplo na
osiedle Michelin oraz perspektywe sptaty tej2e wEtpliwie uzasadnionej ekonomicznie
inwestycji, my otrzymaliSmy na rQce pana Dariusza wesotowskiego takie informac.ie, w
kt6rych Pan radny wesolowski pytat odno(nie kredytu na realizaciq na inwestyciq w
Michelinie, w tej odpowiedzi nawet p6l zdania, pdl sfowa nie ma o kwotq, iaka pan
Przewodniczqcy Wesolowski pytal. Nie wiem, czy to nie jest nie istotne, my6lq, 2e
mieszkaicy miasta powinni miei informaciq, tym bardziej kuriozalne jest, 2e w rer
informacji, kt6rq my otrzymali(my jest napisane, 2e sp6lka na koniec 2or7 roku miala irodki
zgromadzone w wysokoSci 17mln., a kredyt dodatkowo bierze i te2 nie wiemy, ile, na co i po
co bierze siq ten kredyt. Kolejne pytanie zwiqzane z MpEC-em, ile gospodarstw
indywidualnych przylqczylo siq ciepla, kt6re dostarcza MpEc na osiedle Michelin. I ostanie
pytanie, czy w zwiqzku z tak potqZnymi nakladami i inwestyciE dostarczaiqco cieplo przez
MPEC na Michelin, jako5i powietrza w tym miejscu poprawita siq. Dziqkujq bardzo.,,
(wypowiedi doslowna).
Radnv J6zef Mazierski ,,Panie przewodniczEcy, panie prezydencie, szanowni pa6srwo
Prezydenci, ja te2 mam takie trzy przyziemne sprawy, a mianowicie w nawiqzaniu do tych
spotka6, kt6re siq odbyto, w ubieglym roku prosilem pana prezydenta, by te istotne sprawv,
kt6re byly omawiane, byfy zebrane w jednq iako( calosi i te postulaty i te wszystkie sprawy
mieszka6c6w w zakladce na przyklad: konsultacje spofeczne, by mo2na bylo umieicii,
poniewai mieszkadcy oczekuiq odpowiedzi, padlo na tych spotkaniach, du2o deklaracji, du2o
zobowiqzari, ie zostanq zrealizowane miqdzy innymi: chodnik ulicy planty, ie zostanE pewne
drogi naprawione. W zwiqzku z tym, mam takq pro6bq, byloby to dobrE intencjq dla
mieszkaic6w, by te sprawy opublikowai w zakladce - konsultacje spoleczne, jakie padly
zobowiazania, co zostanie zrobione, co nie. Je6li nie, no to nie, co bqdzie uiete do planu,
prosze Pana Prezydenta, by to zrealizowai, wszyscy iebysmy sobie to zobaczyli. Mam do
Pana Prezydenta Najberga, poniewai interpelacje sq u pana, chciafem powiedziei, ie nie
otrzymuiq w terminie interpelacji, jest to zle podejscie, a szczeg6lnie u pana w pionie. w
zwiqzku z tym proszQ, oby w terminie, nadal oczekuiq na interpelacje, kt6re zloiylem. lle w
2016 roku i 2017 dokonano zamian, do tej pory, zloiytem to 16 lutego, nie udzielil pan
odpowiedzi. Proszq, 2eby Pan po prostu w terminie przypilnowatby te interpelac.ie u pana
Prezydenta Najberga w terminie wychodzily, a przy okazji, ie mam tu prezydenta Najberga
to powiem, odpowiedzi, jakie pan prezydent podpisuje, ja wiem, bo ja tei pracowaiem i

podpisuje tak, jak sq podpisane, ale tak, jak przygotuje, jak w pionie u pana prezydenta
Najberga sq odpowiedzi, to, nie wiem, jak to powiedziei, zakrawa o co(, to wymaga, to siq
nawet do,,Szpilek" nie daje. Powiem taki przykiad, pani siq zwr6cita na dyiurze z proibq o
to, ze na ulicy Dziewi6skiej byt wybudowany chodnik i prosifa, no bfqd Urzqdu, projektant
nie zauwaiyl, 2e wybudowany chodnik, obok jest garai, no nie zrobil zjazdu, opudcid
krawqinik, no zwykta ludzka sprawa, no, ale pani zwr6cila siq do firmy, kt6ra to robila, ta



firma powiedziala, 2e no ju2 jest taki projekt i tego nie mo2e zrobii inaczej. zrozumialem iq,
faktycznie. To siq zwr6cifa odrqbnie, bo teraz bqdzie robiona droga przy tym chodniku, z
prosbq o to, 2eby projektant, kt6ry projektuje drog9, by obniiyf krawq2nik no o 2 metry.
Odpowiedi jest taka do tej Pani, ie chodnik wybudowany ma gwarancjq 5 lat i2eby siq
zwr6cita za 5 lat, to dopiero jej ten krawe2nik obniiy. Urzqd powinien byi przyjazny, ra
sprawa powinna byi dla obywatela zalatwiona, bo to jest jego indywidualna sprawa,.iak tak
mo2na odpowiedziei Pani, ie za 5lat pani siq zwr6ci, to pani krawQ2nik opu5cimy. Ona nie
moze wjechai, gdzie ma umowQ z Urzqdem Miasta, wynajmuje gara2. No wiecie, co, to jui,
nie wiem ta Pani to ju2 przyjqia i co ma zrobii. Ja m6wiq pani poczeka, dobrze, 2e jest pani
Prezydent Korpolak - Komorowska, zadzwonitem, poprosilem, inna decyzja, inna sprawa,
bqdzie zrobione, Pan sig nie martwi i tego, wystarczyfo tak podej6i do ludzkiej, zwyklej
sprawy. Nie, trzeba to slu2bowo odpowiedziei, ie za 5lat moie siq zgtosii. panie
Prezydencie Najberg, 15 listopada opublikowai pan ogloszenie, ie opracowuje pan audW
energetyczny oiwietlenia drogowego, dwa zadania i drugie opracowanie audytu
efektywnosci. Mam pvtanie,2eby pan odpowiedzial, z kim zawarto umowQ, na iakE wartoii
i czy te zadania, poniewa2 pierwsze bylo G0 dni od daty ogtoszenia, czyli to ju2 uplynqfo z

koricem lutego, drugie bylo 100 dni, czyli jui siq zakoriczylo zadanie. Mam proibq, czy ten
audyt zostal zrobiony energetyczny, przypominam sobie,2e chyba mamy 5,5 tys. punkt6w
Swietlnych. Ja to zglaszalem w ubiegtym roku, by taki audyt zrobii i mam do pana serdecznq
prosbq, czy zostafo to zrobione, czy firma, kt6rq pan wybral, poniewai opublikowal pan
oferty, z kim Pan, kt6ra byfa najtaisza. W zwiqzku z tym, nie mogQ tej informacjr w
biuletynie zdobyi, proszg o informaciq, z kim pan zawarl. Do pani prezydent Moraczewskiej
mam pro6bq, poniewa2 tak siq interesuiq,,I4" bardzo, na konferencji prasowej podala pani,
Ze 17 stycznia, czyli dzieri po sesji przyszla informacja o zapewnieniu z Urzqdu
M arszaikowskiego dofinansowanie o wysokodci 7s%, ja mam prosbq, aby pani dzisiaj
podaia, jaka to kwota, bo ja siq nie moge w Urzqdzie doprosii. 75% wartosci zadania, proszq
o informaciq, 2e to bylo tam 500 tys., 400 tys., jaka kwota dofinansowania do Lubnej 17, oo
wedlug mojej wiedzy to nie tyle, co pani tu podala na konferencji, ale sprawdzimy. A przy
okazji (dalsza czqSt wypowiedzi poza mikrofonem) i w tym momencie mam pytanie takie oo
Pana Prezydenta, poniewal przetarg oglosil pan na tE ,,I4,', na rozbudowq, wartoji
przekracza ok. 200 tys. wiqcej, ile zaplanowano. Moim zdaniem powinien pan poszukai
tanszego wykonawcy jeszcze raz, nie wybierai tq firmq, bo to jest 200tys. ok. to jest bardzo
du2o dla bud2etu miasta. Ina koniec mam takq pro6bq, mam takie pytanie, takie, mo2e,
moZe Pan Prezydent odpowie, mo2e nie, bo przeczytalem,2e w marcu na poczqtku oglasza
Pan przetarg na 20 sztuk krzeset obrotowych, miqkkich foteli, wyScielanych dla Urzqou
Miasta, no nie byfo by nic w tym dziwnego, no m6wie, a no jest tu ogloszenie, m6wiq 20
krzesel, no dobrze, niech Pan oglosi, ale przeczytatem w tamtym tygodniu, 2e nowe
zamowienie Pan wypuScil, oglasza pan na 5 foteli obrotowych Firmy Grospel, model rerax
wE, wykonane z naturalnej sk6ry licowej w kolorze czarnym i tam parametry takie wysokie.
Panie Prezydencie koriczy siq kadencja, no poczekajmy, te 5 foteli jui by mo2na byto soore
darowai, my(lq, ie chyba, 2e jest 4 prezydent6w, bym siQ zapyta.l, dla kogo ten piqty, ale nie
musi Pan odpowiadai, moina by byto to w jednym zapytaniu. Ja tylko zwracam uwagq, 2e
moina by byfo to w jednym zapytaniu zrobii, a nie dzielii zam6wienia. Dziqkujq bardzo.,,
(wypowiedi dostowna).
Radna Mariola Gawlowska ,,Panie przewodniczQcy, paistwo prezydenci, szanowni padstwo
Radni, Szanowni Panstwo. Panie prezydencie w swojej wypowiedzi, przed chwilq, w
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wypowiedzi miQdzysesyjnej bardzo szybko i kr6tko powiedzial pan na temat spotkan z

mieszka6cami wloclawka o blaskach icieniach, tak siq pan wyrazil. panie prezydencie byram
na spotkaniu we wtorek na Zawijlu z mieszkaicami, w Srodq na Osiedlu Kazimierza
Wielkiego z mieszkadcami. Je2eli chodzi o blaski, to rzeczywiScie panie prezydencie, to
m6wil Pan o blaskach i ma Pan w tej sprawie niewEtpliwie dobre samopoczucie, niestety o
cieniach m6wili mieszkaricy Wloclawka i niestety ju2 nie majq takiego dobrego
samopoczucia wrqcz przeciwnie wielu mieszka6c6w jest roz2alonych, sfrustrowanych, wiec
najpierw po kr6tce, Osiedle ZawiSle, umqczeni, umgczeni mieszkaricy remontem mostu oraz
przedtuiajqcym siQ remontem ulicy Grodzkiej, no i medialny problem od niedawna zwiqzany
z ulicQ Suszycka, Nastepna sprawa,6roda, ja w skr6cie tylko m6wiq, tych spraw bylo wiele,
Kazimierza Wielkiego, jest to ogromne osiedle, ulica Plocka, Rybnicka, wiqc tam mieszkancy
wyraiali problem zwiQzany z ulicq Plockq, Zytni4, problem z pchlim Targiem, problem z

malym dofinansowaniem plac6wek szkolnych na osiedlu, ale rzeczywiScie potwierdzam byt
poruszony problem, kt6ry istnieje na cmentarzu i potwierdzam, je2eli chodzi o wypowied2
Pana Wiceprezydenta, byl problem poruszany odno6nie wywozu !mieci ituta.i tei panie
Wiceprezydencie, Pana pytanie, Pana wypowiedZ, gdy byl problem poruszany odno6nie
wywozu Smieci, Pan Wiceprezydent zadal pytanie, czy mieszkaricy chcq, aby podwy2szyi
podatki za wyw6z Smieci, oplaty za wyw6z Smieci. RzeczywiScie bylo to dziwne, tym
bardziej,2e calolci przysluchuje siq Pan Prezydent Marek Wojtkowski. lteraz konkretnie, bo
tvch spraw bylo wiele, ale teraz ju2 pytania, pierwsze pytanie dotyczy osiedla Zawi6le, byty
juz tam pytania na osiedlu, chodzi o tak zwane wqskie gardlo tuz przy mo6cie, po obu
stronach Grodzkiej, byla wypowiedl Pani Magdaleny Korpolak-Komorowskiej,2e mieszkaricy
chcieli spowolnienia ruchu i w zwiqzku z tym zostalo zbudowane, w tym stylu byla
wypowiedl, w zwiqzku z tym byto spowolnione itak zostalo zbudowane, 2e jest takie wqskie
gardlo wyjazdu i wjazdu w ulicq Grodzkq tu| ptzv moScie. Mam nadziejq, 2e zostanie to
naprawione, dop6ki jeszcze trwa inwestycja, dop6ki sq mo2liwodci jeszcze tam wykonania
prac i zadari. Jest to konieczne, poniewai dwie szersze nitki po obu stronach Grodzkiej do
ulicy Willowej, dwa pasy ruchu to jest dobra rzecz, ale nie zda egzaminu, jeieli nie bqdzie
swobodnego wjazdu i wyjazdu w ulicq. Jest jeszcze jedna sprawa, na kt6rq.iu2 teraz trzeba
zwr6cie tam uwagq, ja te2 to zioie w swojej interpelacji. Ot62 obrazowo wyjasniQ, jadqc ulicq
Grodzkq z giqbi Grodzkiej i mieszkaniec, kt6ry chce skrecii lub zawr6cii na wysokodci
budynku poczty do budynku biblioteki, poczty, do oirodka zdrowia lub zawr6cii do szkofy,
ieby odebrai dziecko ze szkolv, ma problem z zawr6ceniem, bezpiecznym zawr6ceniem,
proszQ to rozwaiyi, bo teraz mo2na jeszcze wykonai te zadania, bo jeieli jest ten remont,
takie ogromne pieniqdze pochlonqt, 2eby to bylo rzeczywi5cie zrobione dobrze, 2eby nie bylo
tak, ie mieszka6cy powiedzq o rety dobrze ju2 koniec z tym remontem, niech bedzie tak, jak

ma byd, niech bqdzie dobrze, bardzo proszg. Kazimierza Wielkiego, tam byto wiele
problem6w poruszanych, ale w spos6b szczeg6lny sprawa tei dotyczy tzw. Pchlego Targu,
jest to duia czq5i dzielnicy osiedla Kazimierza Wielkiego i jest pytanie, czy zostanie
zwiqkszony tam nadz6r odpowiednich sfuib, ieby zabezpieczyi spokojne i bezpieczne, nie
tylko poruszanie siq mieszkaric6w i przyjezdnych, ale tei ludzi mieszkajqcych na tym terenie
ewentualnie czy rozwa2ana jest zamiana na jakqS lepszq lokalizacjq na tzw. Pchli Targ, 2eby
byla optymalna przede wszystkim dla mieszkaic6w Wtoclawka, dla wszystkich
mieszkaic6w, tych, kt6rzy tam mieszkajq itych, kt6rzy chcE tam zrobii zakupy, bo na ten
teren w niedzielq przyje2d2a mn6stwo os6b z poza Wloclawka, z okolic, z wojew6dztwa, ale
przede wszystkim priorytetem sq wygoda i bezpieczeristwo naszych mieszkaic6w. lostatnie
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pytanie/ czy te wszystkie sprawy, kt6re zostaiE wypowiedziane, poproszone na spotkanracn,
bo nale2y zwr6cid uwagq, 2e niekt6rzy mieszkaricy pokazuiq ciekawe rozwiqzanra,
przedstawiaiq ciekawe pomysly, ale te2 maiq ogromne problemy do rozwiqzania. Ja barozo
proszq, aby Pan Prezydent, Paistwo prezydenci kontaktowali siq, mam nadzieie, 2e tak 1est,
czy kontaktujecie siq Parlstwo z tymi mieszkaricami i pr6bujecie rozwiqzai te problemy, z

kt6rymi zmagaiq siq mieszkaricy, czy macie z nimi kontakt iczy udaje siq rozwiqzac re
problemy, te cienie, z kt6rymi mieszkaricy siq borykaiq. Dziqkuiq bardzo.,, (wypowiedl
doslowna).
Radna Olga Krut-Horonziak ,,Panie przewodniczqcy, panie panowie Radni, panre
Prezydencie, dzisiaj, ale nie w tym momencie skladam na pana rqce, poprzez pana
Przewodn iczqcego Rady,44 interpelacje izapytania, sadzq, 2e ich zawartoii jest na tyle
istotna iwa2na,2e nie dostanq odpowiedzi wymijaiqcych, aroganckich i ironicznycn.
chciatabym nawiqzai zobligowana przez oburzonych mieszkaric6w pana tutaj odpowiedzi z
chwilq, kiedy pytalam o takQ kwestie, 2e wielokrotnie pan nam m6wi, iakie zawarto
dodatkowe umowy, nowe umowy z oczyszczaniem miasta, kt6re nie dotyczyly Saniko, nowe
firmy Pan mi raczyl tutaj odpowiedziei bardzo ironicznie, a mianowicie nie na temar, a
mianowicie, 2e tyle lat jestem radnq i nie wiem, czym siq zajmuje saniko, nawiqzalam wtedy
i dzisiaj r6wniei do bardzo tajemniczej sprawy, a mianowicie powoiania sp6iki pomiqdzy
Saniko, a MPEC i nigdy, jui trzy razy od listopada ubieglego roku prosilam pana, ie pan ma
obowiazek tutaj na sesji Rady poinformowai nas, czym byly powodowane, spowodowane,
takie dzialania o zawiqzaniu tej sp6lki, N a ostatniej pana Zastgpca, pan Najberg r6wniei ren
temat ominaf zapraszajqc mnie do indywidualnej rozmowy, ot62 nie bylam, nie p6jdq i

odmawiam calkowicie jakichkolwiek indywidualnych rozm6w i informacji przekazywanycn
mnie. Mieszkaicy miasta maiq nie tyrko nadzieiq, ale iqdaiq, bo tutaj nadzieja jest zle stowo,
2qdajq bezwzglqdnej informacji, na czym polega, to tak zwane oczyszczanie miasta przez
nowq sp6tkq komunalnq, kt6rq zawiqzaly dwie sp6lki komunalne, a mianowicie MpEC i

saniko. sqdzq, 2e dotyczy to tak zwanych odpad6w niebezpiecznych i dratego to jest tak
ukrywane szczelnie,2eby nie wybuchla wok6f tego swoistego rodzaju afera, nie ma inne.y
przyczyny, 2eby tq dziararnodi, kt6rq ma podiqi ta sp6rka byia ukrywana, ie2eri jest tyrko i

wylqcznie biurokratycznym podrednikiem, to musi pan nam tutaj powiedziei, nie ma innej
mo2liwoici, ieby mieszka6cy miasta iradni nie uzyskali takiej odpowiedzi, poniewai na tak
zwanych stronach internetowych klasyfikacja wskazuje wprost iinformacja o tej sp6rce,
wprost, i2 dotyczyi to bqdzie wradnie odpad6w n iebezpiecznych, nie mniej nie znamy
2adnych dodatkowych informacji, na czym bqdzie poregara dziararnoii zar6wno jednei, iak i
drugiej sp6lki z po(rednikiem w irodku, a mianowicie nowej sp6lki komunalnej ipan musi
odpowiedziei, dlatego, 2e ironia to nie jest dobry kontakt, ani z radnymi, ani tym bardzieJ z
mieszkaicami. w swoich interperacjach, jak tutaj wspomniatam, bqdq skradala w dniu
dzisiejszym, w liczbie 44 nie ma bfahych spraw itylko wspomnq, ie r6wnie2 tam jest pytanie
rozwiniete odnoinie sp6tki, o kt6rej chyba wszyscy zapomnieri, Kujawskie porqczenia
Kredytowe, gdzie Gmina Miasto wrocrawek jest przewaiaiqcym udziatowcem, ma najwiqce.l
udzial6w w stosunku do tych dw6ch pozostarych podmiot6w wraiciwie dwukrotne,
natomiast przez te wszystkie pana rata kadencji nigdy nie byto jakichkorwiek informacji, jakie
uzvskuje Miasto wloclawek korzy6ci z udziaiu wlainie w tej sp6rce, kt6ra dotyka
kredytowania, udzielania poiyczek marym i(rednim przedsiqbiorcom i miaro to byf na ses1r,
jak pamiqtam skierowane gfdwnie do Miasta wtocrawek pobudzaiqc obszar, kt6ry wtedy byt
okre6lany, jako rewitalizowany. protok6r z tej sesji jest bardzo interesuiacy i bardzo bvm



chciala, 2eby Pan dokiadnie go przeczytal, jakie byty cele i do czego byli namawiani i w jaki
spos6b radni, a co mamy na dzisiejszy dzieri w wyniku dziatalnoici tej sp6lki, ie2eli chodzi o
wzbudzenie przedsiqbiorczo6ci. w tych interpelacjach ju2 koriczq, miQdzy innymi jest
r6wniei ile uzyskali5my z wniosk6w o zwrot vat. Dziqkuiq bardzo." (wypowiedi dosrowna).
Przewodniczacv Radv Miasta Rafar soborewski ,,Dziqkuiq bardzo. panie prezydencie idqc
trochg za glosem, kt6ry zostat przed chwilq, przez paniq Olgq przekazany, chcialbym
poprosii o to, bo planuiq na jednej z najbliiszych sesji takq wsp6lnq analizq tego, jakie
korzyici, jakie w og6le profity ma nasze miasto, nie tylko z tego, ie jest udzialowcem w jaki5
sp6tkach, ale tei r6wnie2, ie jest udzialowcem, nie udzialowcem, ale czionkiem r6inego
rodzaju stowarzyszeri i zwiqzk6w. To, tak ju2 w tym momencie to dotyczy trochq okresu
migdzysesyjnego w tym sensie, 2e caly czas jeste6my cztonkiem tych organizacji i

udziatowcami tych sp6fek, proszq o przygotowanie takich informacji, jajeszcze te2 radnycn
bqdq prosii, tych, kt6rzy sq delegatami do tych poszczeg6lnych cial i podmiot6w, o to, 2eby
przygotowali takie te: sprawozdania, bo wydaje mi siq, ie warto siQ nad tym pochylii iwarto
to sprawdzii, co siQ w tym zakresie dzieje." (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral radnv Krvstian Luczak. ,,panie przewodniczqcy, panie prezydencie, Szanownr
Paistwo kilka sl6w w ramach rdwnowagi, jeSli chodzi o dyskusjq. Uczestniczylem na
spotkaniach na osiedlu Michelin, osiedlu Potudnie z panem prezydentem. przvznam,2e bvly
one przeprowadzone w bardzo pozytywnej atmosferze, bo moina tutaj odnie(i wrazenie, ie
wszystkie spotkania przebiegaly w bardzo nieprzyjemnych okolicznoiciach. Pan prezydent

oraz Pani Prezydent Magdalena Korpolak-Komorowska udzielili wyczerpujqcych odpowiedzi
na pytania, kt6re padaly ze strony mieszkaric6w, ale tak2e po spotkaniu w rozmowach
kuluarowych zobowiqzali sig do udzielenia informacji na ewentualne proSby idodatkowe
pytania ze strony bqdEcych na spotkaniach uczestnik6w. Mo2na odnie6i tutaj wrazenie, ie
kaidorazowo, kiedy Prezydent wspomina o inwestycjach, kt6re udalo siq zrealizowa6,
ewentualnie o takich, kt6re sq w najbliiszym czasie planowane mo2na odnie6i wra2enie, ze
robi ile, ie nie powinien siq tym chwalii, 2e nie powinien o tym wspominai, a ja chcialbym,
ieby Pan Prezydent czq6ciej o tym m6wil, bo za chwilq z ulotek wyborczych Pan Prezydent
dowie siq, 2e nie on jest wsp6'luczestnikiem tych realizacji inwestycji. Tylko na ulotkach
wyborczych dowiemy siq o wszystkich inwestycjach, ale ich autorami bqdq oczywijcie
kandydaci na radnych. Nagle oka2e siq, 2e kto5 przygotowal dokumentacjq, ktoS
zaproponowal konkretne rozwiqzania i wfasnorqcznie ten asfalt na danej ulicy wylal.
Proponujq m6wii o tym czQiciej, bez wzglqdu na to, co siq dzieje ipodkre(lai tei to,2e na
niekt6rych spotkaniach przebiegato wszystko tak jak byi powinno. Mieszkaricy ulicy
Zywicznej byli zadowoleni z tego, ie otrzymali deklaracjq,2e ta ulica zostanie zrobiona, ie
pofqczenie alternatywne miqdzy Michelinem, a osiedlem Poludnie r6wnie2 caly czas jest
brane pod uwagq ito czego mi tam w6wczas zabraklo io czym rozmawialem z

mieszkadcami to fakt, ie kiedy protestujecy mieszkaricy osiedla Krzywe Blota czy osiedla
Potudnie z ulicy Fredry,2e zabraklo przeciwwagi ze strony mieszkaric6w Michelina, kt6rzy
wowczas w tych dzialaniach, by Prezydenta wsparli. Nagle okazuje siq, 2e jedna strona
protestuje, druga znacznie liczniejsza domaga siq zrealizowania pewnej inwestycji i

Prezydent zostaje osamotniony. Nikt nie wspomina o tym, 2e poszczeg6lne wydatki w
bud2ecie na dane inwestycje zostaly obciqte przez grupq radnych. O tym wszystkim siq nie
m6wi, dlatego uczulam Pana, ieby przy ka2dej okazji m6wit Pan o tym, co pan robi, bo za

chwilq bqdzie Pan korzystal z ulotek wyborczych radnych i spisywat to wszystko, czego pan

dokonal. Dziqkujq." (wypowiedi doslowna).



Gfos zabral radnv Piotr czarnecki. ,,panie przewodniczEcy, panie prezydencie, wysoka Rado
ja mam takie pytanie do Pana Prezydenta. Jak pan wie jestem pracownikiem Rejonowego
Zakladu Utylizacji odpad6w Komunalnych w Machnaczu. Jednocze6nie pelniq funkciq
radnego, dlatego pracownicy moi koledzy, koleianki zwracajq siq do mnie z pro6bq, iebym
Pana o to zapytal. Panie Prezydencie obecne wysypisko na Machnaczu moie, powtarzam
moZe wytrzyma jeszcze p6ltora roku, moie rok, dlatego, 2e sq dwie kwatery. Kwatera numer
1 siqgnqla zenitu, 2e niedlugo nie bqdziemy mieli, gdzie skladowai pozostalo6ci po
sortowaniu tych odpad6w. Kwatera numer 2 te2 jest ju2 na ukoriczeniu,jeieli chodzr o
wysoko5i, a z tego co nam wiadomo iadnych teren6w wok6l Rejonowego Zakfadu Utylizac.ii
Odpad6w Komunalnych nie posiada Miasto ani Sp6lka, dlatego chce Pana zapytai co bqdzie
dalej z Rejonowym Zakladem Utylizacji Odpad6w Komunalnych. Jakie Pan powziql kroki,
ieby to wysypisko, ten zaklad przetrwal. Kwestia roku, p6ftorej i mamy problem. Nie bqdzie
miasto mialo gdzie skladowai odpad6w. Pracownicy siq obawiajq o swoje miejsca pracy i

chcq wiedzied, co bqdzie dalej z tym zakladem. Z tego co wiadomo na dzierl dzisiejszy wok6l
Machnacza, wok6t zaktadu 2adnych teren6w Sp6fka Saniko nie posiada. To jest bardzo
wa2ny problem Panie Prezydencie, je2eli skoriczy siq wysyp. Dziqku.iq bardzo." (wypowiedi
dostowna).
Glos zabral radnv Janusz Debczvriski.,,Panie Przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci, Wysoka
Rado, Szanowni Pahstwo, Panie Prezydencie Pan co prawda nie wspomniaf_o tym w swoim
sprawozdaniu z pracy w okresie miedzysesyjnym, ale na pewno sprawa jest Panu znana i

sprawa jest o du2ym wymiarze gatunkowym. Chodzi o to, ie my na ostatniej Komisji

Budietu zajmowalismy sie i stosowny wniosek do Pana Prezydenta przedstawiliimy. Chodzi

o to, ie firma, kt6ra chce inwestowad po dawnej jednostce wojskowej zwr6cita siq do
Komisji Budretu, a wcze5niej oni informujq,2e zwracali siq do Pana Prezydenta iw tej
sprawie zostai podpisany list intencyjny. Ja pytalem Pani Skarbnik, czy zna tredi tego listu i

zobowiqzania zawarte w tym li6cie przez Prezydenta, na kt6re siq Prezes Sp6lki Omega

Investments powoluje. Chcialbym siq dowiedziei i poznad tre6i tego listu intencyjnego.

My5lq, ie to w istotny spos6b pomo2e nam r6wniei jako Radzie podjEi pewne kroki i sprawy
zwiqzane z budietem, bo w tym momencie tam bqdzie konieczne przebudowanie ulicy

Dlugiej, nowe rozwiqzania komunikacyjne. Na poprzedniej sesji zwracalem siQ, czy Pan

Prezydent ma zamiar rozbudowai rondo, przebudowai mo2e w rondo z prawdziwego

zdarzenia u zbiegu ulic Dlugiej i Kapitulnej iWysokiej. Dziqkujq." (wypowiedi dostowna).
Glos zabraf Prezvdent Miasta Pan Marek Woitkowski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado

mo2e ja zacznq od tego, bo takie pytanie padlo, ie mam zaufanie do wszystkich swoich
wsp6lpracownik6w zar6wno do moich zastqpc6w Pafstwa Prezydent6w jak i pozostalych

wsp6ipracownik6w Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, oczywi(cie dyrekto16w wydzial6w,
dyrektor6w jednostek i r6wnie2 sp6lek komunalnych. Natomiast moie tei drodzy Padstwo,
niech ronologiczn ie, ale mo2e zaczne od udzielenia odpowiedzi Pani radnej Marioli
Gawfowskiej. RzeczywiScie uczestniczyli5my w spotkaniach z mieszkadcami. Jak Paistwo
wiedzq robiq to cyklicznie kaidej wiosny i ka2dego roku. Celem tych spotkai jest wla5nie
rozmowa z mieszkaicami. Tutaj szanowna Pani radna z Pani wypowiedzi wynika,2e na tych
spotkaniach niemal2e dziaiy siq sceny dantejskie, 2e byly tylko negatywne komentarze.
Natomiast my wszyscy uczestn iczyli6my, moi zastQpcy, r6wnie2 dyrektorzy wydziai6w i

slyszeli jak te spotkania przebiegaty. Mam wraienie, 2e Pani zaangaiowanie w sprawq ulicy
Grodzkiej utrudnia nam tylko, a nie pomaga. Nie wiem z czego to wynika, bo my mamy
czyste sumienie. JeSli chodzi o mieszkaric6w Zawi6la Pani Prezydent Magdalena Korpolak-

74



Komorowska spotykala siq trzy razy z mieszkaricami Zawi(la, 2eby pewne stanowisko
uzgodnii. Ja jadqc na ZawiSle spodziewalem siq trudnej rozmowy, natomiast byfem
przyjemnie zaskoczony. Faktycznie jeden gtos pana, kt6ry akcentowal, ile musi spalii wiqcej
paliwa stojqc w korkach. Niestety jak siq realizuje pewne inwestycje to tak jest. Pani radna
Mariola Gawlowska, chcialbym tei,2ebySmy byli wobec siebie uczciwi. Skoro Pani m6wi o
pytaniach do mnie, moie by Pani tak wstala i odpowiedziala, jakie Pani ustyszala pytanie np.

na osiedlu Kazimierza Wielkiego. Siedzq tutaj Pa6stwo, Pani z Kazimierza Wielkiego, siedzi

r6wniei Pan, kt6rzy sq 2ywotnie zainteresowani dzisiejszq uchwata w sprawie MBM. Moie
Pani powie jak Pani zaglosuje w sprawie MBM. Ci Paistwo chcq wiedziei. Bqdimy uczciwi. Ja

na wszystkie pytania, jak i moi zastepcy zawsze staramy siq odpowiedziei. Te sprawy, kt6re

sq do zatatwienia, sE sprawy konfliktowe, bo takie tei sq, staramy siq zalatwiai w miare

naszych mo2liwoici, ale trzeba bvi uczciwym i m6wii wszystko wprost. Mam nadziejq, ie
Pan radny uslyszat gtosy mieszkafc6w. Drodzy Paristwo, wracajqc do poszczeg6lnych pytan,

ieSli chodzi o sprawQ Pana radnego Dariusza Jaworskiego nie chce siq wypowiadai, bo mam

wraienie, 2e jest to bardziej sprawa dotyczqca miqdzy pracownikiem, a swoim szefem, czyli

Panem Prezydentem Jarosfawem Najbergiem. Ja nie sqdzq inie wydaje mi siq, ieby byfa

potrzeba roztrzEsania tego na Sesji Rady Miasta, bo sE to kwestie pewnych relacji,

uzgodniei i dom6wienia spraw. Je6li chodzi o sprawq izby wytrzeiwie6, o kt6rq Pan Dariusz

Jaworski pytai, mamy przygotowana informacjq, takie.ie(li jui nie dotarfa to za chwilQ

Pafstwu przekaiemy o tych dzialaniach, kt6re podjqlidmy wcze(niej i kt6re wykonujemy w

chwili obecnej. Pan radny Jarostaw Chmielewski pyta mnie o wypowiedi sprzed czterech lat.

Panie radny ja przez delikatnoii nie bqdq cytowat Pariskich wypowiedzi w stosunku do

bylego Prezydenta Andrzeja Paluckiego, je6li Pan wybaczy. Myilg, 2e to nie powinno byf

tematem naszych obrad. Natomiast je6li Pan pwa, o ulicq Zachodniq w spos6b kompetentny

Panu odpowie Pani Prezydent Magdalena Korpola k-Komorowska. Ja rozumiem,2e Panskie

pytania wynikajq oczywiScie z troski o sprawy miasta, o finanse. Natomiast ja, skoro jui Pan

mnie wywolal do odpowiedzi, to tei pragnq zapytai Pana o Pariskie wyjEtkowe

zaanga2owanie w sprawe pewnego o6rodka opieku riczo-wychowawczego, kt6ry miat byi

tworzony we wloclawku przez osobe prywatnq ispoza wloclawka, bo tei warto to doda6.

Nawet Pan Przewodniczqcy chmielewski na tQ okolicznoSi zwolal konferencjq prasowE

wspierajqc tych Pa6stwa. P6iniej zabrakio mi takiego zaanga2owania przy okazji

konstruowania bud2etu, bo taka poprawka nigdy do budietu nie trafiia, ale to tak na

marginesie i bez obrazy Panie radny Jarosiawie chmielewski. KiedyS mialem o to zapytai i

korzystajqc z okazji, 2e Pan tutaj pewne rzeczy podjql, te2 pozwolilem sobie odpowiedziea.

Jeili chodzi o informacje medialne dotyczqce siu2b, drodzy Pa6stwo, ja te2 siQ dowiadujq, 2e

stuiby wchodzq co drugi, trzeci dzieri do Urzgdu CBS, ABW, CBA. Zapewniam Pahstwa, ie nic

takiego nie miato miejsca. OczywiScie jesteSmy pytani o 162ne sprawy iodpowiadamy,

udostepniamy dokumenty na tQ okoliczno(d. W ostatnim tygodniu nie jest to 2adnq

tajemnicq wptynqf anonim do Ministerstwa Sportu iTurystyki z tego co pamiqtam do

wiadomodci sluib. Anonim jak to zwykle bywa, nikt siq nie chcial pod tym podpisai.

Przedstawiano oczvwi(cie mn6stwo zarzut6w dotyczacych remontu O6rodka Sportu i

Rekreac.ji. My oczywi(cie odpowiadamy zgodnie z procedurami, tak2e ja tutaj nic

nadzwyczajnego nie widzq natomiast to, ie jakii portal podaje kiamliwe informacje,

wprowadzajqc mieszkahc6w w blqd to my na tq okolicznoii tez zareagujemy, bo to jest

podwa2anie zaufania do instytucji publicznych ije5li nie ma to potwierdzenia w faktach to

oczywiScie trzeba tego typu rzeczy piqtnowai. Szkola Podstawowa nr 19 to oczywi(cie
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te2 nie chcialbym byd wobec Pani ironiczny imam nadziejq, 2e nigdy nie bylem. Mam
wraienie, ie jestem bardzo cierpliwy i cierpliwie odpowiadam na pani pytania. Jejli chodzi
rzeczywiScie o tA sprawQ, kt6rE Pani radna podjqla ipan przewodniczqcy kontynuowai,
kwestig zaanga2owania i korzy5ci z funkcjonowania miasta w niekt6rych sp6lkach, nie
m6wimy o sp6lkach komunalnych, ale z udzialem wiqkszo6ciowym badi tei
m n iejszo(ciowym. My(lg, 2e jest to niezwykle zasadne, dlatego te, takq informacje
przygotujemy, bo m6wiqc wprost ja tych sp6lek nie powolywalem, jak Pa6stwo wiedzq,
poza tymi, kt6re powstaly za mojej kadencji ibiorq za nieodpowiedzialno(i. Natomiast
dyskusja.jest wskazana, bo my przygotowujemy te2 projekt sprzedania niekt6rych udziatow,
bo powiem szczerze, jeSli chodzi o Kujawskie Porqczenia Kredytowe to takq informacjq
przeka2emy, bo tutaj jest problem z dostqpem do instrument6w finansujqcych dzialalno6c
tej sp6lki. JeSli rzeczywi6cie wvczerpie siq linia kredytowa ze strony Urzqdu
M arszaikowskiego, to pytanie, czy ta sp6lka w takiej postaci ma dalej funkcjonowai. Sq

r6wnie2 inne jak np. Polska Samorzqdowa, kt6rej nie potrafiq rozwikfai dzialalnoici, bo co
jakiS czas zmienia zakres dzialalno5ci, dlatego tei zastanowimy siq, ieby tych udzial6w siq
pozbyi, ale ta informacja uwaiam jest niezwykle zasadna. Jesli chodzi iPana radnego
Krystiana Luczaka to dziqkujq za ciepte slowa. Uwa2am, 2e to co robimy w mieicie to nie jest
akurat sukces m6j, Paristwa Prezydent6w. My6lq, 2e jest to sukces nas wszystkich i sqdzqc po

wielkim zaangaiowaniu i po frekwencji na spotkaniach, bo mySlq, ie ta frekwencja jest
nadzwyczajna por6wnujqc do kolejnych lat. To co robimy jest po prostu akceptowane przez

mieszkaic6w itei bardzo dziqkujq za obecnoii Paf stwa radnych na tych spotkaniach, bo
myilq, 2e taka informacja jest nam wszystkim bardzo potrzebna. Pan radny Czarnecki pyta o

skladowisko w Machnaczu. Faktycznie jest to wielki problem i zastanawiamy siq. Jak Pan

radny doskonale wie, zostala zakupiona lina sortownicza do Machnacza wlainie w tym celu.

Jest rzeczywi6cie problem z dzialkami, bo Paristwo doskonale wiedzq, ie te dzialki obok
skladowiska w Machnaczu to ceny sE horrendalne, bo slyszafem nawet o kwotach 500000 zl.

za hektar ito bylby wydatek nieuzasadniony, dlatego tez szukamy rozwiqzania itel
bqdziemy informowai i na pewno bqdziemy jeszcze rozmawiai na ten temat nie raz, bo
problem jest istotny. Pan radny Janusz Dqbczyriski pyta o firmq Omega. RzeczywiScie list
intencyjny w takim sensie og6lnym podpisaliimy. Szukamy r62nych rozwiqzari, bo chodzi
przede wszystkim o pogodzenie oczywiscie interesu inwestora, przedsiebiorcy prywatnego,

bo uwaiam, ie takim tei trzeba pomagai im6wiq to wprost iinteres6w mieszka6c6w. Nie

moiemy tutaj realizowai pewnego projektu kosztem mieszkaric6w. Takq informacjq te2 Pani

Magdalena Korpolak-Komorowska Padstwu udzieli. Bqdq te2 prosil o wsparcie, bo sprawa
jest powaZna, dotyczy bardzo wa2nej dzialki, mo2na powiedziea w centrum miasta. Skoro
pojawil siq inwestor to tei uwaiam trzeba zrobit wszystko, 2eby tego inwestora pozyskat i

dopom6c szczq5ciu,2e tak siq wyraiq. Bardzo dziqkujq Pa6stwu za pytania. Mam nadziejq,

2e je wyczerpalem, natomiast o kwestie szczeg6lowe poproszQ Pafstwa moich zastqpc6w.
Dziqkujq bardzo." (wypowiedi doslowna).
Gtos zabral radna Mariola Gawiowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Parlstwo Prezydenci,

Szanowni Paristwo, Panie Prezydencie Pana cytat sprzed chwili z wypowiedzi bqdimy
uczciwi, bqdimy uczciwi, wiqc skoro jestedmy uczciwi przede wszystkim Panie Prezydencie
prosze nie m6wii, 2e ja co( powiedziaiam. Oczywi6cie ani na Zawi6lu ani na Kazimierza

Wielkiego nie byto 2adnych dantejskich scen io tym nie powiedzialam. Wrqcz przeciwnie na

ZawiSlu ina Kazimierza Wielkiego mieszka6cy zachowywali siq bardzo kulturalnie,
elegancko, chocia2 rzeczywi3cie zmagajq siQ z r62nymi problemami ite problemy wyra2ali, a
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ja dzisiaj poprosilam Pana o pomoc dla tych mieszkaric6w. panie prezydencie uslyszalam co5
dziwnego, ie ja Mariola Gawfowska radna utrudniam panu remont ulicy Grodzkiej. panie
Prezydencie, po pierwsze przypominam, ie remont ulicy Grodzkiej mial siq zakoriczyi w
listopadzie zesztego roku, w grudniu. Za momencik jest maj i trwa remont. Nastepna sprawa
Panie Prezydencie, wiem o tym, ie byl problem z projektem iwiemy o tym wszyscy, ie
mieszkaicy zmagaiq siq z tym problemem. Ja jestem radnq tego osiedla Zawiile i Kazimierza
Wielkiego i mieszkaricy wymagaiE ode mnie, abym zglaszala te problemy, m6wita o nich,
zwracaia uwage na to i prosila Pana Prezydenta, 2eby teraz Jeszcze pewne sprawy zrobii,
wykonai, bo moie zmniejszymy te koszty. Natomiast my radni czasami utrudniamy panu

Prezydentowi, nie w sensie utrudnienia, tylko w sensie pomocy, doradztwa iwyraienia
gfosu mieszkafc6w ija to robiq Panie Prezydencie. pan prezydent skierowal do mnie slowo i

do mojego kolegi radnego, zresztQ inni radni te2 byli na spotkaniu z mieszkafcami. Za
momencik my radni wyrazimy swoje zdanie poprzez dyskusie, poprzez glosowanie co do
dobra, dobrych decyzji dla mieszkaric6w naszego miasta, ale te2 przede wszystkim szanowni
Paf stwo co do budietu, co do mqdrego wydawania pieniqdzy w naszym mie(cie. By(my
uzyskali cel, ale poprzez mqdre zarzqdzanie finansami naszego miasta. Dziqkujq.,,
(wypowiedi doslowna)
Glos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,panie prezydencie, wywofal mnie pan do tablicv,
mowiqc o oirodku, o kt6rym zrobilem r6wniei konferenciq. pragnq tylko panu prezydentowr
przypomniei, ie to Pan Prezydent jest zobowiqzany do tego, 2eby dla plac6wek, kt6re
spefniaiq wymagania zabezpieczyi irodki finansowe i w taki spos6b panu odpowiem. Je2eli
plac6wka jest zarejestrowana, spelnia wszystkie wymagania, to wy jeste(cie zobowiqzani w
budiecie zapewnii drodki, wiqc dlatego proszq nie robii tego typu wycieczek, bo to akurat
nie ma pokrycia w rzeczywistoSci, ie klub nie wystqpil o to. Tak samo mogliby6my wystqpii o
to, ieby w poszczeg6lnych plac6wkach o6wiatowych Srodk6w na pokrycie dofinansowanra,
czy tez innych dotacji, kt6re siq nale2q z mocy prawa. My5lq, 2e o tego typu sytuacje, panie
Prezydencie mo2emy siq spierai, spierajmy siq. My5lq, 2e o to r6wnie2 chodzi, iebysmy
najlepszy konsensus dla mieszkaric6w osiqgnqli, ale merytorycznie. Dziqkujq.', (wypowiedl
doslowna).
Gfos zabrat radnv Stanislaw Krzemieniewski.,,panie przewodniczqcy, Wysoka Rado, panie
Prezydencie mi chodzi o tq Grodzkq, bo to jest moje dziecko. Zostal zrobiony bubel i trzeba
bylo siq spotykai trzy razy z mieszkaricami, 2eby to poprawii. pani Komorowska siq
przyznala do blqdu wobec mieszkaric6w. Tak byto. Dziqkujq bardzo." (wypowiedZ doslowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak.,,panie prezydencie, poniewa2 po raz czwarty nie
odpowiedziat Pan czym naprawdq bqdzie ijaki byl pow6d zawiazania nowej sp6tki pomiqozy
sp6lkami MPEC isaniko. Ja Panu pomogq. Bardzo proszq o odpowiedi, kt6ra bgdzie miata
realne podstawy prawne ochrony irodowiska igospodarki komunalnej. czy we wloclawku
ta sp6lka powstala z gt6wnym celem, a mianowicie spalania odpad6w, spalanra
zanieczyszczef, poniewa2 nie ma 2adnego wytlumaczenta,2eby MpEC wchodzii w sytuacJq
oczyszczania miasta i zbieral li(cie, igielki, papierki i wszystkie inne worki, kt6re sq
wystawiane na zewnEtrz zar6wno dom6w indywidualnych jak i blokowych. MpEC wchodzi
razem z Saniko w sprawe niezwykle kontrowersyjnq iniezwykle problemowq, a mianowicie
spalania nie odpad6w komunalnych i to jeszcze n iebezpiecznych. Dzi9kujg.,, (wypowiedi
doslowna).

. ,,Szanowny Panie
Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo radni, pozw6lcie,2e odniosq siq najpierw do uwagi pana
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radnego Mazierskiego. Pan radny Mazierski powiedzial, 2e szczeg6lnie jestem zaangaiowana
imi zale2y na ,,czternastkach". Oczywi6cie zaleimy mi Panie radny szczeg6lnie na

,,czternastkach" dlatego, ie mam na uwadze dobro dzieci, troskq o te dzieci, aby zamieszkaty
w dobrych i godnych warunkach. Potwierdzam r6wnie2 Panie radny, 2e na konferencji
powiedziaiam, 2e jest dofinansowanie 75%, ale Panie radny wielokrotnie rozmawiali6my i

starafam siq wytlumaczyi i na konferencji, iw rozmowach takich naszych, gdzie spotkaliSmy
sie, aby rozmawiai o ,,czternastkach". 75% dofinansowania to jest do ,,czternastki"
specjalistycznej. To jest do ,,czternastki", kt6ra jest ulokowana na ulicy Sielskiej. Je6li chodzi
o ulicq Lubnq jest to dokladnie dofinansowanie 540000 zl. Jest to blisko 35%, takie nie
wiem, dfaczego Pan twierdzi, ie 75% na ulicy Lubnej. Nie, 75% jest to ,,czternastka"
spec.jalistyczna, kt6ra bqdzie mieiciia siq tak jak informowalismy na ulicy Sielskiej. R6wnie2
Panie radny rozmawialiSmy o tym i obiecal Pan, 2e pozwoli Pan nam w spokoju tq
,,czternastkQ" wybudowai, wyremontowai, a efekty zobaczymy p62niej. Dzi6 pojawia siq, jak
gdyby ten temat po raz kolejny. Wraca prawie na ka2dej sesji Rady Miasta. Panie radny,
pozw6lmy sobie pracowai, a p6lniej zobaczymy, jakie bqdq z tego efekty, a my6lq,2e bqdq
wtaiciwe, tak jak podkre6lam, 2eby dzieci zamieszkaly w dobrych i godnych warunkach.
Zgodnie z prawem, tak jak narzucil nam ustawodawca. Prosze Pa6stwa, odniosq siq teraz do
uwag Pana radnego Chmielewskiego. Panie radny Chmielewski, m6wil Pan o licznych
konfliktach w przedszkolach. Je6li u2ywa Pan sfowa liczne konflikty, jest to tak pojqcie
lakoniczne i pojqcie pelne, 2e proszq doprecyzowai jakie to przedszkola. Jeieli Pan m6wi
liczne, to mam na mysli, czy to jest dziesiei, czy dwadziescia przedszkoli, bo uiywa Pan

takiego okredlenia. Je6li chodzi o konflikty, uwaiam, 2e jest to naduiycie. Mo2na m6wii o
pewnych n ieporozu m ien iach, kt6re zaistniafy w Szkole nr 23, zaistnialy w Szkole nr 14 i w
Szkole nr 4, o kt6rych wszyscy wiemy o tym nieporozu mieniach. Proszq Paistwa efekt tych
nieporozumiei jest taki, ie je(li chodzi o Szkolq nr 4 w chwili obecnej cala Rada

Pedagogiczna podjqla decyzjq o tym, aby zlikwidowaf UrzEd Miasta i Rada Miasta podjqla
decyzjq, co do funkcjonowania technikum kt6re zostalo powolane. Dzi6 Rada Pedagogiczna z

Zespolu Szk6l nr 4 m6wi o tym, 2e te rozwiqzania, kt6re proponowal Urzqd Miasta, kt6re
proponowal Wydzial Edukacji sq wla(ciwymi dzialaniami itakie te: dziatania zostaiy podjqte
w celu rozszerzenia oferty edukacyjnej w Zespole Szk6l nr 4, o czym mySlq Pan radny
doskonale wie. Otwieramy nowe klasy, nowe kierunki zwiqzane z potrzebami rynku pracy.

Dzi5 nie mo2na m6wid tutaj o Zadnym konflikcie, bo Pan uiyl takiego stowa. JeZeli byl ten
konflikt, zostal rozwiqzany. Szkota funkcjonuje bardzo dobrze w tej chwili i rozwija sig
podejmujqc nowe dzialania. JeSli chodzi o Szkolq nr 14, jak Pan widzi konflikt tei zostal
rozwiqzany. Szkola funkcjonuje w spos6b prawidlowy. Dzisiaj w wielokrotnych rozmowach
zar6wno nauczyciele i Rada Pedagogiczna podkredlaja,2e pomysl UrzQdu Miasta,2eby szkofa

mie5cila siq w dw6ch budynkach byl jak najbardziej wla6ciwy. Dzisiaj wszyscy m6wie o tym,
ie bylo to najlepsze rozwiqzanie iuwa2ajq,2e gdyby mogli odwr6cii ten czas to na pewno

zdecydowaliby siq na dwa budynki. Je6li chodzi o Szkolq nr 23 r6wniei ten konflikt zostal
rozwiqzany. Nie ma i nie istnieje. Do korica ten konflikt tak jak Pan tutaj m6wi, ie jest w
Szkole nr 23, uwa2am, 2e go nie ma,2e te wszystkie dziatania mediacyjne przyniosly
okre(lone efekty. ZresztE Panie radny, przed chwilq tutaj z tej m6wnicy Pan powiedzial
rozmawiajmy, negocjujmy, a zarzuca Pan, ie powolali6my mediatora. Proszq Paristwa, jakie
dziafania zostaly podjqte, je6li chodzi o Szkolq nr L9. Spotkalam siQ z PaniE Wicedyrektor, z

czq5ciq grona pedagogicznego. Nastepnego dnia spotkali(my siq z Wicedyrektorami. Z Paniq
Dyrektor spotykatam siq ja, spotykala siq Pani inspektor i Pani Dyrektor Wydzialu Edukacji.



wszystkie Panie zdecydowaly siq, aby spotkai siq z cafq Radq pedagogicznq. spotkaliimy sie
z Radq Pedagogicznq, gdzie Rada Pedagogiczna w spos6b my6lq,2e cato6ciowy poprosira o
mediatora. Poprosila o tym, aby6my rozmawiali o tym konflikcie. Drugiego dnia rano wplywa
pismo o tym, aby odwolai Paniq Dyrektor. proszq parlstwa, byi mediator, gdzie te mediacje
nie udaly siq byi mo2e do korica, ale na pewno przyniosly okre6lony efekt. panie radny, pan
pozwoli, ie byi moie rozwiq2emy ten konflikt tak jak zostat rozwiazany w pozostalycn
plac6wkach. Pozwoli Pan, ie bqdziemy informowat pana o wszystkich dziaianiach, jakie
zostafy podjete i Pan pozwoli mediowai, tak jak pan powiedziai mediujmy, rozmawiajmy.
Je6li chodzi o mojq wypowiedi w mediach przyznam siq, ie ja jej do korlca nie czytalam. Na
pewno taka wypowiedi nie padla. Uwaiam, 2e Pan stara siq tutaj troszeczkq nad wyraz
interpretowai pewne stowa, kt6re zostaly gdziei zapisane. panie radny, pan pozwoli,2e
bqdziemy Pana osobiScie informowai o tym, co siq dzieje w Szkole nr 19. Dopilnuje tego
sama, 2eby Pana informowai ijakie bqdq dalsze dzialania. Wszystkie konflikty, o kt6rych
tutaj Pan m6wi, 2e to sq wielkie konflikty, sq konfliktami, kt6re udato siq rozwiqzac.
Szanowny Panie radny, uwa2am,2e tam, gdzie sq plac6wki edukacyjne, gdzie pracujq ludzie
o r62nych osobowoiciach zawsze bqdq jakiei drobne nieporozumienia i nie m6wmy o
konfliktach. Dziqkujq bardzo." (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta Rafal Sobolewski proszac o kompensowanie
wypowiedzi.
Glos zabrala Zasteoca Prezvdenta Miasta Maedalena Korpolak-Komorowska. ,,Panie
Przewodniczqcy, Szanowne Panie i Panowie radni, zobligowafam, aby te wypowiedzi byly
kr6tkie tak jak Pan Przewodniczqcy poprosit. Ulica Zachodnia i wniosek Pana radnego
Jarostawa Chmielewskiego, ulica Zachodnia ma ustawionego in2yniera kontraktu, kt6ry
nadzoruje wszystkie bran2e, a wiqc braniq drogowq, braniq sanitarnq ibran2q technicznq,
aby uniknqi sytuacji, kt6re siq wydarzajq na tych inwestycjach systematycznie na etapie
realizacji iniynier kontraktu wsp6tpracowal z gestorami sieci, aby przed ulo2eniem warstw
konstrukcyjnych uniknqi ingerencji w ich zafoienie. Podczas odbioru, poniewa2 przypomne,
ie jeste(my na etapie odbioru ulicy Zachodniej, zdarzajE siq r6ine rzeczy, kt6re sq zglaszane
zarOwno przez iniyniera i przez cztonk6w komisji, kt6rej czlonkami sq r6wnie2
przedstawiciele gestor6w sieci i one na bieiqco sq przez wykonawcq usuwane. Je2eli chodzi
o Basen Delfin na ten moment terminem umownym jest termin L sierpnia br. Jezeli termin
ulegnie zmianie i oczywigcie bgdzie to udokumentowane, bqdziemy Paistwa o tym
informowai. Je2eli chodzi o zwiqkszenie kwot na remonty to Pan Prezydent odpowiedzial.
Czternastki odpowiedziala Pani Prezydent Moraczewska, ja tylko przypomnq, 2e

dofinansowanie,je2eli chodzi o remont, to jest przebudowa i adaptacja plac6wki, to jest
dofinansowanie na jednego ucznia 38562 zl. na jednego wychowanka. Daje nam to kwotQ
539000 zl. Jeieli chodzi o ulicq Plockq, Zytniq, Pchli Targ iinne rzeczy, poniewai Pafstwo
radni byliicie obecni na spotkaniach z mieszkaicami imy6lq, ie na spotkaniu na Kazimierza
Wielkiego mieszkaficy potwierdzili to, 2e jeieli wplywajq wnioski i proszq wtadze miasta, aby
spotkai siq w terenie to takowe spotkania siq odbywajq. Kilka os6b potwierdzilo, ie po
odbytych spotkaniach w odpowiednim czasie spotykali6my siq z mieszkafcami, wiQc staramy
sie na te wnioski igdzie mieszkaniec chce uczestniczyi wsp6lnie z wiodarzami miasta na
wizji lokalnej takowe wizje siq odbywajq. ieieli chodzi o ulicq Grodzkq to szanowni Pa6stwo
jedno zdanie. Pozw6lmy wykonawcy tq ulicq skoriczyt. Pozw6lmy wykonawcy, aby skodczyl
te ulicQ zgodnie z wnioskami mieszkaric6w. Ja tylko przypomnq,2e termin byt do korica
grudnia. Wyplynqla sprawa poszerzenia jezdni poludniowej o dwa pasy ruchu, ale
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pamiQtajmy Panie radny Stanislawie, 2e ja siq przyznafam nie do bubla tylko do tego, 2e po
wykonaniu dokumentacji nie spotkalam siq z mieszkadcami, aby pracownia projektowa
przedstawiia w jaki spos6b bgdzie droga przebudowana. Dziqki uprzejmo(ci mieszkaric6w,
dziqki ich wnioskom, dzigki podwiqconemu czasu, ktdre podczas tych spotkari
wypracowaliSmy pewne rzeczy, nakre6lili(my sobie harmonogram ich realizacji. W zwiqzku z

powyiszym pozw6lmy, aby wykonawca skoriczyl tQ drogQ zgodnie z projektem i zgodnie z

wnioskami mieszkaic6w. ie2eli chodzi o ulicq Dtugq, tutaj wniosek Pana Dqbczyriskiego to
Panie radny, to nie byt to list intencyjny. Poniewa2 wykonawca projektujqc
zagospoda rowa nie tego centrum handlowego poprosil Urzqd, aby rozwa20na zostata
mo2liwoii to o co Paistwo teraz wnioskujecie, czyli udroinienia ulicy Dtugiej jako ulicy
dwukierunkowej. Pan Prezydent w6wczas podpisat tylko o5wiadczenie, 2e podejmie
dziatania zmierza.jqce do tego, aby ulica Dluga przyszlo6ciowo stata siq ulicq dwukierunkowq.
To byio o5wiadczenie w takim zakresie. dziqkujq za Padstwa wniosek,2e takt wniosek do
budietu wplynie iie uda nam siq pom6c zar6wno inwestorowi jak imieszkaricom osiedla,
aby ta ulica byla ulicq dwukierunkowq. Dziqkuje. (wypowiedl doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta Rafal Sobolewski. ,,Ja jeszcze a propos tych
wszystkich relacji zwiqzanych z naszym czlonkostwem zar6wno w zwiqzkach,
stowarzyszen iach jak i te2 posiadanych udzial6w w sp6lkach uwa2am, 2e niedobrze siq stalo,
2e w okresie miqdzysesyjnym odbylo siq spotkanie ZwiAzku Miast Polskich jedne.j z Komisji,
na ktore nie zostaliSmy zaproszeni jako wszyscy inni radni. Mam pro6bq do Pana radnego
Hupalo, ieby byi mo2e w tym punkcie, kiedy bqdziemy mySlei o sp6lkach i

stowarzyszen iach izwiqzkach zlo2yl relacjq z tego, co wydarzylo siq wtedy we Woclawku.
Wydaje mi siq, ie to bqdzie bardzo dobry krok z Pafiskiej strony, aby(my mogli uslyszei, co
wtedy mialo miejsce we Wlocfawku." (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral radnv Stanisfaw Krzemieniewski. ,,Ja Paniq Prezydent bardzo szanujq, ale
niestety burtniki zostafy jui polo2one od jezdni. To bqdzie trzeba usunqi Pani Prezydent i na

nowo ulo2yi. Jest bubelek, czy nie jest bubelek? Maly jest bubelek. Dziqkujq." (wypowiedi
dostowna).
Gios zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Ja tylko
czternastki w spokoju realizowad tylko o to,
wydawali irodki finansowe, ale nie za wszelkq cenq, tylko w spos6b oszczqdny, celowy i

transparenty. Mo2na budowai ten oirodek, p6ltora miliona, mo2e itrzy. Nie ma takiej opcji i

dlatego w interesie finans6w publicznych, 2eby to oszczqdnie budowai. Natomiast Panie
Prezydencie Najberg, ja poproszq odpowiedi na piSmie odno6nie tego audytu. Czy zostal
wykonany, na jakq kwotg i kto zrobil to jui nie musi Pan odpowiadai, bo to bylo w budiecie
miasta ichcialem siq dowiedziei. Dziqkujq bardzo." (wypowiedi dosiowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta Rafat Sobolewski oglaszajqc dziesigciom in utowq
przerwq w obradach.

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie

przypomnq,2e mnie nie chodzilo o to, ieby
2e ustawa ifinansach m6wi o tym,2ebysmy
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Ad. 3
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na udzielenie wsparcia finansowego przez
Gmine Miasto Wloclawek na rzecz Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp. z o.o. we
Wloclawku poprzez wnoszenie wklad6w pieniqinych z przeznaczeniem na podwyiszenie
kapitalu zakladowego sp6lki.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonaf Pan Jaroslaw Najberg Zastqpca
Prezydenta Miasta ds. gospodarki Miejskiej, kt6rv poinformowal,2e W podjgtej przez Radq
Miasta Wloclawek w dniu 27 marca 2017r. uchwale nr XXX/43/2O77 w sprawie utworzenia
jednoosobowej sp6lki Gminy Miasto Wloctawek pod nazwq ,,Miejskie Budownictwo
Mieszkaniowe Sp6fka z ograniczonq od powiedzialnoScia", okre6lono przedmiot dziatalno(ci
MBM Sp. z o.o. oraz zafo2ono, ii Sp6tka bqdzie realizowai budowq mieszkari w oparciu o
Srodki zewnqtrzne m.in. w formie dlugoterminowego kredytu. Miejskie Budownictwo
Mieszkaniowe Sp. z o.o. planuje realizacjq inwestycji pn. ,,Budowa zespofu budynk6w
mieszkalnych wielorodzinnych z miejscami postojowymi w systemie zaprojektuj - wykonaj
przy ul. Stod6ln ej 72-76 we Wloclawku wraz z instalacjami, sieciami i przytqczami oraz
zagospodarowa n iem terenu i infrastrukturq towarzyszQcq", kt6rej wykonanie ma byi
finansowane czqdciowo ze 6rodk6w pozyskanych z kredytu. Inwestycja ta polega na budowie
budynku mieszkalnego wielorodzinnego z miejscami postojowymi przy ul. Stod6lnej 72-76
we Wtoclawku wraz z instalacjami, sieciami iprzylqczami oraz zagospod arowan iem terenu i

infrastrukturq towarzyszqcE. Przedmiotowa inwestycja realizowana bqdzie na terenie
dzialeknr66/2,67/L,67/6,68/2,69/4KM4T.Dlapowyiszychteren6wuchwafqnrlx/73/77
Rady Miasta Wloclawek z dnia 9 maja 2011 roku ustalony zostal miejscowy plan

zagospoda rowania przestrzennego. Tereny planowanej inwestycji oznaczone sq symbolami
|V/3MW-U. Zgodnie z Programem Funkcjonalno - U2ytkowym planuje sig tam budynek
mieszkalny, w kt6rym znajdzie sie na parterze: lokal uslugowy oraz 16 wewnqtrznych,
zadaszonych miejsc postojowych (gara2e). Na zewnEtrz planuje siq miejsca parkingowe dla

mieszkaric6w. W budynku planuje siq 50 lokali oraz kom6rki lokatorskie. Miejsca
parkingowe dla mieszkaric6w oraz u2gkownik6w bqdq otwarte. Zaklada siq wykodczenie
budynku wedlug standardu deweloperskiego. Budynek wzniesiony zostanie
w technologii tradycyjnej, z cegty silikatowej lub z bloczk6w gazo-betonowych, stropy
2elbetowe, wiglba dachowa tradycyjna, pokrycie dach6wkq bitumicznq, ceramicznq lub
blachq dachowq. Budynek bqdzie niepod piwniczony. Wszystkie mieszkania wyposazone
bqdq w cieplq wodq i centralne ogrzewanie z sieci miejskiej. Uzyskanie przez 5p6lkq
optymalnych warunk6w kredytu inwestycyjnego na realizacjg ww. przedsiqwziqcia

uzale2nione jest od wsparcia ekonomicznego Gminy Miasto Wfocfawek. Bez zaangaiowania
Gminy, wniosek Sp6lki o udzielenie kredytu bylby rozpatrvwany w oparciu o UstawQ o
ochronq praw nabywcy lokalu mieszkalnego lub domu jednorodzinnego z dnia 16.09.2011r.
(DZ.U. nr 232 poz. 1377 ze zmianami). Udzial wlasny w finansowaniu przedsiewziecia Sp6lki

zostatby podwy2szony maksymalnie do 4Q % wartoici projektu, co spowodowaloby wzrost
ceny finalnej dla nabywcy lokalu. MBM sp. z o.o. jest nowo powstafq sp6lkq, wpisanq do KRS

14 czerwca 2017 roku, zaangaiowanq finansowo w procesy inwestycyjne Ze wzglqdu na

kr6tkq historiq dzialalnoici na rynku Sp6lka posiada niski rating finansowy. W przypadku
wsparcia Gminy Miasto Woclawek w procesie pozyskiwania finansowania Sp6tki w spos6b,
kt6ry nie wplynqtby na wskaZnik dtugu Gminy Miasto Wlocfawek, kondycja Sp6iki oraz



mo2liwo(i realizacji zamierze6 Miasta w zakresie budowy lokali mieszkalnvch w ocenre
banku znaczqco siq poprawi. W efekcie:
1. udzial wlasny w finansowaniu przedsiqwziqcia Sp6lki wyniesie maksymalnie do 2O %

wartoSci projektu;
2. zaanga2owanie Gminy Miasto Wtoclawek umo2liwi traktowanie Miejskiego Budownictwa

Mieszkaniowego Sp6lka z o.o. jako podmiot quasi samorzqdowy, a takie w ocenie banku
poprawi siQ jej rating finansowy.

Ponadto, zgodnie z rozmowami z bankiem wpisy w Wieloletniej Prognozie Finansowej
moglyby ulec modyfikacji/wykre6len iu po oddaniu inwestycji do eksploatacji. Wdwczas na
wniosek MBM Sp. z o.o. moina bqdzie podjqd dzialania na temat zamiany zabezpieczenia -

na korzyii cesji z piaconych czynsz6w oraz hipoteki na nowo wybudowanym lokalu, co
spowodowaloby odciq2enie/wykreSlenie pozycji z Wieloletniej Prognozy Finansowej.
Jednym z warunk6w udzielenia kredytu jest zawarcie pomiqdzy Bankiem, Sp6lkq a Gminq
Miasto Wtoclawek tr6jstronnej Umowy Wsparcia, zawierajqcej miqdzy innymi zobowiEzanie
Gminy do podwy2szenia kapitalu zaktadowego w wysokogci zapewniajqcej terminowq
obstugq zobowiqza6 z tytufu zaciqgnigtego kredytu inwestycy.jnego w tEcznej wysokoici nie
przekraczajqcej kwoty 10.268.500 zl. Wnoszenie wklad6w nastqpowai bqdzie przez okres do
16 lat, poczqwszy od 2018 roku do 2033 roku. Kwoty na podwy2szenie kapitalu w danym
roku ujqte sq w zalqczniku do uchwaly. Ostateczne kwoty podwy2szenia kapitalu
zakladowego bqdq wynikaly z kwot przypadajqcych do zaptaty z tytulu obslugi zobowiqzari z

zaciagniqtego kredytu inwestycyjnego i uzale2nione bqdq od ostatecznej warto5ci
przedsiqwziqcia jak i mo2liwoSci Sp6tki zwiqzanej ze sptatq w/w zobowiqzari. W przypadku

niewykonania zobowiEzania do podwy2szenia kapitalu zakladowego wynikajqcego z Umowy
Wsparcia Gmina Miasto Wloclawek bqdzie zobowiqzana do wniesienia doplat do kapitafu
Sp6lki. Na okoliczno5i wystEpienia przypadku naruszenia Umowy Wsparcia, Gmina Miasto
Wloclawek bqdzie zobowiqzana do dokonania skumulowanego podwy2szenia w kwocie, jaka

pozostanie do wykonania do korica okresu objetego harmonogramem, jednak nie wyiszej
ni2 lqczna kwota wynikajqca z obslugi zobowiqza6 z tytutu zaciqgniqtego kredytu
inwestycyjnego do dnia splaty oraz nie pdlniej nii do koica marca roku nastqpnego
przypadajEcego po roku, w kt6rym nastqpii przypadek naruszenia. Z uwagi na powy2sze,

istnieje konieczno6i wyra2enia przez Gminq Miasto Wloclawek zgody na wnoszenie
wkfad6w pieniqinych przez Gminq do sp6lki Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe Sp. o.o. z

przeznaczeniem na podwy2szenie kapitalu zakladowego, kt6ra skutkowai bqdzie ujqciem
przedmiotowego przedsiqwziqcia w Wieloletniej Prognozie Finansowej, co umo2liwi
podpisanie Umowy Wsparcia.

Ooinia Komisii Statei Radv Miasta
Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na udzielenie wsparcia finansowego przez

Gmine Miasto Wloclawek na rzecz Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp. z o.o. we

Wloclawku poprzez wnoszenie wklad6w pieniq2nych z przeznaczeniem na podwy2szenie

kapitalu zakladowego sp6tki rozpatrzyia oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu,
Rozwoju i Promocji Miasta. Opinie w tej sprawie przedstawii Radzie Miasta Przewodniczacy
Komisji rad ny Andrzej Palucki.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, 2e otwiera dyskusjg nad ww.
zagadnieniem.



W dvskusii udzial wzieli:
Gfos zabral radnv Krzvsztof Kowalski.,,Panie Przewodniczqcy, Paristwo Prezydenci, Szanowni
Panstwo Radni, Panie Prezydencie nawiqzujqc do Parlskich wypowredzi dotyczqcych troski o
finanse publiczne przy dyskusji o bud2ecie miasta podczas grudniowej sesji odnoszqc siq oo
poprawek jakie zostaly zgfoszone m6wil Pan cytuje: ,, mo.je stanowisko do tego jest
oczywi6cie negatywne ibqdq w tej mierze drodzy Paristwo konsekwentny", drugi cytat:
,,Drodzy Paistwo trzeba miei te2 swojego rodzaju umiar", i ostatni cytat: ,,dlatego tei
bardzo proszq o rozsqdek". Dwa miesiqce p6iniej w jednym z wywiad6w jakiego Pan udzielil
jednemu z portali a dotyczqcego zobowiEzania miasta do podwy2szenia kapitalu
zakfadowego MBM, m6wil Pan, ie miasto przy ponad 600 milionowym bud2ecie stai na

niewielkie zabezpieczenie tego projektu. Dziwiq mnie te podw6jne standardy stosowane
przez Pana Prezydenta, gdzie poprawki do budietu na ok. 8 mln. zf. wywolaly takie
oburzenie ze strony Pana Prezydenta, a dokapitalizowa nie sp6lki na kolejne 10 mln. zl. jest
kwestiq oczywistq nad kt6rA wedtug Pana Prezydenta nie ma co dyskutowai i kt6ra nie
obciE2a budietu miasta. Panie Prezydencie poprawki zgfaszane przez Klub PIS polegaty na

tym, aby poprawii warunki iycia wszystkim mieszkafcom naszego miasta, Pan chce wydai
kolejne 10 mln. zt. powigkszajEc kwote na genialny projekt MDM do 18 mln. zf. z kt6rego jak

dotqd nic nie wynika. Proponuje Pan wybudowanie mieszkai za kwotQ 3.300 zl. za m2 w
stanie surowym, za kt6re to metry i tak w przyszlodci zaplacE lokatorzy tych mieszka6, czy to
jest troska o finanse miasta. I kolejne wa2niejsze pytanie czy to jest troska o mieszkaric6w
Wtoctawka, wydaje mi siQ,2e nie, dziqkujq". (wypowiedi dosfowna).

Glos zabraia radna Olsa Krut-Horonziak.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo, Panie

Prezydencie, powiem Paistwu teraz dosyi istotne informacje, kt6re po raz kolejny ja

skladam i informujq, 2e jednym wielkim n ieporozumien iem bylo powolanie przez Radq

Miasta Wloclawek sp6lki o dzialalnoici budowlanej mieszkari o charakterze bezwzglqdnie i

oczywi5cie komercyjnym. Takie mieszkania mo2na od rqki, dzisiaj, jutro ipojutrze kupii na

rynku, poruszamy siq po mieicie, oglqdamy wielkie reklamy oferujqce w takim samym trybie
io takiej samej wysokoici koszty. W grudniu sp6lka ogtosila przetarg na budowq budynku
przy ul. Stod6lnej, 3 stycznia bylo otwarcie ofert, sp6tka oferowata sfinansowanie

zam6wienia w wysoko3ci 3.700 ty(. zl. Po otwarciu ofert okazalo siq iloiciowo, 2e sq tylko 2,

te oferty wyglqdaly nastQpujQco: Sp6lka z o.o. Kamaro z Sopotu, ten budynek na 50 lokali

okre(lila w liczbie blisko 12 mln. zf. Druga firma, kt6ra sie zglosifa to.iest Sp6lka z o.o.

Wiksbud z Lipna, znamy jq z 162nych ocen i budowli. Ta firma okre5lila mniej, ale te2 dwa

razy tyle ile oferowala w ogtoszeniu nasza Sp6lka MBM, a mianowicie blisko 9 mln. zl. tzn.

8.700 ty6. zl. Jedna firma trzykrotnq cene, kt6ra Sp6tka MBM zamierza przeznaczye a druga

dwukrotnq. Kolejna sprawa, trudno, 2ebydcie Panstwo nie obliczyli jaki koszt jest tego lokalu
podkre(lajqc jeszcze, 2e po podpisaniu umowy - najemca wszystko jedno czy w trybie
dochodzenia do wlasno6ci czy tylko jako najemca ma partycypowai oOd razu calE sumq

kosztu lokalu w wysokosci 25%, to jest na wejsciu. Natomiast kolejne splaty sq rozlo2one w
ratach do 25 lat. ltu jest rzecz, kt6ra nie ulega jui iadnej wqtpliwoici, ie sE to mieszkania

tylko i wylqcznie komercyjne, nie majA nic wsp6lnego z mieszkaniami komunalnymi zgodnie

z ich definicjq i nawet jakie sq warunki stawiane przez Rz4d z chwilq, kiedy byt oglaszany

Program Mieszkanie+. Ci oferenci, jeszcze wrocq, poniewa2 wyznaczony im zostal termin na

przygotowanie inwestycji - 45 dni, okreSlili, 2e jest to fantazjowanie wrqcz, je2eli chodzi o
tego typu przeprowadzenie inwestycji - zaprojektuj- wykonaj, poczAwszy od cato6ciowego
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kompletu dokumentacji aZ do zezwolenia 45 dni. Wiemy doskonale, ie w iadnych realiach
to siq nie mieSci. A teraz podam Pa6stwu przyklad mieszkari, kt6re przewijajq siq w Polsce
jako pierwsze, kt6re byly wykonane wlainie w systemie i kredytowane przez BGK, a

mianowicie miasto Jarocin. W zeszlym tygodniu i teraz kolejne tygodnie oddawane sq ju2 do
u2ytkowania mieszkania komunalne, tak jak nale2y rozumiei ten caty projekt. Mieszkania
wyposaione w podlogi, panele, pelny sanitariat urzqdzony w lazienkach iqcznie z kafelkami
jak i aneks kuchenny i kuchnia oczywiScie urzqdzona. To jest prawdziwy obraz projektu,
Programu Mieszkanie+. Te mieszkania byly realizowane przez TBS z kredytem wlaSnie,

miasto wnioslo grunt iz kredytem, kt6ry objEl praktycznie calE sumQ finansowq niezbqdnq

do wybudowania tych2e lokali. Proszq por6wnai z czym mamy do czynienia, jeieli chodzi o

Wlociawek. Nre ma 2adnej mo2liwo(ci prawnej ani mervtorycznej, ieby nie okreSlii tego, i2

jest to sp6lka, kt6ra podjqla dzialalnoii calkowicie rynkowq iten rynek zweryfikowal te
koszty, kt6re pod publikq radnych i pod mieszkaric6w zostaiy okre6lone za metr kwadratowy
w kwocie ok. 2.400 zl. Proszq Paf stwa nie ma mo2liwoici iadnej, 2eby tego typu mieszkania,
jeszcze zadaszone garaie dodatkowo mialy takA cenq, to jest niemoiliwe r6wnie2 nawet w
Programie Mieszkanie+, niemorliwe jui na dzierl dzisiejszy. I moina to sprawdzii danymi,

kt6re nie sq iadnq niespodziankq, to sa twarde realia budowlane i uzyskiwane wladnie

wykonawczo metra kwadratowego. Jeste6my tutaj 6wiadkiem celowego informowania
mieszkaric6w, ie mamy do czynienia z mieszkaniami komunalnymi a na te mieszkania nie

dosyi, 2e trzeba jednorazowo wplacii 25% koszt6w mieszkania to otrzymuje sie tYlko i

wylqcznie mieszkanie typu developerskiego tj. beton, nie ma nic. A w zwiqzku z tym moze

chiriszczyznq 25 ty6. zl. da siq jako( urzEdzie to mieszkanie, ale je2eli nawet tak to jakiego

najemcq za czvnsz bqdzie stai na wydatek 50 ty6. zf., jeieli warto(i mieszkania jest niska np.

140 ty6. zl. i splaca to. Sa to rzeczy zdumiewajEce, nosza znamiona dla mnie celowego

informowania mieszkaic6w, kt6rzy oczekujq ibyli nasycani ta potrzebq,2e otrzymajq i2e
sp6ika buduje mieszkania komunalne, tak jak to byio kilkanaScie lat temu, miasto

Wloclawek byto wtedy w inwestycjach mieszkai komunalnych. Ja wr6cq do jednego

spostrze2enia, kt6re bylo wypowiadane z tego miejsca, wspomnQ tutaj Pana radnego

Paluckiego, kt6ry zadawat pytanie przy okazji tej sp6iki, czy naprawdq miasto ma moce i sily

wykonawcze, 2eby samorzqd urzqd Miasta byl zdolny ijest zdolny do budowania mieszkan

komunalnych bez potrzeby powoiywania spdiki. P6iniej to wszystko siq inaczej rozwinqfo w

Radzie Miasta, ale chyba czas najwy2szy, ieby zweryfikowai stanowisko, bo dla mnie jest

oczywisty wniosek o likwidacjq tej sp6tki. Koszty jakie do tej pory ponieilismy, iakie sa tutaj

uwidocznione czy to jest prawda czy nie - przyjmujq w dobrej wierze 1 mln. zlotych to jest

nic w stosunku do faktu, 2e bqdziemy ponosii konsekwencje permanentnego

dofinansowywania tej2e sp6lki, kt6ra bqdzie oferowata, jeszcze raz powtarzam mieszkania

na rynku do kupienia w sytuacjach nawet wynajmu za czynsz. To co m6wiq, jest bardzo

powa2nA sprawE inie mo2na jej sobie traktowai lekko i og6lnymi zdaniami i

ustosu nkowywan iem sie. w informacjach jakie mamy przedloione bardzo proszq r6wniei o
wyjaSnienie tego faktu, ii jest zapis, sp6lka sama informuje, ii uzyskata w styczniu

pozytywnE decyzje banku, nie wiem, czY to ma wymiar finansowego kredytu czy jest to takie

sobie chlapniqcie zdania, 2e uzyskafa pozwywnq decyzjq kredytowQ. Albo jestesmy tutaj
informowani niezgodnie z faktami, poniewa2 do uchwaly mamy uzasadnienie, ie dopiero z

chwilq, kiedy my podejmiemy decyzjq o tych 10 mln. zt. sp6tka otrzyma wiarygodno6i w

stosunku do banku. Bardzo bvm r6wniei prosila o wyjainienie, dlaczego tajemnica jest,

skoro sq to mieszkania wedlug Pana Prezydenta o charakterze komunalnym nie jest

tq



wvmieniana i chroniony tajemnicq jest bank, kt6ry ma wej6i z samorzqdem miasta
wloclawek w budowq mieszkari komunalnych. sprawa BGK jest tak oczywista dla innych
samorzqdow, 2e nikt tego faktu nie ukrywa, natomiast jeieli jeste6my w sytuacji
komercyjnei, to rzeczywiicie mo2na zaslonii siq tajemnicq handlowq, ale tu nie ma takie.l
sytuacji. Jest to sp6lka komunalna, ma byi przejrzysta i informacje jaki bank my tutaj jako
samorzqd, gdy siq zwraca o 10 mln. zl. musimy miei peine informacje a nie okrqgle zdanra,
kt6re fatszuiq calkowicie poczqtek zabezpieczania iodpowiedl na tzw. gt6d mieszkaniowy
we wloclawku. Nie ma 2adnych przeszk6d, aby te osoby kt6re chcq miei mieszkanie nawet
na wynajem developerzy oferujq takie mieszkania na rynku we Wloclawku, dzigkujq
bardzo". (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,.panie prezydencie, Wysoka Rado, ja z chqciq poznam
ofertg developera, kt6ry wynajmuje mieszkania mieszkaf com, wiem doskonale jakie sq ceny
wynajmu mieszkari w naszym miejcie, ile ludzie muszq pfacii,2eby u wladcicieli mieszkari
mogli wynajqi, Pani chyba tei jest zorientowana, ile pobiera siq opiaty od os6b, kt6rych nie
stai na wlasne mieszkanie - Pani chyba moie powiedziei, ile to jest 1oo0-1200 zl. i takie sq
stawki. Ja mam wraienie,2e po pierwsze miesza siq trochq poiqcia, bo ani Mieszkanie+ w
takiej formie rzqdowej ani mieszkania na stod6lnei, czyli mieszkania na wynajem z dojiciem
do wtasnoici de facto mieszkaniami komunalnymi nie sq inie bqdq. Je2eli chodzi o
Mieszkanie + to jest oczywi5cie bardzo dobry program ija mu bardzo mocno kibicuiq i mam
nadziejq, ie bqdzie siq rozwijal natomiast z rozwo.lem tego programu jest r6inie, owszem
mamy przyklad Jarocina, mamy tei przyktad Bialej podlaskiej w kt6rej mieszkania tylko i

wylqcznie na wynajem w ramach Mieszkania + tj. koszt ZI zl. za m2, czyli taki koszt muszq
mieszkahcy Bialej Podlaskiej zaplacii za metr kwadratowy wyna.jmu mieszkania. tatwo
policzyi 50 m2. tj. ponad 1000 zl. za sam wynajem bez moiliwo(ci dojScia do wlasno6ci.
Jeieli chodzi o ulice Stod6lnQ to jest to budynek, kt6ry od samego poczqtku mial byi
budynkiem, gdzie bqdq mieszkania na wynajem z dojSciem do wfasnoici, dlatego, 2e
powinno to wplywai w spos6b pozytywny na prowadzony r6wnie2 pod nadzorem pani

Prezydent proces rewitalizacji, czyli o2ywiania miasta. Owszem po zgodzie Wysokiej Raoy
mySlq, ie Sp6lka MBM bez najmniejszego problemu mogtaby kupii na rynku komercyjnym
mieszkania, wtedy tei mieszkaricy musieliby zaplacii za zysk, zarobek developera, ale
niestety 2aden developer obecnie nie sprzedaje mieszka6 w obszarze rewitalizacji. A jeieli
m6wimy o wzmocnieniu tkanki spoiecznej w obszarze rewitalizacji, to wlaSnie takie osoby z

nieco grubszym portfelem, kt6re stai na to, iebv zaptacii czynsz za wynajem i kwotq, ktora
co miesiqc bqdzie splacai kredyt, to 2eby wla(nie takie osoby znajdowaly siq w obszarze
rewitalizacji, 2ebyimy trochq ten grubszy portfel wprowadzali w ta najstarszE dzielnicq
naszego miasta. Ja jestem z jednej strony pozytywnie zaskoczony troskE o portfele tych 60
rodzin, kt6re zfoiyly swoje podania na mieszkania przy ul. Stod6lnej, mieszkari tam ma byi
50, czyli jest wiQcej chgtnych ni2 mieszkari, natomiast jestem zaniepokojony beztroskq, 2e

moiemy L mln. zl. mieszkaric6w Wfoclawka wyrzucii w btoto, bo w rok decyzja Rady Miasta
siq zmieniia. 850 tys, zl. to jest podatek Vat, kt6ry zaplacila Sp6ika MBM i kt6rej w
momencie, kiedy postulat Pani radnej zrealizowai, sp6lka nie odzyska, nie ma takiej
mo2liwojci, przepadnie 850 ty(. zl. Ja na cos takiego siQ nie zgadzam iza takq decyzjq nie
bqdq optowat. Natomiast prosze o to, aby6my dokladnie analizowali tekst, kt6ry dostajemy,
bo jui tutaj wybrzmiata cena 2.483 zt. kt6ra jest faktycznq cenq za mieszkanie, ale te2
wybrzmiala cena ponad 3.300 zl., to proszq zwr6cii uwagq, dlaczego jest taka kwota, bo ona
uwzglqdnia koszty gruntu, rezerwy, prowizji od kredytu, ale przede wszystkim odsetek od
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kredytu. Odsetki od kredytu dla os6b, kt6re sta6 na zakup mieszkania placqc got6wkA nie
majE znaczenia, ale zapewniam,2e ok.50% os6b, kt6re kupujq nowe mieszkania jednak
kupujq na kredyt, posilkujq siq kredytem i trzeba liczyi, 2e za kaidy metr kwadratowy
odsetki to jest ok. 1000 zl. Szanowni Padstwo Radni chcq jeszcze zwr6cii uwagq na fakt, 2e
owszem my mo2emy m6wii o kosztach i prawdopodobnie za chwilq przewodniczqcy

Jarostaw Chmielewski bqdzie podawal takie kwoty,2e podzieli przetarg grudniowy przez
iloit metr6w w mieszkaniach ipoda kwotq, ale chcq zwr6cii uwagq na fakt ika2da osooa,
kt6ra w ostatnim czasie kupowala mieszkania wie jak to siq odbywa, 2e na rynru
komercyjnym jeieli kupujemy mieszkanie np. za 3100 zl. za m2 to piacimy wylAcznie za to
mieszkanie, jeieli chcemy miei mie.jsce postojowe to trzeba zaptacii ok. 11 tys. zl., jezeli
chcemy miei garai to trzeba zapfacii ok.30 tys. zl. To sq kwoty, kt6re developer sobie
odlicza od kwot calkowitych budowy. To zostalo tutaj uwzglqdnione, dlatego ta stawka
2.483 zl. to jest stawka faktyczna za m2, na rynku komercyjnym ta stawka wynosi 3100 zf.
Dlaczego jest r62nica, r6inica jest oczywista po prostu developer nie pracuje charytatywnie
tylko musi na tym zarobid, to jest zysk developera. pytanie czy dzisiaj podejmujqc de facto za
te 60 rodzin decyzjq, czy bgdziemy zmuszai te rodziny do tego, ieby nabity kieszeri jakiegod
developera czy po prostu wyciqgniemy do nich rqkq, i my dzisiaj tutaj mamy podjqt decyzjq,
kt6ra jest pierwszym krokiem, bo ja bardzo panie prezydencie czekam na efexry
przygotowan do projektu Celulozowa, gdzie majE powstai mieszkania na wynajem, zresztq
nie tylko ja, bo r6wniei mieszkaricy, kt6rzy dzisiaj tutaj przyszli , kt6rzy wpisujq siQ w ten
schemat my5lenia o kt6rym ja m6wiq od samego poczqtku. Jeieli kto6 sumiennie pfaci
czynsz a korzysta z mieszkad komunalnych, mieszkarl socjalnych to w nagrodQ dajmy mu
mieszkanie na wynajem, kt6re spelnia standardy obecnie obowiqzujEce itakie mieszkania na
wynajem tylko iwyfqcznie, gdzie na.jemcy nie bqdq mieli moiliwo5ci doj5cia do wfasno6ci
maja powstai na ul. Celulozowej i tutaj jest ogromne zadanie Panie Prezydencie, 2eby jak
najszybciej ten projekt zostal zrealizowany. Natomiast jeieli chodzi o mieszkania na ul.
Stod6lnej to ja rozumiem troskq naszej Rady o to, 2e za wysoki koszt, 2e finansowanie nie
takie, ale de facto to ryzyko tak naprawdq podejmuja te osoby, kt6re zaplacq 25% to jest
zabezpieczenie Sp6lki i nas wszystkich, ie te osoby sq wyplacalne, zaplacq 25% koszt6w
mieszkania idalej bgdq pfacii, bo je2eli nie bqdq pfacii to nie wywiqiq siq z umowy i

mieszkanie nie bgdzie ich wlasnosciq. To jest uczciwe rozwiqzanie ibyi moie te 25%
odstrasza, ale chcq powiedziei,2e nie odstraszyla bardzo podobna stawka, bo mniej wiqcej
tyle trzeba bylo zaplacii przy tzw. partycypacji przystepujEc do TBS, z tym, 2e 162nica iest
zasadnicza, w TBS partycypacja jest partycypacja, placi siq czynsze jakie siq placi, ate
mieszkanie nigdy nie bqdzie wlasnoSciq najemcy. Tutaj to jest moiliwe, najpietw 25%
partycypacji, a p6lniej co miesiqc spfacany czynsz. ltutaj pytanie do Pani Skarbnik, bo to jest
pytanie retoryczne z moje.l strony, ale widzq, 2e odpowiedi na to pytanie jest potrzebna i

niezbqdna, bo slyszq,2e sq co do tego watpliwoSci. Padlo stwierdzenie z tego miejsca, ze my
z bud2etu miasta mamy wydai jakie6 6rodki na realizacjq budynku przy Stod6lnej. Pani
Skarbnik proszq powiedziei, ile z budietu miasta mamy wydai na tq inwestycjq, bo w mojej
ocenie dzisiaj podejmujemy decyzjq o pewnej formie zabezpieczenia, kt6ra polega na
wpisaniu do WPF, to nie jest decyzja budietowa, wpisanie jej jest sygnalem dla banku, ze
jeieli te 50 rodzin nie bqdzie splacai kredytu w czynszu, to w6wczas jest za MBM gwarant w
postaci miasta. Jeszcze jedno pytanie do Pana Prezydenta, pytanie dotyczy por6wnania
warunk6w finansowania, bo takie por6wnanie warunk6w finansowania dw6ch r6invcn
podmiot6w finansujqcych, czyli bankdw jest i jak to siq przedstawia i kwestia zabezpieczenia



na innych n ieruchomo5ciach, bo tei taka forma byla rozpatrywana przez bank. W zwiqzku z

tym dzisiejsza decyzja jest potrzebna, potrzebna dla rodzin, kt6re decydujq siq na
sfinansowanie kawafka naszego miasta w ramach rewitalizacji w postaci budynku na
Stod6lnej, jest to element pilotazowy, bo w moim przekonaniu takie same mieszkania
powinny powstai na ul. Tumskiej ale 2eby powstaly to mieszkaricy muszq widziet,2e jest
wola w samorzqdzie, ieby problem braku mieszkari we Wioclawku rozwiqzywai, a nie tylko
gadai bo to gadanie jak jest ile i fatalnie mieszkaricy ju2 slyszq blisko 30 lat. I zadnego
realnego rozwiqzania tego problemu do ubieglego roku wla5ciwie nie bylo. Wiqc bardzo
gorqco zachqcam do tego,2eby6my oczywi6cie odpowiedzialnie podejmowali decyzje, ate
nie starajmy siq wyrqczyi z odpowiedzia Ino(ci te 60 rodzin, kt6re zdecydowaly siq, znaly
warunki na jakich te mieszkania bqdq sprzedawane i skoro sq chqtni to znaczy, ie jest
potrzeba. Panie Przewodniczqcy chcialbym r6wniei, bo tutaj takie szczeg6lowe pytania
padajq i bqdq padaiy, dlatego Panie Przewodniczqcy proszq wziqi pod uwagq, ie na sali lesr
Pani Prezes 5p6lki MBM i moie warto byloby te2 ja zapytai o informacje, kt6re pomogq
radnym podjqi decyzjq, dziqkujq bardzo." (wypowiedi dostowna).
Gtos zabral radnv Jarostaw Huoalo.,,Panie Przewodniczqcy, Paistwo prezydenci, ja na
wstQpie powiem,2e moje wystqpienie nie ma politycznego ataku, deklaracjq skiadam byi
mo2e po mojej wypowiedzi tak jq ocenicie. Ja chcg powiedziei, 2e ten projekt jest.iednym
projektem realnym do zrealizowania. My6my jui wtoiyli w to trochq serca i podnosili6my
rekq, ta Sp6lka zostala powolana, mo2e nie wszyscy za niq glosowali. Ta Sp6lka funkcjonuje i

jak m6wil radny Krzysztof Kukucki pochlonqta pewne koszty, podatki i inne rzeczy, ja wiem,
2e w tej chwili jest sukces m6wiqcy o tym, 2e w Jarocinie dwa dni temu rzeczywi(cie te
mieszkania zostaly oddane, Pani radna podata koszty, wyliczenia, ale ja chcq powiedziei, 2e
my we Wtoclawku zapraszali(my igoScil na spotkaniu z przedstawicielam i Sp6tki Grzegorz
Buchwald wsp6lwlaSciciel firmy a rch itekton icznej, kt6ra te budynki budowala. My siq
chcielismy oprzei na ich doiwiadczeniach pytaiqc o to jak robiE. Chce przypomniet,2e ich
projekt byl zaawansowany i rozpoczqt siq zaraz po ogloszeniu przez Rzqd Programu
Mieszkanie+, oni byli pierwszymi i teraz majq ten sukces, tylko tei m6wiq mogli5my
wczedniej podjqi dzialania w kierunku tego Mieszkania+, teraz gdyby(my wyaplikowali
projekt do Mieszkania + to kiedy to ruszy. Jarocin potrzebowal 4 lata, a my pewne rzeczy
mamyju2 zaawansowane, mo2emy rozmawiai o wysokoSci, ka2dy z nas podaje inne dane,
my m6wimy m2 - taka kwota, opierajqc siq w granicach niewiele wiqkszych nii 2 tyd. zt.,
Panstwo m6wicie niemoiliwe - 4 tyj. zl. p6jdzie.iak z platka itd. , ale chcq powiedziei, ie jest
300 mieszka6c6w, kt6rzv jui skfadajq akces, zresztq siedzq tam na tych fotelach i czekajq,
2eby zabrai gios, to sq ludzie, kt6rzy chcq kupii te mieszkania i majq tylko jeden problem,
kt6rego my nie mamy z tytu gfowy,2e jak w tej chwili przeglosu.jemy, 2e ta Sp6lka nie
otrzvma tego o co wnosi, to Ci ludzie nie dostanq mieszkania inie chcq siq z nikim kl6cii i

dziwi mnie,2e tylko my bronimy tego projektu i Pan Prezydent z nami wsp6tpracu.je, ale
przecie2 to jest dla nich, dla mieszkaric6w, to jest ten aspekt spoleczny, m6wiq to bez zadnej
spiny politycznej, pomySlmy o tym, 2ebyimy zrobili wszystko przy wsp6lpracy, przy kontroli
tej Sp6iki, przy nadzorowaniu calego procesu, zeby to wszystko skoiczylo siq sukcesem, bo
tei m6j przedm6wca powiedzial o tym, ie Stod6lna jest dopiero zajawkE a czeka jeszcze
Celulozowa i najwa2niejsza w obszarze rewitalizacji ul. Tumska, kt6ra od lat byla problemem
nas wszystkich, dziqkujq bardzo." (wypowiedi doslowna).
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta Rafal Sobolewski. ,,Chcialbym tutaj na marginesie
zaznaczy(,2e mamy tu kilka os6b, kt6re sq podobno za tym, aby przystqpii do tego projektu
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a do mnie zgfosilo sie kilkadziesiqt os6b ipodmiot6w, kt6re byly zdecydowanie przeciwne
temu, aby ten projekt byl realizowany, tei zamierzaly zabrai glos, jednak prosilem,2eby
tego nie robii, nie zaogniai atmosfery, natomiast tych glos6w negatywnych je2eli chodzi o
ten projekt w mieicie jest r6wniei bardzo wiele ito nie chodzi wylqcznie o osoby fizyczne
ale r6wniei o r62ne instytucje." (wypowiedi doslowna).
Gtos zabrala radna Olga Krut-Horonziak.,,Ja tylko powiem jedno, 2e nie ma sl6w kt6re oy
moina byloby tutaj wyglaszaa, :e to co powiedziafam nie ma odzwiercied len ia w faktacn.
Mieszkania tak jak Pan radny powiedzial sq dla os6b o grubszym portfelu, proszq zapamiqtai
o grubszym portfelu, a drugi rozm6wca,2e to sq mieszkania do kupienia itak rzeczywi:icie
jest. Odpowiedi po co wydajemy pieniqdze wszystkich mieszka6c6w, 2ebv 1,2 i3
mieszkaniec kupil mieszkanie po takiej samej cenie jak ogloszenia, wielkie banery
zapraszajqce do kupna mieszkania na osiedlu Wilgi. Nie da siq tutaj zagadai tego problemu,
problem jest ijest to szybkiego rozwiqzania. Zadne wyliczenia 2.500, proszq podzielii to, co
oferujq dwie firmy, kt6re siq zgtosily, jedna o tej ni2szej cenie blisko 8 mln, proszq sobie
podzielii 8 mln. na 50 i 6rednia mieszkania nieduiego tak jak komunalne np. 45 m2, proszg
sobie policzyi koszty tego mieszkania. Nie da siq zagadai powainego problemu, w kt6ry srq
wkrqcili!my, nigdy nie spodziewalam sig czegoi takiego, 2e bqdzie pod haslem Mieszkanie+,
poniewa2 sq dokladne protokoly z sesji miasta, gdzie namawiano radnych Rady Miasta
poslugujqc siq rzqdowym programem. On nie ma nic wsp6lnego w realizacji z tym, co jest
nazywane Mieszkanie+ i jeszcze drugie mieszkanie w realizacji, projekty realizacyjne. Fakty
sq realne i powinno to odpowiedziei wszystko. Te dwie firmy to nie sE takie z palca, wyliczyli
dookladnie wszystkie swoje koszty iteraz chcialabym uslyszei o drugim przetargu, kt6ry w
spos6b oczywisty bqdzie ogloszony, nab6r firm na wykonanie mieszkai za 2.5OO zl. za m2.
dziqkujq." (wypowiedi doslowna).
Glos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,panie prezydencie, panie przewodniczqcy,

szanowni Paristwo, sprawa budownictwa mieszkaniowego w naszym miescie tak jak m6wil
PrzewodniczAcy Klubu SLD to tak naprawdq 30 lat, w kt6rych moina powiedziet, ie jedynie
za czasow prezydentury Wladyslawa Skrzypka zostaly w spos6b znaczqcy wybudowane
mieszkania. Ja pamietam iprzypominam Panu z SLD, ie opr6cz tych 4lat, kiedy rzqdzil pan

Wladyslaw Skrzypek to wia(ciwie to wy ponosili5cie odpowiedzia Ino ji za to, co siq w
miedcie dziato. To jest problem, z kt6rym zmierza siq ka2dy samorzqd, ale to jest problem,
ktorv powinien byi koiem zamachowym naszej gospodarki. Na samym poczqtku wsp6lpracy
z Panem Prezydentem Markiem Wojtkowskim, kiedy byto podpisane porozumienie
programowe, pamtqtam nasze rozmowy na temat budownictwa i szczere odpowiedzi
Prezydenta - nie czujq tematu. Dzi( koniec kadencji iw tej materii nic siq nie wydarzyro,
powoiali6cie Panstwo z PO i SLD sp6lkq, kt6ra funkcjonuje jui od ponad roku i efekt6w
dziaialnoici tej sp6lki nie ma. My m6wili6my inie chodzi o rozgraniczenia polityczne, ie to
nie jest dobre rozwiqzanie, je2eli m6wimy o sposobie rozwiEzania problemu i kwestii
rozwoju gospodarczego w naszym miejcie, bo podkreSlam budownictwo musi byi kofem
zamachowym gospodarki takiego organizmu jakim jest Wlocfawek. proszq paf stwa 5 mln. zl.
przekazaliSmy jako Rada Miasta aportem, 3 mln. przekazali(my w n ieruchomoiciach, czyli
razem 8 mln. na rozpoczqcie funkcjonowania sp6fki. Dzisiaj dostalismy kolorowq broszurxq
MBM, w kt6rej moiemy przeczytai, 2e 850 tys. zl. to podatki, kt6re zostaiy w zwiqzku z rym
zaplacone. Proszq Paistwa tak tutaj wychodzicie pa6stwo na tQ m6wnicq i m6wicie, ze
chcecie rozwiqzai problemy konkretnych mieszkaric6w miasta, g50 ty(. zl. to 6 mieszkari
Srednio liczqc po ok. 140 ty6. zl. za mieszkanie, m6glbym wyliczai iwskazywat, ile tycn
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mieszkai w tej kadencji poprzez 16inego rodzaju aneksy i roboty dodatkowe zostalo de
facto wydanych a problem nie zostal rozwiqzany i my dzi6 stajemy i m6wimy dol6imy do
MBM 10 mln. zt. I to nie.jest tylko jak Pan Przewodniczqcy Klubu SLD powiedziat wirtualny
zapis w WPF tylko jest to konkretny pieniqdz. Podejmujemy uchwalq w sprawie wyra2enia
zgody na udzielenie wsparcia finansowego przez Gminq Miasto Wloclawek na rzecz
Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp. z o.o. we Wloclawku poprzez wnoszente
wklad6w pieniq2nych z przeznaczeniem na podwy2szenie kapitatu zakladowego sp6lki, czyrr
de facto miasto przez najbli2sze 16 lat ma wplacii 10.268.500 zl. jako aport do tej sp6lki.
Wiec nie jest to jedynie zapis w WPF zabezpieczajqcy ewentualne roszczenia, kt6re mogly by
wystEpii, gdyby MBM nie wywiqzat siq z umowy kredytowej, kt6rq zawrze. Chciafbym
zapytaa PaniE Prezes Sp6tki w jaki spos6b dokonano wyboru banku, kt6ry zaoferowal
okreilone warunki kredytowe, chcialbym, ieby pani prezes nam odpowiedziala, czy w
formie zam6wienia publicznego to siq odbylo, czy te2 w innej formie, nie pytam o to jakr to
bank, poniewai mam nadziejq, ie jak pani wyjdzie to pani nas poinformuje, bo nie jest to
chyba tajna informacja, mnie interesuje forma wyboru. M6wimy o konkretnych kwotacn,
kt6re dalece rozmijajq sie z tym, co jest prezentowane przez jednq i drugq stronq, ja
poprositem faktycznie iwidzq,2e przeplyw informacji miqdzy przewodniczqcym Klubu
radnych SLD a Prezesem Sp6lki jest szybki, bo ja poprosilem paniq prezes o udzielenie
informacji na temat konkretnych metr6w kwadratowych, m6wimy o postqpowantu
przetargowym, kt6re zostalo ogtoszone przez MBM i gdzie splynqly 2 oferty o kt6rych jui
byla mowa, skupiq siq na jednej kwocie 8. 637.361,G0 z.l. to byla ta najtaisza oferta i dzielqc
to przez 2300 m2 to wychodzi kwota 3.755,37 zt. bez dziatki. Jeieli welmiemy wiqkszy
obszar, czyli klatki schodowe, pomieszczenia gospodarcze itp. to jest 2921 m2, a wrqc
wychodzi kwota za m2 2.955,98 zf. Chcialbym zwr6cit uwagq na sprawe zwiqzanq z gruntem,
ot62 pamiqtamy o tym,2e Pan Prezydent zaakceptowat operat szacunkowy, kt6ry pozwolil
zabrat 4 mln. zl. komornikowi dla Pana Engela po ponad 500 zt. za metr, czyli stosujqc takq
stawkq w naszym mie(cie 3.500 m2 x 500 tj. 1.750.000 zl. i dzielqc jeszcze tE kwote ti. kwota
750 zt. to razem wychodzi kwota 4.515, 00 zt. za m2 razem z gruntem. Jest to duia kwota a

musimy wziqi pod uwagq jeszcze jednq kwestiq, wplaty 25% wkladu wlasnego os6b, kt6re
chcialby zamieszkai, biorqc pod uwagQ cene Sredniego mieszkania przy tej cenie 2O0-2I0
ty6. zt. na poczqtek trzeba wptacii ok. 50 tys. zl., ale pamiqtajmy, 2e je2eli dochodzimy oo
wtasnoici to reszta kwoty jest podzielona i bqdziemy jq sptacai w czynszu , a wiqc do kwoty
czynszu, kt6ra bqdzie obowiqzywafa w tym r6wnie2 utrzymanie sp6lki, kt6ra tei kosztuje, to
mnie wychodzi bez koszt6w kredytu o tym mam nadzieje powie Pani Prezes jaki bqdzie koszt
kredytu na najbli2sze lata, chociai wiemy tez,2e ten koszt nie do korica dzi( mo2emy
oszacowai dlatego, ze WIBOR siq zmieni ibqdzie inna kwota, to rata kapitatowa tj. ok.700
zl. co miesiqc, a wiqc czynsz miesieczny bqdzie oscylowaf w granicach powyiej 1000 zl. przy
wplacie wlasnej 50 tys. zt. I tutaj teZ jest pytanie do Paistwa, kt6rzy siedzq na sali czy byli
informowani o miesiqcznych kosztach, dlatego powinniimy takie to wiedziei. pytanie ktore
chcialbym zadaf Pani Prezes, poniewa2 w informacji dotyczqcej otwarcia przetargu mamy
wpisanq kwotQ dotyczEcq tych samych metr6w o kt6rych tutaj m6wilem ikwoty 3.700 ty(.
zl. i tyle MBM zamierzal przeznaczyt na sfinansowanie tego zam6wienia, mam pytanie kto
kosztorysowat wykonanie tej inwestycji, skoro Paistwo zaloiyli6cie 3.700 ty6. zl. a w
przetargu najni2sza oferta zostata zfo2ona na kwote 8.637 tys. zt. panie prezydencie proszq
powiedziei, bo wiem, 2e w ramach Mieszkanie+ sktadat Pan wniosek na 400 mieszkari i

chcialbym siq dowiedziei czy w tej materii zostato co6 skorygowane, czy jest mniejsza liczba
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tvch mieszkari, bo to te2 ma istotne znaczenie przy podejmowaniu decyzji przez radnych
jaka jest w og6le Pariska polityka dotyczqca budownictwa, czy m6wimy tvlko o MBM i w taki
spos6b podchodzi Pan do rozwiqzania problemu i to tego impulsu gospodarczego czy te2 ma
Pan inne pomysfy w jaki spos6b rozwiqzai problem budownictwa w mieScie. Ja pozwolq
sobie przekazai Paistwu radnym za poSrednictwem Pani Dyrektor ipracownik6w Biura
broszurkq dotyczqcq Mieszkania+ w kt6rej radni bqdq mogli zapoznai sig z tym, co oferuje
ten program bez ponoszenia naktad6w finansowych przez miasto. Prositbym o odpowiedl
na te pytania, kt6re zostaly przez mnie zloione, dziqkujq." (wypowiedi doslowna).

ki. ,,Panie
Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, wysluchatem wiele opinii na temat MBM,
m6wila Pani Olga Krut-Horonziak, rzadko siq z Niq zgadzan, ale teraz zgadzam siq na pewno.
Ja mam pytanie czym jest ten wasz dobry pomysl, tych kt6rzy tak optujq, 2eby zaglosowai za
MBM czy pr6bq zdobycia elektoratu naszymi pieniqdzmi, wykazanie inicjatywy
gospodarczej, kt6ra tak de facto jest anty - gospodarcza. Jak patrzq z punktu widzenia
gospodarza, przedsiqbiorcy to sie nic kupy nie trzyma, ja podam dowody, przyklady tego
wszystkiego. Oferowali6cie Paistwo mieszkania za 2.500 zl. za m2' 2e bqdq wybudowane,
spotkalem siq z Panem Prezydentem na Konwencie, m6wiq Panie Prezydencie poni2ej 3.300
nie wyda, Pan powiedzial nie, 2.800 bqdzie max. Dzisiaj slyszymy, ie jest jui 3.300, a przed
chwilq dostali5my broszurkq, gdzie w ciqgu tygodnia urosto 3.338, a wiec 40 zl. ju2 uroslo na
metrze. Proszq Pafistwa tu jui byla poruszana kwota, 2e jak lokatorzy dostana te mieszkania
bqdq musieli wplacii, znowu zmiana miaio byi 20 a teraz.jest ju2 25% wptaty, a wiec przy tej
kwocie tj. kwota ok.40 tys. zf. Panstwo bqdziecie musieli wplacif na konto Sp6lki i

mieszkanie jest w stanie developerskim, w zwiqzku z tym nastqpne 40 tyi. musicie wtoiyt w
to mieszkanie. Wiem co m6wiq, bo ja teraz robitem mieszkanie Proszq Paistwa, to jest
minimum 40 tys. zl. wloiyi w mieszkanie 50m2 To to mieszkanie na dzieri dobry kosztuje ju2

Pa6stwa 70 tys. zl. Przejdimy teraz do fakt6w, do rzeczywistoici, do tego miasta, Panie
Kukucki dmieje siQ Pan, zaraz zobaczymy jak Pan bQdzie mi odpowiadaf, SmiejQc siQ. Prosze

Pa6stwa zapoznalem siq na rynku developerskim w tym mie6cie, wiem, ile kosztuje
mieszkanie w tym mieicie, za ile je moina kupii iza ile wynegocjowai. Dzisiaj idzie Pan do
biura developerskiego im6wi Pan 3100 Panu daia, i natychmiast ma Pan mieszkanie za 3100
zl. Pahstwo oferujecie nam 3.300 zl. po prostu bajka. Niech Pan siq puknie w gfowq, w leb to
niech Pan siq puka nie ja, niech Pan siq puka w leb, ja zaraz Panu co6 powiem. Proszq

Padstwa dzi6 moge kupii mieszkanie, bo ju2 bytem za 3000 zf., ale ktoi powie tak Pan

Kukucki puka siq w teb, Panie Kukucki niech Pan powie, niech Pan tu wszystkim w Radzie

Miasta imieszkaricom powie za ile wynegocjowaf Pan mieszkanie w najlepszych warunkach
w mieScie, gdzie jest monitoring, ochrona, parkingi strze2one, niech Pan powie za ile, no
niech Pan powie za ile Proszq Pana. Ja powiem tylko tak, bo, nie wiem, czy Pan to wie,
poni2ej 3000 zl. Pan Kukucki wynegocjowal, grubo poni2ej 3000 zl. a mieszkaicom naszym
ka2e kupowai za 3300 zt. Proszq bardzo to jest wlajnie myllenie Pana Kukuckiego, ja sobie
kupig poniiej 3000 zl., ale mieszkadcy niech placa 3300 zi. Prosze Panstwa ta kwota 3300 zl.

to jest mrzonka, to jest mrzonka 2eby6cie wybudowali mieszkania za 3300 jak co tydzieri
nam wzrastajq ceny tego wszystkiego, de facto mieszkanie bgdzie kosztowai pomiqdzy 3600
a 3800. Developer, kt6ry sprzedaje za 3100 mieszkanie to wlicza w to wszystko: media,
ziemiq, a tu dostaliicie za darmo, aportem, za darmo. Gdyby5my sprzedali te ziemie, kt6re
daliSmy Panie Prezydencie sp6fce miejskiej_ok.4 hektar6w, a-ziemia ksztaltuje siq w mieScie
w granicach od 100 do 280 zl., znowu kto6 powie, 2e nie wie, to dam przykfad, ile zapiacono
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na Celulozowej za m2 ziemi itam wybudowano blok, 280 zl. zapiacono, to byimy te
mieszkania mieli za polowq. Proszq Paristwa nie podpiszq siq pod czymS, wy chcecie oszukai
mieszka6c6w, m6wcie wreszcie prawdq. Jak dlugo moina oszukiwad mieszkaric6w albo pan
jest nie5wiadomy tego co m6wi, albo Pan wie co m6wi. Powiem jeszcze wiqcej panie

Prezydencie niech Pan oglEda tE zlot6wkq, kt6rq pan wydaje, bo ona jest ciq2ko
zapracowana w tym mieicie. Ja jak wydajq, dwa razy patrzq. Zeby wydai zlot6wkq panie

Prezydencie to ja nie m6wiq, ieby zarobii, bo miasto nie jest od tego, 2eby zarabiai, ale
przynajmniej nie stracii izainwestowai w porz4dne rzeczy. To co w tej chwili prezentuje
nam Sp6ika jest nie do przyjqcia Panie Prezydencie. Pana wsp6lnik zobaczymy, czy powie, ja
czekam, kiedy Pan powie, ile Pan za to mieszkanie zaptacit, wynegocjowal, bo jeszcze nie
zaplacil. Proszq Paf stwa ja poprq ka2dq dobrq inicjatywq, kt6ra bqdzie stu2yla mieszkafcom
itemu miastu, bzdur nie bqdq popeinial. I ka2dq zlot6wkq bqdq patrzyl na rqce, kt6ra bqdzie
wydawana, dziqkujq bardzo". (wypowiedi dostowna).
Glos zabral radnv Piotr Czarnecki. ,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,
ja wr6cq siq do roku 2017, kiedy powstawala koalicja PO iSLD, gdzie byty zaciqgane kredyty,
na kt6re teZ zgode dalo PIS tylko dlatego, ie mialby byi budowane mieszkania komunalne r

mata byi zagospodarowana ul. Tumska i 3 Maja, nie bqdq ju2 m6wil w jakiej wysoko5ci
poszly te kredyty, ale oglqdalilmy we wszystkich mediach wirtualne rysuneczki ul. Tumskiej,
wirtualne rysuneczki 169 3 Maja Tumska, mieszkania jakie powstanq, to byi pow6d
zaciqgniqcia pewnych kredyt6w. Minglo do dnia dzisiejszego prawie p6ltora roku na ul.
Tumskiej mo2na krqcii film wojenny, ani jedno mieszkanie komunalne w tvm mieicie nre
powstaio a dziS na 5 miesiecy przed wyborami Panstwo budzicie siq irobicie wielki pijar,2e
chcecie budowai mieszkania komercyjne a my Wam w tym przeszkadzamy. Wiqc pytam,
dlaczego nie komunalne tylko komercyjne. Wracam do tematu, poniewa2 to bylo nie tak
dawno, jeszcze rok i3 miesiqce temu, co z tymi funduszami, kt6re zostaly przekazane,
bardzo proszq, ieby mi Pan odpowiedziat, bo tym siq paistwo zaslaniali6cie nawet jeden z

radnych twierdzil, 2e skoriczyl siq marazm a teraz to jui bqdzie bajka. Taka bajka, ie nie
mamy mieszka6 a na ul. Tumskiej moina krqcii film wojenny, dziqkujq." (wypowiedi
doslowna).
Glos zabral radnv Henrvk Mielczarczvk.,,panie przewodniczqcy, panie prezydencie, Wysoka
Rado, wiele tutaj sl6w padlo przez poszczeg6lnych m6wc6w. Ustawa o samorzqdzie
gminnym w art.7 m6wi o zadaniach wtasnych gminy, wir6d kt6rych jest gminne
budownictwo mieszkaniowe. Wedlug mojej oceny trzeba to rozumief nie tylko poprzez
samo budownictwo, lecz r6wniei przez 162ne formy wspomagania tego budownictwa. przez

calq kadencjq, jak to ju2 zostaio powiedziane nie zostato zrobione nic, pan przewodniczqcy

chmielewski catq winq obarcza Prezydenta wojtkowskiego, p"zez prawie 2 lata w tej koalicji
bylo PlS, co zaproponowalo, co zrobilo, nic nie zrobilo. To co zostalo zaproponowane w
ubieglym roku, to co tutaj wypowiedzial z trybuny rady Wiceprezydent Wojciechowski,
proponowano dwie formy. A wiqc pierwsza - budowa mieszkarl na wynajem, chodzi o
Celulozowq, o tym m6wili przedstawiciele BGK idruga forma - budowa mieszka6 m.in. na
Tumskiej do rogu 3 Maja z doj5ciem do wtasno6ci. pierwszym elementem, kt6ry zostat
zaproponowany jest Stod6lna i budowa mieszkari z dojSciem do wiasno(ci. Tu przewijaly siq
w poszczeg6lnych wypowiedziach m.in. Wiceprzewod n iczqcego Wesolowskiego, 2e
developerzy oferujq ju2, teraz, dzisiaj za 3100 zl. tylko proszq bardzo odedlijmy tych
wszystkich, kt6rzy zglosili akces i chcq skorzystai z naszej formy na stod6lnej, odeSlilmy ich
do developer6w, zobaczymy, ile to mieszkanie bqdzie ich kosztowai. Te 3100 zi. to on musr
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zaplacii od razu wszystko, a wiqc musi zaciagnqi po2yczkQ. Trzeba siq zastanowii nad tym,
czy ci ludzie majq zdolnosi kredytowq,2eby zaciqgnqi te po2yczki, jednq z form pomocy
samorzadu gminnego jest dzialanie w ten spos6b, 2e to sp6lka samorzqdowa weimie kredyt,
wybuduje mieszkania a mieszkaniec bqdzie m6gl to w okreSlony spos6b splacii. To ryzyko
wcale nie jest ogromne dla miasta, gf6wne koszty poniesie ten, kt6ry mieszkanie bgdzie
chciat wykupii a my jesteSmy zobowiqzani do tego, ieby mu to umo2liwii, bo nie jest iadnq
sztuka odeslanie ich do developer6w. Wracajqc do tego, co powiedzial radny Czarnecki, tak
w ubieglym roku rozpoczqliSmy, ale w jakim tempie to szfo, w czerwcu miaiy byi przekazane
grunty aportem, nie udalo siq, p62niej nastqpily zawirowania z funkcjq przewod n iczqcego
rady, bylo odwlekane w koricu w listopadzie zostaty aportem przekazane grunty. panie

radny Czarnecki proszq nie ironizowai, Szanowni paristwo przez dlugi okres, .jak
nadmieniono przez 30 lat nie zostalo zrobione prawie nic, w naszej kadencji zostalo zrobione
zupetnie nic, gdy rozpoczqli6my co6, chcemy co6 zrobii to jest krytyka, krytyka wszystkiego
co jest bez pomyslu, co moina zrobii, czekai na cud,2e paristwo nam wybuduje tutaj
mieszkania w ramach Programu Mieszkanie+, myilq, 2e nie tqdy droga. Szanownt radni
kaidy w swoim wlasnym sumieniu niech siq zastanowi, ie tych 60 ludzi, kt6rzy zglosili sw6j
akces, podpisali wstQpne warunki akceptujq tq formq, kt6rq my proponujemy, a wy na silq
pr6bujecie ich uszczq6liwii, ie nie, bo wejdziecie w tq drogq co nie trzeba. My6lq, 2e jest to
jedna z d169, kt6ra bedzie rozwiqzywala problem mieszkaniowy, ie powofana sp6tka w
chwili obecnej przejada to co jej dali6my, ale ieby nie przejadala musi zaczqi czym:i
gospodarowai. Je6li zostanq zbudowane pierwsze mieszkania ona bgdzie mogla tymr
mieszkaniami administrowai, co te2 bQdzie przynosilo okre6lony doch6d. Jeili podejmiemy
dzialania budowy mieszkai na Celulozowej to r6wniei to bqdzie nakrqcato odpowiednia
koniunkturq imoiliwoici sp6lki. szanowni paristwo radni naprawdq proszq o przemyllenie
tego wszystkiego, ale my5lq, ie Pani prezes odpowie na poszczeg6lne pytania i rozwie.ie
wqtpliwoSci, nie sztukq jest krytykowai, sztuka jest znaleii dobry pomysl, dziqkujq,,.
(wypowiedi doslowna).
Gtos zabral dr Marek Woitkowski Prezvdent Miasta.,,panie przewodniczqcy, Wysoka Raoo,
Szanowni Paistwo, czuiq siq zobligowany do tego, ieby zabrai glos, bo za chwilq zabierze
gfos Pani Prezes, kt6ra wyjasni wszelkie wEtpliwosci. zanim pa6stwo podejmq iakqkolwiek
decyzjq, bo ja siq 5ci6le okreSlilem i podpisujq siq obydwoma rqkoma pod tym projektem.
Zdajmy sobie sprawe w jaki stanie jest zas6b mieszkaniowy Gminy Miasta wtoclawek. Je6li
ktoi nie wie, to zapraszam mo2emy pokazai. Chcg, aby pa6stwo mieli iwiadomoid, ie to nie
jest problem, kt6ry narastal przez ostatnie lata, to jest kwestia ostatnich 30 lat, kiedy ten
zas6b rzeczywi:icie byl wykorzystany, ale jest on w stanie fatalnym. Jeili my nie zaczniemy
budowai nowych mieszkari, to oczywiScie bardzo czesto tE zdewastowanq strukture
mieszkai komunalnych, socjalnych bqdziemy musieli odnawiai, remontowai tei z pieniqozy
bud2etu miasta i musimy miei tego iwiadomoii. Ja por6wnam problem mieszkalnictwa we
Woclawku do problemu rewitalizowa nego terenu, to te2 nie jest problem, kt6ry sie pojawii
w ostatnich 3-4 latach, problem, kt6ry narastal od lat 30 imiejmy 6wiadomo(i tego,2e nie
.jestesmy w stanie rozwiqzai tego w 3-4 lata, jest to proces. Dlatego te2, jeSli m6wimy o
racjonalnei, przemyslanej polityce dotyczqcej zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych
mieszkafc6w wloclawka, to musimy to rozloiyi na lata. Dlatego tei chcialbym, iebydmy oo
czegos zaczqli. Ja wiem, 2e z radnym Jaroslawem chmielewskim, kiedy rzeczywiicie
funkcionowalo porozumienie rozmawiali5my na temat 162nych form wsparcia budownictwa
mieszkaniowego, pojawiaiy siq 162ne pomysly. Tak2e pani radnej odpowiadam, ie my jako
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Gmina Miasto Wloclawek zto2yli(my wniosek w spos6b odpowiedzialny, przygotowany do
Programu Mieszkanie+. Jarocin wybudowal mieszkania, gdyi zostal zakwalifikowany w
programie pilotaiowym, nam niestety takiej szansy nie dano, dlatego te2 szukamy nowego
pomyslu. No widzi Pani jak z Paniq moina rozmawiai, jak pani nic nie rozumie, mam
wraienie,2e Pani po prostu nie przyjmuje 2adnych argument6w. Drodzy panstwo szukaliimy
r6inych pomysi6w, oczywi6cie r6wnie2 byt forsowany pomysl, 2eby budowai te mieszkania
bezpoSrednio przez miasto-Wydziaf Inwestycji, przerabialijmy to, jak sie skoriczylo nie cncq
m6wi6, bo musiatbym tu kilka sl6w powiedziei o zastepcy, kt6ry wtedy nadzorowal pion
komunalny, odpowiedzialny za budownictwo mieszkaniowe, te projekty byiy kompletnie
n ieprzygotowa ne. Ja nie twierdzq, 2e jestem znawcq przedmiotu, bo ja siq nie znam na
budownictwie komunalnym, na formach wspierania czy te2 formach budowania mieszkan
przez samorzqdy gminy. Dlatego tez szukali6my pomyslu, pomyst rzeczywidcie siq pojawif,
Mieszkanie+ budowane w Jarocinie jest przez TBS, dlatego przez TBS, bo musi byi operator,
kt6ry za to odpowiada. My r6wnie2 rozmawiali3my z naszym MTBS, tylko problem jest jeden
- miasto ma mniejszoiciowy udzial w MTBS. Gdy rozmawiali6my z MTBS, MTBS nie byl taxq
formulq zainteresowany, m6wiq to w spos6b odpowiedzialny. Dlatego tei powstal pomysr,
2eby powolai sp6tkq celowq, tak jak obecna wiqkszoji parlamentarna, obecny rzqd realizu.;e
Mieszkanie+ powoluiqc sp6lkq celowq. Jak realizuje swoje programy mieszkaniowe BGK -
powotuiqc r6wnie2 sp6lki celowe. wiqc ja nie widzq w tym nic niewtasciwego. Dlaczego nie
BGK- ot62 Drodzy Paistwo, rozmawialilmy z BGK, my6lq,2e pani prezes odpowie na pytanie
jakie warunki przedstawil BGK. Powiem wprost BGK jest zainteresowany mieszkalnictwem
komunalnym, czyli mieszkaniami socjalnymi i komunalnymi. Natomiast formufa, kt6rq my
proponujemy, czyli mieszkanie na wynajem z formulq doj6cia do wtasno6ci, to jest zupetnie
inna formula. Mieszkania socjalne we wloctawku zostaly wybudowane, natomiast uwaiam,
2e dysponujqc tym zasobem, kt6rym w tej chwili dysponujemy stopniowo go odnawiajqc,
zasiedlaiqc, my w tej chwili te mieszkania oferujemy dla innej kategorii os6b. To nie bqdq
osoby, kt6re sq zainteresowane mieszkaniami socjalnymi we Wloclawku. Bqdq to osoby,
takie, chociaiby jak Paristwo tu siedzEcy, kt6rych stai na ponoszenie czvnszu z mo2liwodciq
doj6cia do wlasno6ci, bo MTBS nigdy tego nie proponowal. W MTBS placilo siq ouze
pieniqdze natomiast nigdy nie byto moiliwo(ci, ieby mieszkanie uzyskai na wlasnoii. sq we
wfoclawku mtodzi ludzie, kt6rzy pracujq, kt6rych stae na ponoszenie czynszu w wysokoici
800-900 zl. Ja nie chcq siq wdawai w argumentaciQ liczbami, w spos6b odpowiedziarny
zapisaliSmy,2e prognozowany koszt to bqdzie 3.300 zl. z tym, ie bqdq tam mieszkanra,
bqdzie tam grunt, bqdq tam garaie i.ieszcze zagospodarowany teren. Dlatego tez ko6czqc, ia
mialem takq cichq nadziejq zostajEc prezydentem Wtoctawka, ze bqdziemy tez czqsro
rozmawiai ponad politycznie, ja rozumiem, ie polityka, tutaj pan Czarnecki w spos6b jasny
to wyrazil, dlaczego ten projekt bqdzie glosowany przeciw, bo jest 5 miesiqcy do wyborow,
dlaczego ktos ma miei sukces a Drodzy pa6stwo to nie jest m6j sukces, tak jak moim
sukcesem nie bqdzie przebudowanie ul. Zachodniej w Michelinie, Grodzkiej na ZawiSlu,
wybudowanie ZAZ to ma byd sukces nas wszystkich, a przede wszvstkim sukces
mieszkaric6w, bo nikt mi nie powie, ze mieszkadcy wtoctawka na te mieszkania nie czeka;q.
Dlatego tei unikajmv w takich kwestiach priorytetowych polityki. Tutaj polityki byi nre
moze, zostaniemy ocenieni, zar6wno ja jak i pa6stwo, takie jest moje przekonanre.
Odpowiadajqc na pytanie Pana Jarosfawa Chmielewskiego, panie radny ja caly czas
podtrzymuje wolq, bo uwazam, ie we Wfoclawku potrzebnych jest 400 byi mo2e nawet 5OO
mieszkari, tylko na milo(i boskq zacznijmy od czegos. Ja powiedzialem, to jest program
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pilota2owy, na te mieszkania znajdE siq chqtni, bo to jest oferta adresowana do ludzi, kt6rzy
pracujQ, kt6rych byi mo2e nie stai na kredyt komercyjny, ale kt6rych stai na ponoszenie
czynszu w takiej wysoko(ci. Mieszkanie +, jeili siq pojawi szansa bardzo chqtnie w to
wejdziemy. Tylko ja powiedzialem, 2e w programie pilota2owym Wloclawek nie zostaf
zakwalifikowany i nie chcq dociekai, dlaczego nie zostaf za kwalifikowa ny, nie chcq mieszai
polityki, bo takie my6li rdwnie2 siq gdzie6 przewijaly. Nie dzielmy spraw merytorycznych -
politycznie. Mieszkania, kt6re chcemy wybudowai tei w Sr6dmiejciu sq niezwykle wa2nym
elementem rewitalizacji, chce tez przypomniet,2e wieloletni plan gospodarowania mieniem
komunalnym zostal przygotowany przez Paniq Prezydent Monikq Eerger, w kt6ry te2
zakfadano budowq mieszkari w tym rewitalizowanym terenie, a teraz jak ja slyszq niekt6re
glosy, szukanie na silq argument6w, przerzucanie siq liczbami to naprawdQ czegoi nie
rozumiem, Paistwo radni. Nie wiem jak Pani radna Mariola Gawlowska bqdzie siq czula, jak
zagtosuje przeciw i p6iniej bqdzie musiala stanq oko w oko z mieszkaricami, bardzo paniq

lubiq imartwiq siq o Paniq. Panie radny Czarnecki ja zostatem wybrany przez mieszkarlcow
Wloclawka i staram siq m6wii w imieniu mieszkaric6w Wloclawka, a tak dla pana informacji,
bo Pan m6wii o kredycie, kt6ry zostal gdzie6 tam przejedzony, kredyt, kt6ry mu jako miasto
zaciqgamy, zaciqgamy tylko na splatq zobowiqza6, tylko iwylqcznie, a te 5 mln. zl. kt6re
jeszcze za Panstwa koalicji zostato przekazane na budownictwo mieszkalne, niech bqdzie 10
to one nie zginqly w przestrzeni. One Paristwa poprawkami i zmian6wkami do budietu
zostafy przeznaczone na inne cele, tak dla informacji, a2 mi wstyd, ie muszq to m6wii
wieloletniemu radnemu. Jeszcze jedna kwestia, kt6rq poruszyl Pan radny Chmielewski.
Kwestia wpisania do WPF, musimy rozumiei,2e to nie chodzi o doka pitalizowan ie czystym
pieniqdzem sp6fki, kwestia wpisania do zabezpieczenia do WPF, oczywi(cie jest to jaki6 koszt
dla miasta, a tym kosztem bqdzie, 2e my na 16 lat o te 10 mln. zl. zmniejszymy sobie
moiliwo6ci inwestycyjne, natomiast nie wydajemy na to m6wiqc kolokwialnie czystego
keszu, mySlq, ie to jest jasne i wszyscy to rozumiemy. Bardzo dziqkujq za moiliwoji
wypowiedzi, przepraszam te2 za emocje, ale uwa2am,2e jest to sprawa wa2na, wa2na nie
dla mnie osobi6cie, dla Klubu radnych SLD, PO, Niezale2nych, Klubu plS. Wierzcie mr
Paistwo,2e od tego zaczynamy, bqdzie mo2liwoji Mieszkania+ bardzo chqtnie, p6jdq na
pieszo do Warszawy, ieby podpisad, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral Przewodniczacv Radv Miasta kt6ry zwr6cil siq do radnych z pro(bq o kr6tkie
wypowiedzi na temat procedowanego zagadnienia.
Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki. ,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, zostalem wywolany
do dyskusji mo2e nawet i pom6wiony, ale radny Wesolowski ma takQ niezwykla zdolnoji, 2e
Jego wystarczy wypu6cii, 2eby coi m6wif i wspaniale siq oSmiesza, wspaniale srq
kompromituje iim wiqcej Pan bqdzie zabieral glosu tym latwiej zniknie pan w niebyt
polityczny tego miasta, co pewnieju2 wkr6tce siQ stanie. Natomiast ciq2ko nie powiedziec o
tym, 2e jak zobaczylem dzisiaj tq ulotkq, kt6rq dostali6my, czy te informacje to sobie
pomy6laiem fajnie, dobrze, bo w dyskusji bqdzie merytoryczna rozmowa, bo mamy jasne
informacje, rzetelne, zrobione przez fachowc6w, z kt6rych czqji takich glupich pytari, czy
takich glupich postulat6w po prostu nie padnie. Ale jak widai umiejqtnoii czytania jest
umie.jqtno6ciq czasami niedo6cignionq, jedna liczba zostala przez radnego Wesolowskiego
dostrzeiona itak wyszedl tutaj na tq m6wnicq i kompromitowal siq z kaidym zdaniem i

ba rdz iej, i bardziej.
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,Szanowni pa6stwo
ogfaszam przerwe, chciafem nadmienii, 2e nie bqdg tolerowai tego typu wypowiedzi, to nie
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jest wypowiedi merytoryczna tylko szkalujqca radnych. Dziqkuje Panu bardzo, proszq zejit z

m6wnicy. Ogtaszam 5 minut przerwv.

Przerwa w obradach sesyjnych

Wznowienie obrad po przerwie.

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki. ,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, nie ma akurat osoby,
kt6ra p16bowala mnie pom6wii, natomiast nie wiem skqd radny Wesolowski ma
informacje, kt6re podlegajq ochronie prawnej, bo umowa handlowa podlega takiej
ochronie, natomiast ja, dysponuje aktem notarialnym w kt6rym kwota za m2 mieszkania,
kt6re kupifem jest powy2ej 3000 zl. W akcie notarialnym mam jasno zapisane, mogq dai do
wglqdu Panu Przewod n iczqcemu, 2eby zweryfikowal, natomiast chcq tylko przypomniei, 2e
umowy handlowe podlegajq ochronie prawnej w zwiqzku z tym tego typu insynuacje czy
informacje proszq weryfikowai inie oklamywai mieszkaric6w Wloclawka, dziqkujq".
(wypowiedi doslowna).
Gtos zabral Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski. ,panie
Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, chcq powiedziei, ie w sprawie
budownictwa mieszkaniowego Pan Prezydent lqcznie z SLD od samego poczqtku mogq
powiedziei, klamaliScie, klamiecie i ktamai bqdziecie, bo to, co teraz 2e5my dostali to jest
modyfikacja Prosze Padstwa po r6inych wystepieniach i po wcze5niejszych r6wniei naszych
uwagach, bo w tej ulotce jest, 2e te 50 lokali, za l metr macie, chcecie wybudowat za

2.483,77 zl., a wcze6niej w wystqpieniach telewizyjnych Pana Prezydenta Najberga i Pana
radnego Krzysztofa Kukuckiego iinnych m6wiio siq o cenie 3.300 zt., gdzie przypomnq,2e
miasto przekazalo dziatki. Teraz 2eicie Paistwo tu tak ladnie pokazali te 850 tVS. zt., kt6re
lekkq rqkq zostato zaplacone z tWulu nabycia grunt6w. GdybyScie tak dobrze i starannie
przygotowywali te projekty to pewnie by6cie wpadli na taki pomysl,2e moina bylo te grunty
nabyi przez sp6tk9 od miasta pod cel publiczny za kwotq za przyslowiowq zlot6wkq czy 1% i

wtedy mozna byto zaplacii Vat od du2o mniejszej warto(ci. To tak na marginesie, natomiast
przy tej okazji ja nie podniosq rqki za nieracjonalnym wydawaniem 5rodk6w, bo mamy
przykiady 4 mln. zl. na komornika,5 mln. przeplacili5my imamy najdro2sze przedszkole w
Polsce, 1 mln. zl. Pan Prezydent dolo2yl do Slodowa, dokfadamy do Hali OSIR skandalicznie
wykonanej ina dalsze wydatkowanie pieniqdzy na kt6re nie ma racjonalnego uzasadnienra,
bo liczby i fakty nie ktamiq, nie ma zgody. Chcq przypomniei Panu Prezydentowi,2e za
prezydentury Wladyslawa Skrzypka, gdy m6j kolega radny J6zef Mazierski byl Zastqpcq
Prezydenta ds. gospodarki miejskiej wybudowano dokladnie 296 mieszkarl, nie
powotywali6my iadnej sp6lki, nie budowal tego MTBS, budowalo te mieszkania tylko i

wyfEcznie miasto. Od poczqtku Pan Prezydent m6wi, 2e nie weszli5my w program
pilota2owy, bo widocznie Pan Prezydent nie chcial wejSi w program pilotaZowy, dzisiaj
Paristwo dostali6cie ulotki zwiqzane z Mieszkaniem + sygnowane przez Krajowy Zas6b



Nieruchomo6ci. Miasto posiada grunty w KZN i mieszkania wczeSniej czy p6lniej bqdq
budowane i budowane taniej. Chce powiedziei, 2e to nie jest tak, ie nie mo2na dojSi do
wlasnoici, tu jest wyrainie napisane, 2e nie trzeba wplaca 40-50 ty5. zl. tylko pfacqc czynsz,
na kt6ry moina dostai dofinansowanie r6wniei z bud2etu tzw. dodatek mieszkaniowy,
proszq nie polemizowai, bo ja m6wiq o faktach a Pan bqdzie bronil tvtulem lepszej sprawy
swojego pomyslu, jak miat Pan szanse na wykorzystanie tego pomyslu za poprzednich
dw6ch kadencji to nawet wta5ni koledzy nie byli przekonani do takich realizacji pomysl6w.
tadnie jest powolywai sp6lki, rozbudowywai nadbudowq ito wtedy wszystko ladnie
kosztuje. Jestescie po tej ostatniej umowie z Prezydentem, to dopadli(cie do tych organizacji
miasta jak pijawki, ale przepraszam, bo pijawki wysysajq ta zlq krew natomiast wy
pr6bujecie tak dzialai na organizmie miejskim jak te bakterie, kt6re ierujE na ustroju. ProszQ

zobaczyt, !miejq siq starzy pracownicy chocia2by w Saniko, ie jui brakuje biurek i miejsc w
pokojach, ieby dostawid dla waszych ludzi, kt6rych zagospoda rowujecie z SLD ito sE kolejne
pieniqdze i koszty za kt6re bqdziemy musieli odpowiadai. Chcq powiedziei Pani
Prezydentowi to,2e my nie mieliSmy pomystu, ale Zastepca Prezydenta Pani Berger nie
odpowiadala za wydziat inwestycji, byly przygotowane 3 programy, m.in. Mieszkanie+,
natomiast Prezydent na konferencji prasowej razem z Paniq Monikq Eerger przedstawiat te
3 punkty programowe budownictwa w kwietniu 2016 roku, natomiast nie z naszej winy nie
zostalo to zrealizowane. Natomiast PIS jako ludzie honoru dla paru stotkdw uznali6my, 2e nie
bqdziemy wspierad Prezydenta, skoro On nie chce realizowai tak istotnego programu jakim
jest rozw6j budownictwa mieszkaniowego i w tym wypadku ten pomysl nie jest pomysfem
racjonalnym, moie spotqgowai dalsze zadlu2anie miasta, jest pomyslem, aby zrobii sobie
na koszt podatnika i innych mieszkafcdw kampaniq wyborczq iw tym momencie m6wimy
zdecydowane nie, dziqkujq" (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Paristwo radni, powiem tak,.jak siq nie ma argument6w, to wlainie jest
buta ichamstwo Panie Kukucki w ten spos6b siq Pan zachowuje. Pan kandydat na kandydata
w ten spos6b pokazuje jak siq w Radzie trzeba zachowai. Nie przerywalem Panu i niech Pan

mi nie przerywa, to nie ja siq w glowq walilem tylko Pan i Pan mi teraz ubli2al. Wie Pan to
tak jest jak siq nie ma to tak siq zachowuje. Ale powiem jeszcze jednq bardzo wainq rzecz,
zadalem Panu pytanie, Pan odpowiedziat,2e Pan powy2ej 3000 tyd., je2eli ja m6wiq, 2e
ponizej 3000 tys. ito grubo ponad 3000 tys. Pan siq oczywiScie zastawia umowq handlowq,
wiedzialem, ie Pan tak zrobi. Skoro ja ktamiq to niech Pan mnie poda do sqdu, Pan z tego
znany jest, proszq mnie podai. M6wiq radnym poni2ej 3000 ty6, grubo poni2ej 3000 ty!. Pan
Kukucki wynegocjowaf mieszkanie, wiem co m6wiq." (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Andrzei Palucki. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Prezydencie,
a nie ma Pana Prezydenta, przepraszam, chciatoby siq powiedzied cytujAc wieszcza ,, iwir6d
przyjaci6f psy zajqca zjadfy", dziS dyskusja na tej sali zaczqla siq w spos6b merytoryczny,
byfem zbudowany glosem Pani radnej Olgi Krut-Horonziak, bo by.lo to wyjqtkowo dobrze
przygotowane wystapienie iabstrahuje czy siq zgadzam z liczbami, to jest zupelnie wt6rna
sprawa, ja nie bqdq m6wil o cenach, bo cena metra w tej chwili jest sprawq wt6rnq w
stosunku do tego wszystkiego, co na Sali siq wydarzyto, jest rzeczE wa2nq i istotnE, ale
uwa2am, 2e stata siq poniekqd sprawq zupetnie wt6rnq. Ot62 tak sig posypafy emocje i

wy5cigi polityczne, ie w zasadzie meritum sprawy le2y w rowie. Wycieczki osobiste zastapily
merytorvczne rozpatrywanie bardzo istotnego tematu. Zawsze m6wilem i powt6rzg ro
jeszcze raz, 2e akurat ta forma, kt6rq dzisiaj rozpatrujemy po raz kolejny w r6inycn
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odstonach i etapach jest formq niszowq zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych mieszkaricow
Wfociawka, to nie jest plaster na wszystkie bolqczki lokalowe w mie(cie. Jest to element,
kt6ry bQdzie zastqpowat tq lukq, kt6ra powstala po TBS, po zakoiczeniu funduszu
mieszkaniowego w skali kraju. Jeieli kto( dzisiaj m6wi, 2e jest to rozwiqzywanie problem6w
mieszkaniowych Wtociawian, to m6wi nieprawdg, m6wi tylko o pewnej grupie ludzi,
problemach walnych i istotnych, ale nie masowych na kt6re czekajq Wioctawianie. Ja
prositbym, 2eby6cie Paistwo nie pokrzykiwali jeden do drugiego,2eby odpuScii sobie te
inwektywy, a je2eli ktod ma takq wielkq ochotq to na korytarzu a nie na sali. Chcialbym
jednak wr6cii do elementu politycznego, kt6ry siq wkradl zupetnie bezzasadnre.
Niejednokrotnie m6wilem,2e iadna kadencja nie blysnqla nadzwyczajnq formq w efektacn
mieszkaniowych, m6wii to, m6wilem r6wnie2 o sobie. Natomiast dzisiaj siq dowiadujq,2e
wfaSciwie przez 30 lat,.jedynie orano a nie budowano. A potem siq okazalo,2e byta jedna
wyspa, co te2 nie byto prawdq. Ja nie bqdq siqgal, ai 30 lat, ale tego ostatniego okresu, ktdry
byt przedmiotem rozm6w. Nieprawd4 jest, ie jedyne budownictwo powstato za
prezydentury Pana Wladysiawa Skrzypka, prawdq jest,2e powstato szereg mieszka6, ale to
nie byla wyspa. Ot6i w kadencji Prezydenta Stanislawa Wawrzonkoskiego zaprojektowano i

rozpoczQto budowq osiedla mieszkaniowego w obrqbie ul. Ptasiej. WiqkszoSt budynk6w
pobudowano w6wczas, natomiast pozostaly do realizacji nastQpne wedlug tego samego
planu i w6wczas Pan Prezydent Skrzypek zmienil formulq z budynk6w komunalnych na
socjalne i dokoriczyl to osiedle. W nastqpnej kadencji, w kt6rej mnie przypadto pracowai w
organie wykonawczym po przean alizowan iu sytuacji okazalo siq, ie mamy na
zweryfikowanej liScie oczekujqcych na mieszkania osoby, kt6re sktonne bytyby zamieszkai w
mieszkaniach TBS i byto je na to stae, pod warunkiem, 2e miasto wptaci partycypacjq.
Corocznie kontraktowali5my i kupowali6my pewnq liczbq mieszkar:r w TBS i miasto lest ich
dysponentem do dzi5. To nie jest tak, ie miasto te mieszkania utracilo. To pozwalalo, za
pofowe taniej pozyskai mieszkania dla mieszkaric6w miasta. Z bud2etu miasta wplacaliimy
partycypaciQ i do mieszkari tych wprowadzali sig ludzie z listy oczekuiEcych, ci kt6rzy chcieli.
W kotic6wce swojej drugiej kadencji zrezygnowafem z tej formy, poniewa2 na li6cie nie byro
ju2 os6b, kt6re bylyby gotowe z tej formy mieszkaniowej skorzystai. Ale takze w6wczas
pobudowano budynek socjalny na ul. Zakrqt na tzw. Leopoldowie i zaprojektowany za
Prezydenta Skrzypka a przeprojektowany za mojej kadenc.ji i wybudowany. Zostaio
zaprojektowane cale osiedle na ul. Toruriskiej i zrealizowano dwa budynki, reszta Jesr
nierealizowana, ale wydano z kasy samorzqdu miasta (rodki na projektowanie tych
budynk6w socjalnych. ProszQ Padstwa emocje, emocjami, ale obraz przedstawialmy
prawdziwy tego co dzialo siq i dzieje siq w mie(cie w6wczas dalej dojedziemy nii na tych
emocjach i inwektywach przesylanych jeden drugiemu. Nastqpna sprawa jest taka, 2e my tu
mieszamy du2o pojqi, jak nie ma argumentu za to sie m6wi, ie to bedzie rewitalizacja,
dajmy sobie spok6j na dzisiejszej sesji z rewitalizacjE. Na ten temat bqdzie oddzielna sesja. Ja
bqdq szczq6liwy, jeieli kt6rakolwiek z form realizowanych w mieScie, bqdZ to przez obecnq
tutaj sp6ikq, bqdi innq formq miejskq, lub formq prywatnego inwestowania na Starym
Mie5cie powstane nowe obiekty. To siq moie wpisywai w program rewitalizacji, ale nie
powinno byi przedmiotem dzisiejszej dyskusji, bo to jedynie zaciemnia obraz, ale nic nie
wnosi. Nie bgdq podnosii wEtk6w zwiEzanych z cenq jednego metra kwadratowego, bo
wiem, 2e zaraz powiecie, 2e jestem liberalem, ale cena jest taka jakq chce ktoi zaplacii, jaxa
jest podai na rynku, nie powiem, 2e cena jest niewaina, ale nie jest czynnikrem
podstawowym w calym przedsiqwziqciu. Natomiast mnie interesuje, ito m6wilem jui
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dwukrotnie z tej m6wnicy, jaki to bqdzie mialo wptyw na finanse miasta. Zadawaiem nawet
na poprzednie.j sesji pytanie, co prawda, nie omawialiimy problemu, ale p16bowalem
zasugerowai pewne historie zwiqzane z dyskusjq na dzisiejszej sesji, do czego powinnidmy
siq przygotowai, niestety bez efektu. My mamy w tej chwili WPF na lata 2018-2028, w tej
WPF nie ma uwzglqdnionych wydatk6w na zabezpieczenie finansowe sp6tki pn. MBM,
pytalismy dwukrotnie na Komisji Budietu Paniq Skarbnik oczywi:icie m6wila,2e to nie byio
przedmiotem analizy tego egzemplarza WPF, kt6ry dostali6my do rqki. ldqc dalej skutki
finansowe bqdq przekraczaty tq WPF, kt6rq mamy do 2028 roku, bo one bqdq do 2033 roku,
a wiqc ja osobiscie, jeieli mam glosowai pozytywnie to chcialbym wiedziei, jakie to skutki
bqdq dla przyszlych lat, Oczywi(cie co niekt6rzy m6wiq,2e to sq jakiei wirtualne pieniqdze,
ale mieszkania nie bqdq wirtualne, a wiqc i pieniqdze nie bgdq wirtualne. Z dw6ch
poprzednio skladanych WPF wynika, 2e sytuacja finansowa miasta jest sytuacjq nie tyle
wirtualnq, co trudnq do zrealizowania, nie powiem,2e niemo2liwq, ale trudnq. Na ostatnim
posiedzeniu Komisji Budietu Pani Skarbnik powiedziala, 2e te prognozy siq znaczqco
poprawify po ostatnich analizach, ale w WPF kt6rq dostali6my na dzisiejsz4 sesjQ, proszQ

spojrzei nie ma ju2 tych prognoz, kt6re byly w poprzednich z czego pozyskamy Srodki dla
poprawy tylko jest wymienione wszystko to, co jest przedmiotem dzisiejszych uchwal bez
obrazu skqd bqdziemy mieli pokrycie i skAd ten optymizm, nie ma tej analizy, jak poprzednia
jest wqtpliwa w niekt6rych punktach tak w tej nie ma 2adnego punktu. A wiqc skqd mo2emy
wiedziei, 2e w tych WPF do 2028 to ju2 wiemy, 2e nie ma, ale co bqdzie do 2033.
Pr6bowalem dociec czy ci, kt6rzy siq zglosili 60,70,80 os6b do tych 50 mieszkari, czy zbadano
ich zdolnoSt finansowq, nie ma takiej odpowiedzi, podejrzewam, ie nie, a wiqc na ryzyko
finansowe sp6lki, kt6re bierze pod uwagq bank na pewno bqdzie mialo ryzyko finansowe
poszczeg6lnych lokator6w, kt6rzy do tych mieszkari wejdq. Pytalem pomiqdzy sesjami Pana
Prezydenta, ale powiedzial, 2e bank tego nie 2qdat i nawet mnie to nie zdziwito, bo przeciei
latwiejszym do zlapania jest samorzqd nii przyslowiowy Kowalski, z kt6rym bank nie bqdzie
sie Scigat, bank siq nie bqdzie pytat o niego, ale my powinni6my wiedziei. Bankowi tatwiej
jest narzucii nam sw6j punkt widzenia na ryzyko finansowe i2qdat zabezpieczeri, dlatego
powinnismy byi przygotowani. Jeieli mamy do 2033 roku miei zabezpieczenie finansowe,
co roku po p6t miliona, kt6re bqda nam blokowaly rozw6j inwestycyjny miasta, kt6re jui stoi
na krawqdzi wydolno5ci, to co bqdzie z finansowaniem nastqpnych przyslowiowych 50-70
mieszka6, znowu bqdziemy podnosili aport i zabezpieczali. A wiec taki spos6b
przedstawienia, to jest pytanie, bo ja bym chcial uzyskad na to odpowiedi, taki spos6b
przedstawienia powoduje,2e rodzi siq nastqpne pytanie a co z dalszymi inwestycjami, z

czego bqdq finansowane, a co bqdzie, je2eli mieszkaricy przestana ptacid, jakie przewidziano
formy zabezpieczenia. Skqd to p6anie, ot62 bylem wielokrotnie nagabywany w tym tak2e i

na dyiurze radnych, takie ina ulicy, dlaczego to nie przeszlo, dlaczego nie ruszyta budowa
tego budynku 50 rodzinnego. Wdawalem siq w dyskusje, te uliczne te2, co z tego wvnikalo,
wiqkszoSi moich rozm6wc6w byla przekonana, 2e bqdq to mieszkania komunalne, nie
powiem, 2e wszyscy, ale wiqkszoSi iwcale nie twierdzq,2e te osoby nie byly informowane o
formie, czg6i rozm6wc6w slyszy to co chcialaby uslyszei, a nie to co w rzeczywistosci ma
miejsce. Skoro jest takie podejicie i te osoby m6wily, 2e sA na tej li6cie, to zastanawiam sie,
co bqdzie dalej z tym fantem. A zatem naleialoby absolutnie przeanalizowai ich moiliwodci
piatnicze, ja wiem, 2e tak do korica nie da siq tego przewidziei, bo dzi6 ludzie ci pracujq a za
rok ju2 mogE nie pracowai, zawsze jakies ryzyko istnieje, ale bqdzie ono mniejsze, je2eli
bqdziemy wiedziei, ie w dniu dzisiejszym jest ich stai na placenie czynszu. Byli i tacy, co
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uwazali, ie to mieszkanie bqdzie oddane pod klucz, a wiemy, 2e tak nie bqdzie. Narasta
szereg element6w, kt6re wymagajq intensywnego wyja6nienia nam, ale iwyjajnienia tym,
kt6rzy oczekujE na te mieszkania. Wydajq mi siq,2e latwiej by siq rozmawiato gdyby(my
dzisia.j byli w takie pozycji jak w dniu podejmowania decyzji o powolaniu sp6lki. W6wczas ci
dwaj Panowie z BGK wyja3niali, mySmy powqtpiewali, potem ewoluowali, m6wiq o sobie, w
druga stronq, bo dzisiaj nie ma tego elementu mieszkari na wynajem na ulicy Celulozowel,
natomiast gdyby to stanqto w pakiecie jedno i drugie, na pewno bytoby to latwie.isze do
wpisania w WPF i na pewno byloby to szersze spektrum dla mieszkaric6w Wtoclawka. Kilka
osob mnie pytaio, czy ja jestem za likwidacjq tej sp6lki - nie, bo ponieslibySmy same straty,
zabrngli5my tak daleko, ie trzeci raz potarzam - nie. Natomiast jestem za silnym wsparciem
merytorycznym przez Pana Prezydenta ijego stu2by, tej sp6lki. Ja upatrujq wiele trudnoSci,
ktore sta.jE przed sp6lkq imieszkaricami, kt6rzy byli potencjalnymi biorcami iprzed nami
wszystkimi z powodu tego, 2e niekt6re rzeczy chcieli(my przej(i na skrdty, niestety ra
kr5tsza droga okazuje siq dalsza. Powoduje to piqtrzenie siq koszt6w ioddala oddanie
jakiejkolwiek formy budownictwa w mie(cie. Jeden ze zwolennik6w szybkiego rozpoczqcia
tej budowy przekonywal mnie, 2ebym jak najszybciej poparl to ieby5my zaczqli budowai,
powiedzialem,2e w tej kadencji zapewne 2adne mieszkanie nie powstanie, bo nie ma
iEdnych szans ze wzglqd6w tech nologicznych, a on m6wi tak, ale wie pan by6my ogrodzili
ten plac i byloby widad, ie ju2 cos jest. Prosze Panstwa ja przestrzegam za gonieniem za
sukcesem chwilowym, kt6ry mo2e przyniesi poraikq dlugofalowo, tq o kt6rej m6witem w
kontek6cie WPF do 2033 roku. (wypowiedl doslowna).
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Lepiej miei permanentnq satysfakcje, panie

Przewodn iczEcy .jeszcze Pani Prezes czeka." (wypowiedl doslowna).
Glos zabral radnv Andrzei Palucki. ..Dobrze, inni tei dlugo rozmawiali i mySlq, ie
niekoniecznie merytorycznie iPanu Przewod n iczqcem u to .jako5 nie przeszkadzalo, w
kaidym razie myllq, ie odpowiedi na te pytania jakie to bqdzie mialo przetoienie na finanse
miasta, na kondycjq, na mo2liwoii inwestowania przez miasto a odrzucenie tych wszystkich
element6w osobistych ipolitycznych pozwoli nas zbli2yi do finalu tego przedsiqwziqcia,
dziqku.iq". (wypowiedi doslowna).

,, Pa nie
Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Szanowni Paistwo radni, Szanowni Mieszkafcy, kt6rzy
zebraliicie siQ tutaj, aby wspierai ten projekt, od razu na wstqpie bardzo dziqkujq. Staralam
siq wypunktowai wszystkie Paristwa uwagi, sugestie, pytania, wnioski, mam nadziejq,2e do
merytorycznych uda mi siq do wszystkich odnieii. Pani radna Krut-Horonziak byla pierwszq
m6wczyniq, wiQc postaram siq po kolei om6wii poszczeg6lne wqtki. produkt komercyjny
MBM - ja my(lq, 2e ten wEtek byl jui na samym poczqtku przy powolaniu sp6lki
rozpatrywany przez wszystkie wydziaty, r6wniei w aspekcie prawnym, r6wniei przez Biuro
Prawne. W kacie zalo2ycielskim sp6tki jest mowa o tym,2e ona ma realizowad budowq
mieszkai na najem i na najem z dojSciem do wtasno6ci. Wiqc je2eli takie pytanie pada, to
myslq, ie to troszeczkq za poino po prostu, choi moie i nie za p6ino, Pafstwo to ocenicie.
Natomiast na pewno wczeiniej powinno byi ono wyartykulowane. Kolejna rzecz 25% wplaty
przy najmie z doj6ciem do wlasno6ci, bo Stod6lna jest wtajnie takim projektem, najem z

doj(ciem do wlasno6ci. Nie pierwszy raz jui na ten temat wybrzmiewa rozmowa, natomiast
my(my por6wnywali produkty bankowe dla os6b fizycznych stEd tei sp6lka, kt6ra jest
podmiotem quasi - samorzqdowym, ma zupetnie inne umocowania, moiliwoici to tego, aby
mogla siq ubiegai o spos6b finansowania, co te2 wybrzmiewa w r6inego rodzaju projektach



jak Pani bardzo du2o powolywala siQ na projekty rzqdowe, np. w Ustawie o pomocy paistwa
w ponoszeniu wydatk6w mieszkalnych w pierwszych latach najmu mieszkania, o czym
r6wniei wiemv iz czego r6wnie2 bqdziemy chcieli skorzystai, je2eli bqdzie taka moiliwo(t.
Natomiast 25% wplaty , du2o, malo, tak jak powiedzial pan prezydent, pan pafucki rzecz jest
tyle warta za ile kto( chce jq kupii, 25% wplaty tyle biorq banki Pani radna, owszem sq banki
tak.iak kiedy6 bylo to wyartykulowane, ktdre obni2ajq mo2liwoii wptaty nawet do 10% nie
ma klopotu, ale wtedy w zamian za to osoba fizyczna itak ptaci, poniewa2 jest zobowiazana
umowE ubezpieczenia, umowq gdzie musi zawrze(. z bankiem na stale o kartq kredytowq,
umowE zwiEzania konta gdzie najczqdciej jest obostrzenie,2e majE byi taki itakie wplywy
albo musi wykazai inne formy zabezpieczenia poniewa2jest to zwyczajnie dyrektywa unijna,
to sE akty wy2szego rzqdu nawet i na szczeblu krajowym i musimy siq do tego dostosowai.
Poruszyla Pani temat przetargu i powiedziata Pani o tym, ie jest to fantazjowanie, byd mo2e
dla wielu tak. Natomiast trudno jest powiedziei dw6m podmiotom nawet je2eli sA to tylko
dwa podmioty, choiby byt jeden, 2e on fantazjowal, bo je2eli byfoby to tak du2e
fantazjowanie w przetargu to po prostu nikt by sie nie zglosil, bo wydaje mi siq,2e gdybym
byla wfascicielem to nie porywatabym siq na jakiS pro.iekt samob6jczy. Jarocin - tutaj mysle,
2e przy projekcie, kt6ry m6wi o najmie z doj5ciem do wlasnoici o dokapitalizowa n iu, kt6re
de facto nie jest przekazaniem 6rodk6w pieniq2nych na konto do sp6tki czy w jakie.jkolwiek
innej formie tych 6rodk6w w formie pieniQ2nej i tak, 2ebysmy my mogli je skonsumowai, to
jeszcze nie jest ten moment, poniewai w Jarocinie realizowali projekt na najem i projekt na
najem, ktdry bqdzie realizowany w innym miejscu, czyli na Celulozowej r6wniei bqdzie
inaczej wyposa2ony. Poniewai w projekcie najem z dojSciem do wtasnoici to jest tak, 2e

docelowo osoba bqdzie tam wta6cicielem owszem sp6tka p6iniej jak ju2 wybuduje wyjdzie
naprzeciw, bo takie projekty, jeieli bqdq wolq mieszkahc6w w przyszloSci bqdziemy
pode.jmowali dialog, rozmowy, bo te2 chcemy, 2eby byfo jak najtaniej. Natomiast trudno
byloby zunifikowai i przekonai wszystkich, ie jak bqdq wta6cicielem, 2e majq miei np. takie
wyposa2enie w bialy monta2 jak kto6 chcialby miei inne. Wiqc, ieby uniknqi pewnego
rodzaju niedom6wieri jednoczeinie szanowai ka2dq ztot6wkq zdecydowalidmy siQ na ten
projekt w standardzie developerskim. Pytala Pani o informacje, ie w styczniu zapadia
pozytywna decyzja kredytowa, zapytala Pani co to znaczy. Oznacza to, ie otrzvmaliSmy
pozytywnE decvzje kredytowq od banku, ma Pani racjQ Pani radna, mysmy siq jeszcze nie
zwiqzali 2adnq umowq, poniewa2 aby uruchomii kredyt potrzebne bylo zabezpieczenie,
kt6re to zabezpieczenie przy wsp6lpracy z miastem zostalo okreilane jako najbardziej
dogodne jako wpis do WPF. Aby mo2na bylo uruchomii kredyt trzeba bylo miei takie
zabezpieczenie. My dzisiaj procedujemy w miesiqcu prawie maju nad wpisem do WPF. To
wyglqda tak, 2e decyzja kredytowa jest, kredyt na chwilq obecnq jest, ale 2eby moina bylo
uruchomii kredyt trzeba spelnii warunki zawieszajqce, wigc my w tej chwili p16bujemy
spelnii ten warunek zawieszajqcy, aby m6c podpisai umowq kredytowq,2eby nie nara2ai
nikogo na zbqdne koszty. Pytala Pani r6wniei o drugi przetarg, jak on zostanie rozpisany w
aspekcie otrzymanej ulotki, w swojej kolejnej wypowiedzi pytala Pani o drugi przetarg, a

wiec zostanie on rozpisany w oparciu o ustawQ o zam6wieniach publicznych. Pan radny
Chmielewski prosit o podanie w jaki spos6b dokonaliimy wyboru banku, pani radna tez
pytata o bank. Jeieli chodzi o Stod6lna procedujemy w tej chwili i to nie jest tajemnica,
natomiast tajemnicq bankowq objete sE inne rzeczy to jest bank pKO B.p S. A i z nim
prowadzimy te rozmowy i w tym banku zapadla pozytywna decyzja kredytowa. Natomiast
je2eli chodzi o podstawQ prawnA, to tu jest zmiana, kt6ra weszla w 2016 roku do ustawy o
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zam6wieniach publicznych art.4 pkt.3lit. ja, to oznacza, 2e takie podmioty pokrdtce
m6wiqc jak sp6lki komunalne nie muszq rozpisywai przetargu. My(my prowadzili badanie
rynku imuszq powiedziei,2e na poczqtku nie specjalne bylo zainteresowanie bank6w na
skredytowanie czegokolwiek, r6wniei BGK. Poniewai BGK w og6le nie byl zainteresowany
formuiq na Stod6lnej z uwagi na to, ie jest to za mala wartodi inwestycji. Oni angaiujq
swoje Srodki w du2o wiqksze projekty itakq odpowiedi otrzymalam. 850 ty6. zl. podatki, tak
tyle zapiacili6my z takiego czy innego powodu sp6lka poniosla te koszty, natomiast te koszty
sq do odzyskania w procesie inwestycyjnym i tylko wtedy mo2emy je odzyskai. Caty czas
por6wnujecie Paistwo dwa banki, bank BGK z bankiem PKO B.P, poniewa2 tyle naprawdq
mo2na powiedziei, sq to dwa banki, kt6re w chwili obecnej interesujq siq sfinansowaniem
inwestycji na ul. Celulozowej, czyli sfinansowaniem inwestycji, kt6ra bqdzie polegata na
najmie itam, gdzie mamy najwiqce.i podarl. Natomiast wa2nq informacjE jest te2,2e na
Celulozowq podai jest du2o wiqcej ni2 projektowanych lokali imy za ka2dym razem
staraliSmy siq wyjadniai szczeg6lowo jakie sq zasady jakie projektujemy pulapy finansowe,
zresztq nota bene Panstwo radni mielilcie mo2liwo(i zapoznania siq z tym w postaci
regulamin6w do kt6rych tak naprawde bylo wiqcej pvta6 ni2 uwag, uwaga bytajedna
sformulowana przez Pana radnego Dqbczyr.rskiego, kt6ra to uwagq wprowadzili(my ina
chwilq obecnq sp6lka oczekuje na ostatnie podpisy od wladzy wykonawczej w celu
zatwierdzenia. WracajEc do tematu finansowania Celulozowej PKO B.P vs. BGK, zrobili6my
podsumowanie, dwie oferty wplynqly, my w r6inych konfiguracjach tak, Zeby mocniej
obciaiyi bud2ety, poniewai bank BGK nie uznaje 2adnej innej formy zabezpieczenia jak tylko
wpis do WPF, jest moiliwe prowadzenie rozm6w z innymi bankami, niekoniecznie pewne,
tak najpewniej byfoby i banki okre6lajq wprost, 2e zabezpieczenie dla nich najlepsze to jest
wia6nie wpis do WPF. Podsumowali6my wszystkie wydatki, wydaje siq, ie wszystkie izaraz
wyja6nie, dlaczego wydaje siq, 2e wszystkie, poniewa2 akurat przy formule banku BGK
wchodzi co5 takiego jak alians kapitatowy. Tutaj padlo jui delikatne podsumowanie,
poniewai przy tym wla6nie aliansie powotujemy sp6lkq celowq, kt6rej to koszt sp6lki
celowej nawet sam bank do korica nie umie okrejlii, 162nica pomigdzy jednym a drugim
bankiem bez utrzymania sp6lki celowej na korzygi PKO to jest ok. 400 ty5. zl., przy czym
wazny jest zapis w protokole uzgodnieri inwestycyjnych, kt6ry przeslal bank BGK, i2 niestety
koszt6w tych odg6rnych bank nie do koica umie okre6lii, bo w razie, gdyby zdarzyla siq
sytuacja nadzwyczajna to wyglqda trochq tak jak bytaby to studnia bez dna, co ja r6wniei
uwa2am, nie mo2emy siq zgodzii, poniewai jak sami Paristwo radni podkreilali(cie musimy
szanowad kaidq zlot6wkq, kt6rq angaiujemy z miasta. Pan przewodniczqcy Dqbczyriski
por6wnal dwie kwoty 2.483,77 vs. 3.338,97. Zapoznajqc siq z doniesieniami medialnymi w
tym r6wniei Pana wystqpienie byio, bardzo aktywne za co dziqkujq, 2.400 to jest koszt
liczony w formule developerskiej. W przestrzeni medialnej padla kwota 2.800, 2e za tyle
buduje developer, wiqc pokusilam siq, po dokonaniu optymalizacji koszt6w na ul. Stod6lnej ,

czyli tego, co zostalo wypisane na ulotce, czyli m.in. wziqcia pod uwagq dochod6w z najmu
lokalu u2ytkowego, najmu z miejsc postojowych, kt6re sq nadwyikq akurat na tym terenie z

dzieriawy gruntu pod stacjq red ukcyjno-pomia rowq i wyszta nam taka kwota, bo to sq te
wszystkie wptywy, przyplywy, kt6re pomniejszq nam tak naprawdq cenq dla Kowalskiego,
wfainie dlatego, ie sp6lka jest sp6tkq komunalnq i sp6lkq 0+, ma zarabiai, ale nie tyle ile
developer od 20 do 25%. Kolejna rzecz, czy zbadano zdolno(i finansowq sp6lki pytat pan

Prezydent Palucki, czy sp6tka zbadala zdolnoii finansowq przyszlych najemc6w. Zgodnie z

regulaminami, kt6re przedstawiliSmy tam jest taki element, w momencie, kiedV te
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regulaminy powr6cA do sp6fki i komisja zostanie powolana i zaczniemy procedowai,
dokladnie bqdziemy mogli dokonai analizy zdolnodci finansowej naszych najemc6w, ale.ju2
po rozmowach, kiedy mieszkaicy nasi skladajq wnioski do nas tym samym wyra2ajqc swojq
wolQ, akces i aprobatQ my odbywamy bardzo diugq rozmowq, a konkretnie mo1'a Pani
asystent dokladnie wyja6niajqc jakie sq koszty, z czego one wynikajq, oczywi(cie, ie jest to
bezpo5rednio powiqzane z przetargiem, bo te wszystkie rzeczy sq naczyniami polqczonymi.
Kwoty zawarte w ulotce, kt6rE Paistwo otrzymaliScie sq liczone na podstawie cen bud6w,
czyli na podstawie tego, co robiq wykonawcy przystqpujEc do przetargu. Oczekujemy po
optymalizacji koszt6w, 2e ta cena jednak spadnie, co przelo2y siq na obni2enie koszt6w
kredytowych. MySl9,2e te pytania, kt6re mogly byi skierowane do mnie, bo nie wszystkie
uwa2am byiy skierowane do mnie, Pan pozwoli Panie Przewodniczqcy, 2e na pytanie jaki
wpiyw na finanse miasta bqdzie mial wpis do WPF proszg o zwolnienie mnie z tej
wypowiedzi." (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski.,,Ja tylko chcialbym siq
podzielii jednq refleksjq, je2eli chodzi o cala ta sprawQ zwiqzanq z budownictwem
mieszkaniowym, czqsto w tej dyskusji, bo to ze strony Pana Prezydenta czy te2 radnych
padata taka kwestia, nie 16bmy z tego kwestii politycznej. A ja wladnie chcialbym zrobii z

tego kwestiq politycznq i traktuje to jako sprawq politycznq w rozumieniu klasycznej definicji
tego slowa a mianowicre jako polityki, kt6ra zmierza dla realizacji dobra wsp6lnego. Jakie sA

konsekwencje dla mnie takiego wyboru i rozumienia polityki a mianowicie takie, ie nie
chcialbym przypisywai tym, kt6rzy przygotowali projekt tej uchwaty negatywnych emocji
czy dqieh w naszym mieicie, ale r6wniei oczekiwatbym tego, 2e je2eli chocia2by ja mam
negatywne zdanie na temat poszczeg6lnych rozwiqzai w te.i uchwale, 2eby mi nie
przypisywat tego, 2e ja jestem przeciwko mieszkadcom, bo czqsto ten argument jest
poruszany my jeste6my za mieszkaricami a wy jeste6cie przeciwko. My jesteimy za dobrem
tego miasta, a wy jesteicie przeciwko, to nie jest prawda, mamy odmienne podejicie do
rozwiqzania tej kwestii mieszkaniowej i tak jak powiedziatem o osobach zaproszonych do
zabrania glosu, dzisiaj mamy tutaj kilka os6b, kt6re chcialyby, aby ta uchwaia byfa
realizowana, ale ja naprawdq spotkalem siq z bardzo wieloma giosami os6b, kt6re byty
przeciwko realizacji tego projektu. Wydaje mi siq,2e dla ostudzenia emocji mo2emy przyjqc,
2e tak wta6nie jest. Nie obarczajmy innych, ze sq przeciwko dobru tego miasta i tak samo
szanujmy inne poglqdy, kt6re pojawiajq sie na tej Sali. Jeieli chodzi o moje zdanie, to
chciatbym powiedziei jedno rzecz, Pani Prezes, Szanowni Paistwo mialo byi inaczej wtedy,
kiedy przedstawiano nam ten projekt, zatoienia byly zupeinie inne nii teraz, oczywiScie w
zarysie ta koncepcja byla podobna, ale final niestety jest dla mnie niepozytywny. W zwiqzku
z czym ja nie mogq zaakceptowai tego stanu rzeczy i tej uchwaly w takim ksztalcie jaka ona
jest. To nie Swiadczy wcale o tym Panie Prezydencie, 2e nie moiemy jeszcze usiq6i i w jaki5

spos6b zmodyfikowai jej, nie wiem jaki bqdzie wynik gtosowania, ale chciatbym powiedziec,
2e te zaloienia, kt6re byty przedstawiane mi na samym poczqtku, jak gdyby mijajE siq z tym,
co uzyskujemy w finale. Czqsto m6wili6my o tych cenach metr6w mieszkai, proszq
pamietai, 2e nie ma co siq por6wnywai z developerami tak wprost, dlatego, 2e my
przekazali5my grunt tutaj do tej sp6tki, kaidy developer zakupuje grunt z wlasnych jrodk6w,
w zwi4zku z czym takie proste por6wnanie te2 nie ma sensu. My przekazaliSmy 6rodki, kt6re
majq sluiyi temu, aby ta sp6lka funkcjonowata, ale tei zrobiliimy to, 2e przekazaliimy grunt,
co jest niebagatelnq sprawq. Proszq tak2e pamiqtai o tym, bo tutaj padat tei taki argumenr,
ie ci kt6rzy sq przeciwko tej uchwale bqdq nabijai kabzq tym, kt6rzy sq developerami. Ale

43



tak naprawdq kto bQdzie budowal te mieszkania,.je2eli my zdecydujemy siq na ten projekt
uchwaly, r6wnie2 nie ja z Panem Prezydentem i nie radni bqdq budowai tylko firma
zewnQtrzna. Tak2e ten argument r6wnieZ jest chybiony i proszq nie traktowai go, jako
racjonalnego on jest wla5nie tym argumentem nieracjonalnym i takim, kt6ry ma wplywac na

emocje. Trzeba na pewno szybko coi uczynii z tym projektem Panie Prezydencie, bo padaly
ju2 takie glosy, my ju2 na dzieri dzisiejszy przejedliSmy ile6 mieszkari. Nie wiem, ile
przejedli(my 5-10, ale te pieniadze moim zdaniem sE stracone. I jeszcze jest jeden
argument, taki, kt6ry chcialbym podnie5i, a mianowicie czgsto m6wimy o tych osobach,
kt6re nie mogq zaspokoii swoich potrzeb, proszq pamiQtai o ponad 1000 ludzi, kt6rzy sq na
liScie i czekajq na mieszkania. Zdajq sobie sprawq, ie to jest oczywi6cie inna forma
wspierania, ale co ci ludzie majq powiedziet, je2eli widzq,jak my gospodaru.lemy tymi
Srodkami, kt6re sq nam teraz przeznaczone." (wypowiedl doslowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak. ,,Szanowni Paistwo, chciatam siq kr6tko
ustosunkowai do wypowiedzi Pani Prezes, ale poniewa2 pojawil siq Pan Prezydent wiqc iw
swojej informacji parokrotnie podwaiaf wtadciwie definicjq mieszkania komunalnego, tak
wymiennie wydobywajqc na powierzchniq mieszkania socjalne. Nie wiem ju2 jak m6wii, ile
m6wii o tym, ie mieszkania komunalne nie majE nic wsp6lnego z mieszkaniami socjalnymi.
Panie Prezydencie ta sp6lka nie byla w zamiarze powolywana tak jak Pan tuta.j wspominat o
budowq mieszkai socjalnych. To jest rzecz, kt6ra moie wchodzii w ten program, ale nie ma
takiego wymiaru jak oczekiwania na mieszkania komunalne. Ja Parlstwu powiem i

przypomnq,2e rzeczywiScie 30 lat to nie bylo zero, jeieli chodzi o budownictwo, kt6re
finansowane bylo iwykonywane, prowadzone bylo przez samorzqd miasta. A 2eby dai obraz
co to sq mieszkania komunalne to przypomnq Paistwu na Boleslawa Prusa byly
wybudowane mieszkania komunalne, na ul. Pfockiej cale osiedle, mieszkania komunalne, na
Tazamczu opodal stacji PKP tei mieszkania komunalne. W zwtqzku z tym proszQ miei jeden
procent wyobraini, co to sq mieszkania komunalne. Pelnowarto6ciowe, wykoriczone
mieszkania, oczywi(cie, ie one majq standard, jest to 6redni produkt, ale jest to
wykoriczone. Ale te trzy wspomniane przeze mnie miejsca to byla budowa mieszkai
komunalnych, chcialabym, aby miet pewne wyobraienie w sytuacji, gdy caly czas jest
zagmatwywane pojqcie isens mieszkania komunalnego. Nie ma mo2liwo6ci, kt6re by
zdefiniowaly to inaczej. Mieszkania socjalne r6wniei majq inne parametry i warunki do
spelnienia. Natomiast my tutaj byli6my caly czas nasycani tq informacjq, natomiast ja jeszcze
raz podkre6lam, moina mnie cytowai, z chwilq, gdy pierwszy raz byta tutaj przedstawiana ta
koncepcja, konsekwentnie byla przeciwko iw o96le mnie nie zdeprymowal swoim
wystqpieniem Pan, kt6ry m6wil bardzo zawile na temat calej tej konstrukcji, cala taka
in2ynieria, kt6ra miala doprowadzii do budowv mieszkarl Mieszkanie+. Pani Prezes
wta6ciwie nie odpowiedziaia, albo w og6le nie odpowiedziata,2e te wszystkie osoby, kt6re
sq tak lansowane tylko tq liczbq byty iwiadome od poczEtku jaki muszq miei wktad 20-30
tyS. nie trzeba tego obudowywai, jak to przebiega czy wchodzi w kredyt, czy jest to grunt
itd. chodzi o wymiernq wplate, kt6ra musi byi dokonana przez osoby zgtaszajEce akces do
ob.jqcia takiego mieszkania. P6iniej sprawdzana dochodowo!(, czy dany najemca ma
mo2liwoici wejSt w kredyt i splatq. Nie uslyszalam powodu, dla kt6rego nie rozpoczete
zostafy budowy mieszkari i projektu na Celulozowej. Nie znalazlam nigdzie wytlumaczenia w
2adnych oficjalnych dokumentach, kt6re sq prezentowane przez sp6ikq na tej sali nie
usfyszatam, dlaczego pierwszym projektem nie byfo podjqcie budowy mieszka6
komunalnych na ul. Celulozowej. To jest najwiqksza zagadka, kt6ra funkcjonuje w tej sp6lce i



trudno znaleii, bo wlaiciwie nie ma odpowiedzi, dlaczego. Odpowiedi,2e musimy na czymS
zarobii, zqby p6iniej ewentualnie stracii, bo to sq mieszkania, kt6re muszq miei doplaty
rzqdowe, doplaty z BGK. Natomiast PKO S.A to jest bank, kt6ry musi zarabiai iwcale nie
malo. Natomiast BGK jest pewnego rodzaju bankowym po(rednikiem pieniqdzy z bud2etu
pa6stwa. lje2eli jest program rzqdowy, to on korzystnie jest skrerowany. Panie Prezydencie
bardzo bym prosila, 2eby takie zaprzeczenia, ie byly odmowy, proszq poloiyi takie papiery
na st6t i wtedy jako radni bqdziemy mogli ocenii w jakim stopni Pan starai siq o we.i6cie w
rzqdowy program. Do tej pory ja nie znam takich dokument6w opr6cz tych, kt6re Rada

procedowafa w postaci uchwat. Pani Prezes bardzo plfiko nam odpowiedziala wla6ciwie siq

nie ustosunkowujqc do fakt6w o kt6rych m6wiliSmy. Jeieli Pani Prezes uwaia, ie 3.700 ty6.
zl. to jest dobra suma na wybudowanie 50 mieszka6, to ja to nazwalam tak jak rynek Pani

odpowiedzial. Ot6i rynek Pani odpowiedzial dwukrotnoii a drugi oferent trzykrotno5i.
Je2eli Pani znajdzie firmq, kt6ra nam wybuduje za 3.800 ty6. zl. to ja wszystko, co teraz
m6wiq powiem, ie trzeba to wymazai i nie byfam w stanie intelektualnie pojmowad to o
czym nie tylko Pani, ale w oparciu o jakie dokumenty sE Pani wypowiedzi io jakie
dokumenty ja formulujq swoje wypowiedzi. Reasumujqc mogq powiedziei jedno, 2e w
spos6b absolutny, wyczerpujqcy wrqcz bylijmy informowani iprowadzeni w kierunku, ie
powolywana jest sp6lka do budowy mieszkai komunalnych natomiast jeste6my Swiadkami,
ie sq to mieszkania kt6re sq na rynku developerskie. I powiem jeszcze jedno nie ma tak, ie
samorzqdy w Polsce wla5nie nie zakupujq mieszkari komunalnych, ot62 sq ito sq wcale nie
male miasteczka, znacznie wiqksze aniieli Wloclawek, kt6re najwidoczniej dobrze policzyty
pieniqdze, 2e rzucajqc taka ofertq na rynek uzyskaiA bardzo dobrq cenq kupujq mieszkania z

warunkami mieszkari komunalnych. To nie jest dziwactwo, 2e nie potrzeba zakladai sp6fki,
2eby uzyskai mieszkania komunalne, jestem przekonana, 2e Pani dobrze o tym wie
przynajmniej na dzief dzisiejszy, poniewai przed powofaniem tej sp6lki takiej wiedzy nie
bylo, d zigkujq". (wypowiedi doslowna).
Gtos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski, kt6ry zto2yt wniosek o
zamkniqcie dyskusji na temat procedowanego zagadnienia.
W wvniku slosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za wnioskiem opowiedzialo
sie 12 radnvch przv 10 glosach przeciwnvch i braku glos6w wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania wniosek uzyskal akceptacjq, tym samym zostala
dyskusja w przedmiotowej sprawie zostala zamkniqta.
Gfos zabral radnv Damian Chelminiak, kt6ry zwr6cil siq do Przewod niczqcego Rady Miasta o
udzielenie glosu osobom obecnym na sali obrad, kt6rzy chcieliby sie wypowiedziei na temat
procedowanego zagadnienia.
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Powiedzialem jednq rzecz, po pierwsze
ustalili6my na Konwencie, ie je2eli chodzi o zabranie glosu, Pan zaproponowal to
rozwiqzanie, wiqc proszq nie negowai tego co m6wiq. Po pierwsze, jeieli mieszkaicy chcq
zabrad glos to proszeni sA o to, aby najpierw zabierali glos na komisji, a jeieli komisja
predestynuje te osoby do zabrania giosu podczas sesii to bQdziemy dalej to rozwa2ai, to jest
rzecz pierwsza. Rzecz druga powiedzialem, ie byfo bardzo wiele os6b, kt6re chcialy
przemawiai przeciwko tej uchwale, prositem ich, 2eby nie zabierafy glosu. W zwiEzku z czym
zamknigto dyskusjq i przeglosowano ten wniosek". (wypowiedi doslowna).

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly
w sprawie wyraienia zgody na udzielenie wsparcia finansowego przez GminQ Miasto
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Wtoctawek na rzecz Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp. z o.o. we Wloctawku
poprzez wnoszenie wklad6w pieniq2nych z przeznaczeniem na podwy2szenie kapitaiu
zakladowego sp6tki.
W wvniku slosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za przvieciem ww. proiektu
opowiedzialo sie 9 radnvch, przv 12 glosach przeciwnvch oraz l glosie wstrzvmuiacvm si€.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwata w sprawie wyra2enia zgody na udzielenie wsparcia finansowego przez Gminq
Miasto Wloctawek na rzecz Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego Sp. z o.o. we
Wtoclawku poprzez wnoszenie wklad6w pieniq2nych z przeznaczeniem na podwy2szenie
kapitalu zaktadowego sp6lki nie zostala podjqta przez Radq Miasta Wloctawek, gdy2 nie
u zyskafa wymaganej wiqkszo6ci.

Po zakoiczeniu procedury glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta oglosil p6lgodzinnq
przerwg w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesy.jnych

Wznowienie obrad po przerwie

Ad.4
Informacja na temat dzialalnosci Miejskiego Zespolu Opieki Zdrowotnej Sp, z o.o.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Prezes Zarzqdu MZOZ we Wlocfawku Pan Arkadiusz
Nowodworski, kt6ry poinformowai m.in. o dzialalnoici zwiqzanej z udzielaniem przez Sp6lkq

Swiadcze6 zdrowotnych, promocji zdrowia, realizacji zadad dydaktycznych oraz zapewnieniu
calodobowej opieki osobom, kt6re z powodu wieku, choroby lub n iepelnosprawnoici nie

mogq samodzielnie funkcjonowai w codziennym 2yciu i kt6rym nie moina zapewnii ustug

opiekuiczych. Pan Prezes poinformowaf takie o liczbie porad udzielonych przez lekarzy
osobom doroslym idzieciom oraz liczbie uslug wykonanych przez pielqgniarki i poloine
poczawszy od rok 2015. Przedstawit r6wniei informacje z realizacji program6w profilaktyki
chor6b uktadu krq2enia, profilaktyki gruilicy, profilaktyki raka piersi. Przedstawil r6wnie2
dane dotyczace liczby porad udzielanych w poradniach tj. poradni psych iatrycznej,
rehabilitacyjnej, neu rologiczne.j. Zdrowia psychicznego ileczenia uzale2nie6, ginekologiczno-
poloiniczej. Przedstawit r6wnie2 dane dotyczqce liczby przyjqi w poradniach

stomatologicznych dla doroslych i dla dzieci wraz z liczb4 wykonanych ustug protetycznych.

Wskazal tak2e na dzialalno6i Domu Pomocy Spotecznej dla os6b przewlekle somatycznie
chorych oraz n iepelnosprawnych fizycznie, kt6ry zlokalizowany jest przy ul. 2eromskiego we
Wloctawku. Prezes Zarzqdu przedstawit r6wnie2 informacjg z realizacji Swiadczen
zdrowotnych dla mieszka6c6w Wloclawka, wykraczajqcych poza zakres oferty
terapeutycznej finansowanej przez NFZ, z zakresu profilaktyki uzaleinieri iwsp6luzale2nienia
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od alkoholu iinnych substancji psychoaktywnych na terenie miasta Wfociawka. Pan Prezes
przedstawil r6wniei dane finansowe i kondycjq finansowq Sp6tki MZOZ od roku 2015.

Nastqpnie Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabrata radna Olga Krut-Horonziak. ,,Szanowni Padstwo, z tego, co powiedziat nam Pan
Prezes, wynika, ie jeszcze tadnych parq lat, a caty zysk bqdziemy wkladai do kieszonki
banku, zobowiqzania splaty kredytu, mniej wiqcej taka suma, zysk 1,200.000 zt. i roczna
splata kredytu takie ok. 1.200.000 zl. Nie jest to dobra perspektywa na nastqpne lata jak
r6wnie2 na te kt6re byty minione. A m6wie to wszystko w kontekicie przykladu z Przychodni
na ul. Koicielnej, nie powiem, ie byt to szok, ale zdziwienie kt6re spowodowalo, ie
dokiadnie siq rozpytalam w Przychodni jak to jest mo2liwe. Ot62 bytam Swiadkiem, kiedy
lekarz wyszedt na zewnEtrz Przychodni i badal osobq niepelnosprawnq na w6zku
inwalidzkim. Uzyskalam informacjg, ie nie jest to przypadek odosobniony dlatego, 2e

niepetnosprawni na w6zkach nie majq 2adnej fizycznej mo2liwo6ci wejScia do przychodni z

chwilq, kiedy jest to pseudo-pochylnia w postaci schod6w betonowych, 5cieiki starego
rozstawu, brak jest porqczy i stopieri nachylenia tych schod6w jest taki, ie niepefnosprawny
nie jest w stanie utrzymai siq jednej porqczy, poniewa2 druga jest w odleglosci znacznej.
Jest teren koto Przychodni, gdzie mo2na zbudowai odpowiednio normatywnE pochylniq i

jest to dla mnie sytuacja n ieprawdopodobna, 2eby lekarze badali pacjenta
n iepefnosprawnego na zewnEtrz Przychodni. Dlatego zwracam siq do Pana Prezesa o
przyjrzenie siQ te.l sprawie i wykonanie przeglqdu wszystkich Przychodni pod katem ich
dostqpnodci dla os6b n iepelnosprawnych. Podobna sytuacja ma miejsce na dworcu, gdzie w
spos6b nie moiliwv jest, 2eby na k6lkach swojq walizkq podciqgnqd na perony i z powrotem
jq ewakuowai do tunelu, co prawda jest tam winda, nie mniej doj6cie z peron6w do widny
to zupelnie inna bajka. Ja m6wiq o tym przykladzie dworca i podajq w jaki spos6b sq
nieprzychylnie przyjmowani pacjenci przy Przychodni na ul. Ko6cielnej. Nie tylko ze 6rodk6w
wlasnych, lecz i ze irodkdw zewnqtrznych mo2na taka pochylniq zbudowai, tym bardziej, 2e

wewnetrz Przychodni jest odpowiednia powierzchnia co technicznie umoiliwia takE
pochylniq zbudowad. Jest to wym6g i dlatego apelujq i zwracam siq do Pana Prezydenta ido
Pana Prezesa o rozpoczqcie i zakoiczenie takiej inwestycjijeszcze w 2018 roku, aby uniknqi
okresu zimowego, gdzie lekarz wychodzi na zewnEtrz do zbadania pacjenta
n iepelnosprawnego. Nie ma w moim wystEpieniu 2adnej koloryzacji, sE to fakty, kt6re sama
oglqdalam, dziqkujq". (wypowiedl doslowna).
Glos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo, Panie
Prezesie, kilka kr6tkich pyta6, kt6re chcialbym Panu zadad, poprosze o kr6tkie precyzyjne
odpowiedzi. Po pierwsze chcialbym siq dowiedziei jak MZOZ jest przygotowany do tzw. e-
zwolnief, po drugie interesuje mnie elektroniczna dokumentacja medyczna, chciatbym, 2eby
Pan powiedzial na jakim to jest etapie, powinna ona funkcjonowai w takich plac6wkachjak
MZOZ od 1 stycznia, proszq powiedziei, czy jeste5my przygotowani do tego rozwiqzania, czy
postepowanie przetargowe jest ju2 prowadzone i czy przewiduje Pan pewne perturbacje czy
te2 wszystko prowadzone jest zgodnie z harmonogramem. Nastqpnie chce siq dowiedziei,
kto u Pahstwa prowadzi Facebooka i stronQ internetowE, czy to sE studenci z Torunia jakby
byl Pan uprzejmy nam odpowiedziei. Nastqpnie proszq powiedziei, czy sp6lka placi swoim
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pracownikom za studia podyplomowe, a konkretnie interesujq mnie studia NBM, kt6rych to
w Toruniu jest szef Rady Nadzorczej, czy na takie studia Pafstwo kierujecie kogo3 iczy
opfacacie z pieniqdzy MZOZ takie studia. Nastqpnie prosze powiedziei, kto prowadzi
obslugq ubezpieczeniowq w MZOZ. Kolejne pytanie bulwersujqce mieszkaric6w, a dotyczqce
zatrudnienia w sp6lce MZOZ 2ony Pana Prezydenta. Chcialbym siq dowiedziei, jak byto z

postQpowaniem rekrutacyjnym i chcialbym siq dowiedziei na temat twardych danych
dotyczqcych tego, czy w okresie od paidziernika ubiegfego roku do korica kwietnia tego roku
wzrosla liczba pacjent6w M7O7, 6o z tego, co wiemy to Pani odpowiada za sprawy zwiqzane
z marketingiem. Wczeiniej za te sprawy odpowiadal inny dziatach Platformy Obywatelskiej
brzeskiego kola Pan Walczak, kt6ry dzisiaj jest dyrektorem w OSIR. Chciatbym siq dowiedziei
jak to siq stafo, 2e 2ona Pana Prezydenta, kt6ra .iest nauczycielem jest zatrudniona w MZOZ
jakby Pan byl uprzejmy nam wyjainii. Kolejna kwestia to ile kosztowal wirtualny spacer po
Przychodniach i kto go robif, czy to byla firma z Wloclawka czy z poza Wlociawka, proszQ o
udzielenie odpowiedzi na te pytania, dziqkujq". (wypowied2 dostowna).
Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Pafistwo, chcialbym
siq dowiedziet czy powszechnie stosowanq praktykq we wlocfawskich Przychodniach jest
procedura zamawiania wizyty domowej lekarza przez telefon. Ot62 historia jest kuriozalna,
poniewai nie jest to sytuacja zaslyszana, sam prze2ylem takq historiq. Mialem konieczno(i
zam6wienia lekarza do domu, gdy osobi6cie pojechalem do Przychodni to Pani w okienku
uprzejmie poinformowafa mnie, ie niestety musze zadzwonii. Jest to sytuac.ja zupelnie jak z

kabaretu, co wiqcej powiedziano mi o kt6rej precyzyjnie w dzieri nastqpny powinienem
zadzwonii ija to zrobilem. Nie otrzymalem informacji w tym dniu, w kt6rym poszedlem do
lekarza, zadzwonitem nastqpnego dnia i co siq dowiedzialem przez telefon, ie na dzisiaj jest
to ju2 niemoiliwe, mogQ ewentualnie na jutro, tylko muszq jeszcze porozmawiai z lekarzem.
Wiqc przypomnq pytanie czy jest powszechnie stosowany taki zwyczaj, 2e mo2na wytqcznie
wizyte domowE zam6wii przez telefon, bo dla mnie jest to scena jak z kabaretu. Drugie
pytanie, jak zamierza Pan Prezes rozwiqzai problem kolejek do rejestracji we wloclawskich
Przychodniach, bo to co sig dzieje od samego rana do momentu, kiedy Przychodnia jest
otwarta to gehenna. ltrzecie pytanie sygnalizujqce problem czy docierajq do Pana Prezesa
informacje o tym, ie lamane sq podstawowe zasady ochrony danych osobowych. Je2eli nie
to ja podpowiem co i gdzie oraz w jaki spos6b to siq odbywa, bo czasami pacjent, kt6ry nie
chce slyszei dowiaduje siq wszystkiego o innych pacjentach nawet tego nie chcqc ito ze
strony slu2b i personelu Przychodni, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Prezes Zarzadu MZOZ Pan Arkadiusz Nowodworski. kt6ry udzielil odpowiedzi na
zgloszone zapytania. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Pa6stwo postaram sie udzielii
odpowiedzi na wszystkie zadane pytania. Pytanie, kt6re zadala Pani radna odnoinie
podjazdu dla niepelnosprawnych, ja chcialem podziqkowai za to pytanie, poniewa2 troska
Zarzqdu jest, aby tworzyi warunki optymalne, aby pacjenci mieli wygodny dostqp do
lekarza, pielqgniarki, do naszych Przychodni w spos6b nie naruszajqcy ich godnoSci
osobistej. W Przychodni przy ul. Grodzkiej zrobiliimy podjazdy dla os6b n iepelnosprawnych,
aby niepelnosprawni mieli pelny dostgp do Przychodni iSwiadczonych uslug, jest to 2ywy
dow6d jak waine jest to zadanie objqte troskq MZOZ. Przywiqzujemy do tej kwestii ogromnQ
wagq, poniewai chcemy byi dla pacjenta i slu2yi pacjentowi. Dla n iepelnosprawnych
zaadoptowali5my w petni pomieszczenia DPS przy ul.2eromskiego. Przy ul. Kiliriskiego nie
mamy problemu, poniewai zainstalowano windq, co ulatwia osobom n iepetnosprawnym
dostqp do Swiadczonych uslug. Natomiast nie wszystkie Przychodnie sq przystosowane do
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obslugi pacjent6w n iepetnosprawnych, szukamy rozwiqzari i bqdziemy podejmowai
dzialania, 2eby wszelkie bariery arch itekton iczne, kt6re utrudniajq swobodny dostqp
eliminowai. Nie jest to proste zadanie, poniewai budynki nie sq nowe, niemniej jednak
skladam tuta.j taka deklaracjq, ie przeanalizujemy po raz kolejny i bgdziemy siQ starali w
miarq szybko przystosowai dla niepelnosprawnych wejdcia do Przychodni. Zbadamy tq
sprawq zgodnie z wnioskiem Pani radnej ibqdzie to przedmiotem dzialad zmierzajacych do
wyeliminowania w miarQ mo2liwoici technicznych takich sytuacji, gdy2 widzimy takQ pilnE
potrzebQ. W odniesieniu do pytania jak MZOZ jest przygotowany do e-zwolnieri, jest
przygotowany, jest w trakcie przygotowania. E-zwolnienia zgodnie z aktualnie obowiqzujqcq
ustawa majq wejSi w 2ycie od 1 lipca br. niemniej my ju2 przygotowujemy siq do tego
zadania odpowiednio wczedniej. Nawiqzali(my kontakt z ZUS, osobi5cie spotkalem siq z

przedstawicielem ZUS odpowiednio wczeSniej i uzgodnifem za porozumieniem z

Kierownikiem ZUS, ii pracownicy ZUS bqdq udzielali szkolef lekarzom ipielqgniarkom w
poszczegdlnych Przychodniach, mamy ich 9 na terenie naszego miasta. Poniewa2
zorganizowane 2 szkolenia przez pracownik6w ZUS w Przychodni na ul. Kaliskiej w ciqgu dnia
nie sa w stanie byi wszyscy lekarze pracujqcy w Przychodniach, obowiqzki przyjmowania
pacjent6w utrudniajE moiliwo6i brania udziaiu w takim szkoleniu. Zeby ulatwii proces
edukacji iprzyspieszyi proces edukacji, cykl szkole6 przeprowadza nych przez pracownik6w
ZUS jest i bqdzie wykonywany w naszych Przychodniach. W aspekcie technicznym r6wniei
sie przygotowujemy i odpowiedi jakiej udzielq bgdzie siq wiqzala z informacja, kt6rej
oczekuje Pan radny w odniesieniu do dokumentacji medycznej. Ot6i jeste6my w trakcie
rozpisanego postqpowania przetargowego w trybie ustawy o zam6wieniach publicznych,
kt6re znajduje siq na stronie BIP MZOZ na zakup komputer6w do MZOZ. Komputery te bqdq
sluiyfy zar6wno lekarzom ipielqgniarkom, calemu personelowi do wykonywania zadanie e-
zwolnieri jak r6wnie2 do pracy przy wdraianiu elektronicznej dokumentacji medycznej.
Komputer6w potrzebujemy bardzo du2o, sq to dziesiEtki, poniewai Przychodni mamy 9 i

kaide stanowisko lekarskie i pielqgniarskie musi byi wyposa2one w komputer, wiec tu
m6wimy r6wniei o irodkach niemalych, koniecznych na zrealizowanie tego zadania.
Jestesmy w trakcie realizacji, jestem spokojny, ale chcialem r6wniei w temacie e-zwolnieri
zasygnalizowai, osobi(cie slyszatem Minister Rafalskq, kt6ra powiedziala,2e Komitet Rady
Ministr6w bqdzie wnioskowat o przesuniqcie terminu wprowadzenia w 2ycie e-zwolnieri od
grudnia tego roku, wiqc jest to aktualna informacja, kt6rq chcialem siq podzielii z Panem
radnym Jaroslawem Chmielewskim, 2e bqdziemy mielijeszcze wiqcej czasu jak z tego wynika
na dobre przygotowanie siq do wprowadzenia e-zwolnieri. W odniesieniu do pytania na
jakim jesteimy etapie w kwestii elektronicznej dokumentacji medycznej, czy wszystko jest
zgodnie z harmonogramem wykonywane. Elektroniczna dokumentacja medyczna to.jest
zadanie kt6re stoi przed MZOZ ijest duiym wyzwaniem inwestycyjnym. W 2017 roku MZOZ
iodpowiednio wczeSniej ju2 przygotowywali(my siq do wyposaienia technicznego sp6lki,
aby elektroniczna dokumentacja medyczna mogia zadzialai w firmie. W 2017 roku
przeprowadzony zostal przetarg na wykonie sieci strukturalnej we wszystkich Przychodniach
MZOZ, siei ta stanowi drogq komunikacyjnq, 2eby przeplyw informatyczny byl
skonfigurowany w ramach wszystkich Przychodni ito zadanie zostaio wvkonane w 2017
roku. To zadanie miaio zostai wykonane wcze(niej, przetarg byl rozpisany, ale zostat
uniewainiony, poniewa2 firma, kt6ra wygrala nie przystqpila do podpisania umowy i

realizacji tego zadania. A zatem realizacja tego zadania przebiegafa nie tylko na przestrzeni
jednego roku. Zadanie to udalo siq wykonai a ubieglym roku, ubolewa oczywi6cie ZarzEd, ie
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poprzednie Zarzqdy nie realizowaly tego zadania, ale radzimy sobie z tym problemem i w
ubiegtym roku wykonali6my strukturalna siei, zrobiona jest serwerownia, zakupiony jest
UPS, nowoczesna serwerownia znajduje siq przy ul. Kili6skiego. W tym roku zamierzamy
dokupii serwery, jak r6wnie2 wyposa2ymy w stosowne drukarki stanowiska pracy,
zastosujemy oprogramowanie, kt6re musi zostai zainstalowane, aby cafy system
elektronicznej dokumentacji medycznej wszedf w 2ycie od 1 stycznia 2019 roku.
Uczestniczymy te2 w projekcie o dofinansowanie ze 6rodk6w unijnych czq6ci zadania z

zakresu elektronicznej dokumentacji medycznej, zostafa zfoiona taka aplikacja do Urzqdu
Ma rszalkowskiego i mamy nadziejq na dofinansowanie ze irodk6w unijnych. Kto prowadzi
Facebook na stronie internetowej, Pan zapytal czy studenci z Torunia, studenci z Torunia nie
prowadzq Facebooka ani strony internetowej. StronQ internetowq prowadzi informatyk, jak

r6wnie2 strona prowadzona jest pod nadzorem Zarzqdu przez stanowisko ds, promocji i

marketingu przez pracownika zajmujqcego to stanowisko. Odno6nie NBM ja staralem siq

zapisai to pytanie czy kto5 studiuje iczy sp6tka placi za studia, nie sp6lka nie placi nikomu
aktualnie w dniu dzisiejszym za studia, placi pracownik. Padfo pytanie kto prowadzi obstugq
ubezpieczen iowq, na przestrzeni kilku lat MZOZ obstugiwali brokerzy i 2aden z broker6w nie
ma wyfqczno5ci na obslugq ubezpieczeniowq i to jest moja odpowiedi. Pytanie bylo
dotyczqce postQpowania rekrutacyjnego i twarde dowody. Ot62 tak w MZOZ zatrudniona
jest Pani Agata Wojtkowska, jest specjalistE w zakresie promocji imarketingu. Pani Agata
Wojtkowska pracuje na y2 etatu, o zatrudnieniu zdecydowal ZarzEd w mojej osobie, Pani
Agata Wojtkowska wykazala siq odpowiednimi kwalifikacjami iwykonuje swoje zadania na

wysokim poziomie merytorycznym. Ja korzystajac z okazji chcialem powiedziei bardzo
wazna kwestie mianowicie MZOZ jest podmiotem, kt6ry prowadzi dziaialnoii 5wiadczenia
ustug zdrowotnych, ale w warunkach kon ku rencyjnych. W pobliiu naszych Przychodni jest
zlokalizowany podmiot konkurencyjny POZ, tych podmiot6w na terenie miasta Wloctawek
jest a2 13, czujemy oddech konkurencji na kaidym kroku, konkurencja jest 2ywo
zainteresowana, 2eby odebrai nam pac.jent6w. Zatem, to, 2e jest stanowisko ds. promocji i

marketingu jest bardzo dobrze, poniewa2 TarzEd musi podejmowai dzialania promocyjne i

marketingowe przedstawiajqce oferte MZOZ, zabiegai o pacjent6w, gdy2 biernoSi
spowoduje,2e nie bqdziemy sie rozwijali. Musimy na ka2dych obszarach dzialalno5i sp6lki
realizowai swoje zadania i Tarzqd MZOZ odpowiada za wszystkie sprawy zwiEzane z

realizacjq zada6 przez sp6lkq i r6wnie2 robi to stanowisko ds. promocji wspierajqc Zarzqd w
tym zakresie, poniewa2 Zarzqd wykonuje swoje zadania statutowe przy pomocy
pracownik6w. Tak jak powiedzialem Pani Agata Wojtkowska wykonuje swoje zadania na
wysokim poziomie, jakie efekty igdzie efekty widai, ja jui dzisiaj powiedzialem praca cale.j

zalogi r6wnie2 praca na stanowisko ds. promocji i marketingu ma swoje skupienie w jednym
miejscu - w wyniku finansowym. Wynik finansowy Panie radny jest wytycznE czy istota i

pokazuje jak pracuje sp6lka. W odniesieniu do pacjent6w powiem tak, rywalizujemy z

innymi podmiotami opieki zdrowotnej, ujawnienie informacji odno6nie ilodci pacjentow
wptywa niekorzystnie na istotne sprawy gospodarcze sp6iki dlatego uwaiam, ie takie
informacje nie powinny byi udzielone, poniewa2 konkurenc.ja jest zainteresowana,2eby
wiedziei jaka jest sytuacja ze stanem pacjent6w. Odzwiercied len ie dobrej pracy calej kadry
znajduje swoje w wyniku finansowym ito jest moja odpowiedi. W odniesieniu na pytanie
wirtualnego spaceru, to historyczne pytanie, bo jak na Komisji Bud2etu bytem kiedy6 to tei
chyba Pan radny o to pytal. Z uwagi na uplyw czasu nie pamiQtam jaka to byla kwota
wynikajqca z umowy, ale kwota, kt6ra przedstawiona byla w ofercie byla najkorzystn iejszq
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przez podmiot, kt6ry wykonywal to zadanie, chcq powiedziei, 2e bardzo dobrze siq staio, 2e

mamy wfaSnie ten wirtualny spacer, poniewai jest to nowoczesna forma prezentacji swojej
oferty i wychodzi naprzeciw oczekiwaniom pacjent6w. W odniesieniu do telefonicznego
zapisu wizyty czy jest to powszechne, absolutnie nie. Bardzo 2alujq, 2e Pan radny nie zglosit
do mnie tej interwencji, ja bym wyjaSnil tA sprawq i ustalil stan faktyczny na gorQco,
poniewai trudno mi jest siq odnosie, ale chciatbym wiedziei odpowiednio wcze5niej, aby
m6c wyja5nii, absolutnie nie, jest kilka form re.iestrowania do Przychodni, nie ma zgody
ZarzEdu, 2eby przymuszai, 2e tylko telefoniczna rejestracja jest obowiqzujqca w tym
zakresie, nie, i osobista, itelefoniczna i przez Internet. Ja mogq jedynie przeprosii, nie znam
tej sprawy ina pewno siq ta sprawA zainteresujq ibqdq dqiyt do wyeliminowania takiej
niep rawidfowosci. Kolejne pytanie czy docierajq do mnie informacje o naruszaniu zasad

ochrony danych osobowych, nie docierajq, gdyby takowe dotarly natychmiast bym
reagowal. Jestefmy na etapie przygotowania siq do RODO, przygotowujemy procedury w
tym zakresie, bardzo wainq kwestia jest dla TarzEdu, 2eby dane osobowe byly
zabezpieczone i2eby nie mialo miejsca naruszenie danych osobowych. Jeieli taka sytuacja
miaiaby miejsce ja prosilbym o powiadomienie z pewno5ciq Zarzqd bqdzie reagowal.
Odnoszqc siq do kolejek naleiy zaznaczyi, 2e ka2dq sprawq traktowai nalezy indywidualnie,
ja chcialbym znai wiqcej szczeg6l6w, kiedy to mialo miejsce, jest okres w ciqgu roku o
wzmoionej zachorowalno(ci w tym okresie rzeczywiScie jest wiqksze oczekiwanie pacjent6w
na to, ieby (wiadczenie zdrowotne bylo udzielone. Zarzqd przesuwa odpowiednio kadrq
lekarzy z Przychodni do odpowiednich Przychodni tak, 2eby reagowad i zabezpieczai
potrzeby pacjent6w, trudno jest przewidziei ilo6i pacjent6w zglaszajqcych sig do
poszczeg6lnych Przychodni, gdy2 jest to niezale2ne od Zarzqdu. W przypadku natomiast
kiedy nie wystqpuje wzmoiona zachorowalnoii nie ma problem6w w zakresie przyjqc
pacjent6w". (wypowiedi doslowna).

Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie
przyjqcie Informacji na temat dzialalnoici Miejskiego Zespolu Opieki Zdrowotnej Sp. z o.o.
w wvniku gfosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za orzvieciem Informacii na

temat dziatalno6ci Mieiskieso Zespolu Opieki Zdrowotnei Sp. z o.o. opowiedzialo sie 13

radnvch, przv 3 qlosach przeciwnvch oraz 6 gtosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego giosowania, Rada
Miasta Wfoclawek Informacjq na temat dziaialnoici Miejskiego Zespotu Opieki Zdrowotnej
Sp. z o.o.

Informacja na temat dziafalnoici Miejskiego Zespotu Opieki Zdrowotnej Sp. z o.o. - zalEcznik
do protokofu.
Po zakodczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady
Miasta ogfosil przerwQ w obradach sesyjnych informujqc, i2 podczas przerwy odbQdzie siq
spotkanie czlonk6w Konwentu, kt6rych prosi o przybycie.

Przerwa w obradach
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Wznowienie obrad po przerwie.

Wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie uchwaty z

porzqdku obrad procedowane bqdq w blokach tematycznych poczEwszy od uchwaf
zwiqzanych z gospodarkq miejskq.

Ad. 5
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiQwziQcia dotyczqcego utrzymania i

konserwacji urzEdzef, stanowiqcych wlasnoSd Gminy Miasto Wloclawek, sluiqcych do
oiwietlenia ulic.

Ad,5
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wfoclawek do zaciqgania
zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego oczyszczania miasta.

Ad.7
Proiekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzafi zwiqzanych z realizacjq przedsiewziqcia dotyczqcego zagospodarowania
odpad6w komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wlaScicieli
nieruchomo5ci, na kt6rych zamieszkujq mieszkaricy, poloionych na terenie Gminy Miasto
Wfocfawek.

Ad. I
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzania zwiqzanego z realizacje przedsiqwziqcia dotyczEcego utrzymania teren6w
zieleni w mieicie.

Ad.t7
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia prezydenta Miasta Wfocfawek do zaciqgania
zobowiqzafi na realizacjq zadania pn.,,Zimowe utrzymanie d169".

Blok projekt6w uchwat dotyczqcy zagadniei z zakresu gospodarki miejskiej kt6re zawarte
zostaly w punktach 5,6,7,8 i 17 om6wila Pani Sylwia Wojciechowska Dyrektor Wydzialu
Gospodarki Miejskiej informujqc, 2e uzasadnienia do przedmiotowych zagadnieri zostaly
zawarte w przedlo2onych projektach uchwaiy i stanowiE zadania wlasne gminy.

Opinie Komisii Staiei Radv Miasta do ww. oroiekt6w uchwal
Projekt uchwaty w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta Wloctawek do zaciqgania
zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego utrzymania ikonserwacji
urzqdzeh, stanowiqcych wlasnoji Gminy Miasto Wtoctawek, slu2qcych do oswietlenia ulic
rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i promocji Miasta.
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Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej
Palucki.

Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowaEzania zwiqzanego z realizacj4 przedsiqwziecia dotyczqcego oczyszczania miasta
rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta.
Opiniq w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej
Palu ck i.

Projekt uchwaty w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciEgania
zobowiqzaf zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego zagospoda rowa n ia

odpad6w komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wla(cicieli
nieruchomoici, na kt6rych zamieszkujq mieszkarlcy, polo2onych na terenie Gminy Miasto
Wloctawek rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju iPromocji
Miasta. OpiniQ w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny
Andrzej Patucki.

Projekt uchwaiy w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wtoctawek do zaciqganra
zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego utrzymania terenow
zieleni w mie6cie rozpatrzyla oraz pozvtywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji
radny Andrzej Palucki.

Projekt uchwaly w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqza6 na realizacjq zadania pn. ,,Zimowe utrzymanie dr6g" rozpatrzyla oraz
pozytywnie zaopiniowata Komisja Budietu, Rozwoju i Promoc.ji Miasta. Opiniq w tej sprawie
przedstawif Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e otwiera dyskusjg nad
procedowanymi zagadnieniami.

Wobec braku zgloszeri do udziafu w dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta poddai pod
gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie upowa;nienia Prezydenta Miasta
Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzania zwiqzanego z realizacja przedsiqwziqcia dotyczqcego
utrzymania i konserwacji urzqdzefi, stanowiqcych wiasno6i Gminy Miasto Wfoctawek,
slu2qcych do odwietlenia ulic.
W wvniku glosowania przeprowadzoneAo z udzialem 19 radnvch za orzvieciem ww.
proiektu uchwalv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnych oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie w rezultacie
dokonanego glosowania uchwala zostala przyjQta przez Radq Miasta Wloctawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqczniki do protokolu.
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Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzania
zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczacego oczyszczania miasta.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziatem 20 radnvch za przvieciem ww.
proiektu uchwatv radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w przeciwnvch oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e w rezultacie
dokonanego glosowania uchwala zostala przvjqta przez Radq Miasta Wloctawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqczniki do protokolu,

Kolejno Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w
sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzari zwiqzanych
z realizacjE przedsiQwziecia dotyczqcego zagospodarowa n ia odpad6w komunalnych
pochodzqcych z gospodarstw domowych od wiaicicieli nieruchomolci, na kt6rych
zamieszkujq mieszkaicy, poio2onych na terenie Gminy Miasto Wloclawek.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za przvieciem ww.
proiektu uchwafv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, gios6w orzeciwnvch oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie
dokonanego gtosowania uchwata zostaia przyjqta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqczniki do protokofu.

W nastqpnej kolejnodci Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaty w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta Wfocfawek do zaciqgania
zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego utrzymania teren6w
zieleni w mieicie.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za przvieciem ww.
proiektu uchwalv radni opowiedzieli sie iednomv(lnie, elos6w przeciwnvch oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie
dokonanego glosowania uchwala zostala przyjqta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqczniki do protokolu.

Na zakoiczenie glosowania nad zagadnieniami dotyczqcymi gospodarki miejskiej
Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjecie projektu uchwaly w sprawie
upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzai na realizacjq zadania
pn. ,,Zimowe utrzymanie d16g".
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wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie w rezultacie
dokonanego gtosowania uchwala zostala przyjqta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia - zalqczniki do protokotu.

Ad.9
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciqgania
zobowiqzaf zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.
,,Wloclawek zawodowo" w ramach Regionalnego programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2OZO, OS priorytetowa 10 Innowacyjna Edukacja,
Dzialanie 10.2. Ksztalcenie o96lne i zawodowe, poddzialanie - 10.2.3 Ksztalcenie
zawodowe,

wprowadzenia do projektu uchwaty dokonata Dyrektor wydziatu Edukacji pani Agnieszka
Bialopiotrowicz, kt6ra poinformowala, 2e realizacja projektu ,,Wtoclawek zawodowo,,
wymaga uruchomienia procedur skutkuiqcych zawarciem um6w, w tym z kadrq zarzqdzalEcq
projektem, doposaienie pracowni, zakup mat dydaktycznych. Termin um6w skutkowai
bqdzie zaciqgniqciem zobowiqzari, kt6rych ptatno6i przekracza rok bud2etowy. wooec
powyzszego proponuje siq podiqcie niniejszej Uchwaly, kt6ra pozwoli na realizaciq projektu
,,Wloclawek zawodowo" w latach 2013 - 2019, zgodnie z umowE na dofinansowanie
projektu.

Opinie Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaty w sprawie upowa2nienia prezydenta Miasta wtoctawek do zaciqgania
zobowiqzad zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.
,,Wtoclawek zawodowo" w ramach Regionalnego programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - zo2o, o! priorytetowa 10 Innowacyjna Edukacja,
Dzialanie 10.2. Ksztalcenie o96lne i zawodowe, poddzialanie - ro.2.3 Ksztalcenie zawodowe
jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Budietu, Rozwoju ipromocji Miasta. oprnrq
w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta przewodniczqcy Komisji radny Andrzej palucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaty w sprawie upowainienia prezydenta Miasta wloclawek do zaciqganra
zobowiqza6 zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.
,,Wloclawek zawodowo" w ramach Regionalnego programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, oi priorwetowa 10 Innowacyjna Edukacya,
Dzialanie 10.2. Ksztalcenie o96lne izawodowe, poddzialanie - 10.2.3 Ksztatcenie zawodowe.



W wvniku giosowania przeprowadzonego z udziatem 20 radnvch za oodieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, przv braku slos6w przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie.

PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowai, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwaia zostaia podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia - zafqcznik do protokofu.

Ad.10
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciegania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Modernizacja
budynku Zespolu Szkril Ekonomicznych we Wloclawku ".

Ad.11
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Budowa ilobka
integracyjnego na osiedlu Poludnie we Wloclawku wraz z wyposaieniem".

Ad. 12

Projekt uchwaly w sprawie upowainienia prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiQzafi zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwQ ,,Budowa ulicy
2ytniel wraz z infrastrukture towarzyszqcq ,'.

Ad. 13
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzafi zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Rozbudowa Al.
Jana Pawla ll we Wloclawku w kategorii drogi wojew6dzkiej,,,

Ad. 14
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq .,Rozw6j

zr6wnowaionego transportu zbiorowego poprzez poprawq efektywnoici energetycznej,
wdraiania technologii niskoemisyjnej we Wfoclawku, w ramach projektu BIT - CtTy .

Ad.25
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciEgania
zobowiQzaf zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwE ,,Utworzenie parku
na Sfodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wloclawku,,.

Wprowadzenia do bloku ww. projekt6w uchwal inwestycyjnych dokonata pani Magdalena
Korpolak-Komorowska Zastqpca Prezydenta Miasta ds. rozwoju iinwestycji informujqc, ie
projekty uchwal wraz z uzasadnieniem zostaly przekazane radnym miasta sq to uchwaty
dotyczqce punktu nr !0,17,72,13,!4 oraz wprowadzonego punktu nr 25. pani
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Wiceprezydent zwr6cila siq do Rady Miasta o podjqcie przedmiotowych uchwaf w
zaproponowanym brzmieniu.

Opinie Komisii Stalei Radv Miasta dotvczace ww. proiekt6w uchwal
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciagania
zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Modernizacja
budynku Zespotu Szk6l Ekonomicznych we Wtoclawku " rozpatrzyla oraz pozytywnie
zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil
Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Paluck..

Rowniei projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do
zaciAgania zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Budowa
2lobka integracyjnego na osiedlu Potudnie we Wlociawku wraz z wyposaieniem" rozpatrzyla
oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja Bud2etu, Rozwoju iPromocji Miasta. OpiniQ w tej
sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Tak2e projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wtocfawek do zaciqgania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Budowa ulicy
2ytniel wraz z infrastrukturE towarzyszqca " rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowala
Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie
Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Komis.ja Budietu, Rozwoju iPromocji Miasta rozpatrzyta oraz wyrazila pozytywna opiniq do
projektu uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wioctawek do zaciqgania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Rozbudowa Al. Jana
Pawla ll we Wloclawku w kategorii drogi wojew6dzkiej". Opinie w przedmiotowej sprawie
przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Komisja Budietu, Rozwoju iPromocji Miasta rozpatrzyla r6wnie2 oraz wyrazila pozytywnq
opinie o projekcie uchwaly w sprawie upowaZnienia Prezydenta Miasta Wloclawek do
zaciqgania zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq "Rozwoj
zrownowaionego transportu zbiorowego poprzez poprawq efektywno6ci energetycznej,
wdra2ania technologii niskoemisyjnej we Wloclawku, w ramach projektu BIT - CITY ll. Opinie
w przedmiotowej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej
Palu cki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzah zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Modernizacja
budynku Zespolu Szk6l Ekonomicznych we Wloclawku ".
W wvniku gfosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwatv
radni opowiedzieli sie iednomvjlnie. przv braku gios6w przeciwnvch oraz braku gfos6w
wstrzvmuiacvch sie.
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Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego glosowanra,
uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia - zatqcznik do protokolu.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przy.iqcie projektu uchwaly
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzaf
zwiqzanych z realizac.jq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Budowa 2lobka integracyjnego
na osiedlu Poiudnie we Wloclawku wraz z wyposa2eniem".
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziatem 20 radnvch za podieciem uchwaiv
radni ooowiedzieli sie iednomvjlnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku glos6w
wstrzvm u iacVch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, Ze w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Kolejno Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w
sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiEzai zwiqzanych
z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Budowa ulicy zytniel wraz z infrastrukturq
towarzyszqcQ ".
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za oodieciem uchwalv

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ze w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

W nastqpnej kolejnojci Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzarl zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Rozbudowa Al. Jana
Pawla ll we Wloclawku w kategorii drogi wojew6dzkiej".
W wvniku glosowania przeorowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 19 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz iednvm gtosie
wstrzvmuiacvm sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwata zostaia podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

wstrzvmuiacvch sie.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.
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Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w
sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta wtoclawek do zaciqgania zobowiqzari zwiqzanych
z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq "Rozw6j zr6wnowaionego transportu
zbiorowego poprzez poprawQ efektywnosci energetycznej, wdra2ania technologii
niskoemisyjnej we Wtociawku, w ramach projektu BtT - CtTy ll.
W wvniku giosowania przeprowadzonego z udziatem 20 radnvch za oodieciem uchwalv
opowiedzialo sie 18 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz dw6ch glosach
wstrzVmu iacVm sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gfosowania,
uchwafa zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokofu.

Ad. 15

Projekt uchwa\ w sprawie upowainienia prezydenta Miasta wfoctawek do zaciqgania
zobowiqzaf przekraczajqcych rok budietowy.

Ad. 15
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia prezydenta Miasta wlocfawek do zaciqgania
zobowiqzafi przekraczajqcych rok budietowy.

wprowadzenia do bloku ww. projekt6w uchwat dokonata pani wiesfawa Konopczyrisxa
sekretarz Miasta informujqc, ie pierwsza z uchwal dotyczy zawarcia umowy na utrzvmanre
diwig6w zainstalowanych w budynku Urzqdu Miasta natomiast druga umowa dotyczy
ochrony fizycznej budynk6w zlokalizowanych na ul. 3 Maja, Koiciuszki i Zielony Rynek oraz
monitoringu dla archiwum zakladowego przy ul. ptasiej.

Projekt uchwaly w sprawie upowainienia prezydenta Miasta wloclawek do zaciqgania
zobowiqzari p rz e kraczaiqcych rok budietowy do wysokosci 12 0oo,o0 zl. rozpatrzyla oraz
pozytywnie zaopiniowata Komisja Budietu, Rozwoju i promocji Miasta. Opinie w
przedmiotowe.i sprawie przedstawil Radzie Miasta przewodniczqcy Komisji radny Andrzel
Pafu cki.

Komisja Bud2etu, Rozwoju iPromocji Miasta rozpatrzyfa r6wniei oraz wydala pozytywna
opiniq do projektu uchwaly w sprawie upowaznienia prezydenta Miasta wtocrawek do
zactqgania zobowiqzad przekraczaiqcych rok budietowy do wysokoSci 5Lo ooo,oo zt. opinrq
w przedmiotowej sprawie przedstawit Radzie Miasta przewodniczacy Komisji radny Andrze.i
Palu c k i.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusiq nad ww.
zagadnieniami.
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Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaiy w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqza6 przekraczajqcych rok bud2etowy.
W wvniku gfosowania orzeprowadzonego z udziafem 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvjlnie, przv braku glos6w przeciwnych oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwata zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzari
przekraczajqcych rok budietowy.
W wvniku glosowania orzeprowadzonego z udziafem 20 radnvch za podieciem uchwafv
radni ooowiedzieli sie iednomv6lnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku gtos6w
wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Radv Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gfosowania,
uchwala zostafa podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zafqcznik do protokolu.

Ad.17
Projekt u€hwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzai na realizacjq zadania pn.,,Zimowe utrzymanie d169".

Procedowanie nad ww. uchwatq odbylo siq w bloku uchwal dotyczqcych gospodarki
miejskiej.

Ad. 18
Projekt uchwaly zmieniajqcel uchwalQ w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek
na 2018 rok.

Ad. 19
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwafq w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy
Finansowej na lata 2018-2028,

Ad.20
Projekt uchwaty w sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego.

Kolejny blok projekt6w uchwaly dotyczqcy zagadnieri finansowych zwiqzanych ze zmianami
w budiecie miasta Wloclawek na rok 2018, Wieloletniej prognozie Finansowej na lata Z01g-
2028 oraz zaciqgniqcia kredytu dfugoterminowego wprowadzony zostal przez paniq Marrq
olitiskq Kierownika Referatu Planowania isprawozdawczojci Budietu, kt6ra poinformowaia,
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2e do ka2dego z projekt6w uchwal zalqczone zostalo uzasadnrenie, natomiast w przypadku
pytan jest do dyspozycji aby udzielid wszelkich odpowiedzi i wyjainiefi.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozytywnie
zaopiniowala projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta
Wloclawek na 2018 rok. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy
Komisji radny Andrzej Palucki.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjgcie
projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na

2018 rok.
W wvniku elosowania przeorowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv
ooowiedziato sie 18 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 2 glosach wstrzvmuiacvch
s te.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gtosowanra,
uchwaia zostata podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2018-2028 rozpatrzyla oraz jednomy5lnie pozytywnie zaopiniowafa
Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawii Radzie
Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Patucki.

Nastepnie PrzewodniczQcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjgcie
projektu uchwaty zmieniajqcej uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2018-2028.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv
ooowiedzialo sie 16 radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz 3 glosach wstrzvmuiacvch sie,

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokotu,
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Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego rozpatrzyla oraz
pozytywnie zaopiniowata Komisja Budzetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie
przedstawil Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Andrzej Patucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami. Ponadto wyjadnil, 2e zgodnie z art. 58 ust.2 ustawy o samorzqdzie gminnym
do podjqcia procedowanej uchwaly konieczna jest bezwzglqdna wiqkszo(i glos6w w
obecno:ici co najmniej pofowy ustawowego skladu Rady.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego.
W wvniku glosowania przeprowadzoneeo z udzialem 19 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedziaio sie 8 radnych przv 4 glosach przeciwnvm oraz 7 gtosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,
uchwala nie uzyskala wymaganej wiekszo(ci, a zatem nie zostala podjqta przez Rade Miasta
w zaproponowanym brzmieniu.

Ad.21
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciegania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq projektu pn. ,,Wfoclawek-miasto aktywnych rodzic6w"
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego
na lata 2014-2020 (O5 priorytetowa S,,Aktywni na rynku pracy", Dzialanie 8.4. ,,codzenie
iycia zawodowego i rodzinnego", Poddzialanie 8.4.1 ,,Wsparcie zatrudnienia os6b
pelniqcych funkcje opiekuricze"),

Ad.22
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciEgania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq projektu pn. ,,AktywnoSd to przyszloSd"
wsp6lfinansowaneto w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Woiew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O, Ot Priorytetowa 9 Solidarne spoleczefistwo,
Dzialania 9,2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialania 9.2.1 Aktywne wlqczenie spoleczne.

Ad. 23
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciqgania
zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq projektu pn.,,Wdroienie usprawnieri organizacyjnych
w Miejskim OSrodku Pomocy Rodzinie we Wfoclawku" w ramach ll Osi priorytetowej
Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki i edukacji, Dzialanie 2.5.
Skuteczna pomoc spoleczna, Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozw6j na lata
20t4-2020.

Ad.24
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przyjqcie do realizacji projektu pn.
,,Aktywno6d to przyszlo3d" w ramach konkursu nr RPKP.09.02.0L. - lZ. OO-O4-I36|L7,
wsp6lfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa



Kujawsko-Pomorskiego na lata 2O[4-2O2O, Oi priorytetowa 9 Solidarne spoleczeistwo,
Dzialanie 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddziafanie 9.2.1 Aktywne wlqczenie spofeczne.

Blok projektdw uchwal dotyczqcy dzialalnoSci izagadnieri zwiqzanych MOpR om6wrony
zostal przez Paniq Stanistawq MatejskE po. ZastQpcy Dyrektora Miejskiego Ojrodka pomocy
Rodzinie we Wtoclawku, kt6ra poinformowata, ie MOpR realizuje wiele dzialari
aktywizujEcych beneficjent6w pomocy spotecznej, kt6re sq finansowane ze 6rodk6w poza
bud2etowych. Szczeg6lowe uzasadnienie zostalo przedstawione w projektach
przedloionych uchwal. Natomiast projekt dotvczacy usprawnie6 organizacyjnych w
Miejskim oirodku Pomocy Rodzinie we wlociawku uzyskal dofinansowanie ze irodk6w EFS
w ramach konkursu ogloszonego w ramach llosi priorytetowej Efektywne polityki publiczne
dla rynku pracy, gospodarki iedukacji, Dzialanie 2.5. Skuteczna pomoc spoleczna, programu
operacyjnego wiedza Edukacja Rozw6j na lata 2oL4-2020. Zrodfem finansowania prolektu
sq Srodki Europejskiego Funduszu Spolecznego. Wszystkie dzialania wskazane w
przedmiotowych uchwalach uiQte zostaly w przedsiqwziqciach wieloletniej prognozy
Finansowej na lata 2018 - 2029.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie upowainienia prezydenta Miasta wloclawek do zaciqganra
zobowiqzai zwiqzanych z realizaciq projektu pn. ,,wloclawek-miasto aktywnych rodzic6w" w
ramach Regionalnego Programu operacyjnego wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego na
lata 2O'1.4-2O2O (Od priorytetowa 8 ,,Aktywni na rynku pracy,,, Dzialanie 8.4. ,,Godzenie 2vcia
zawodowego i rodzinnego", Poddzialanie 8.4.L,,wsparcie zatrudnienia os6b pelniqcych
funkcje opiekuricze") rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Opiniq przedstawii przewodniczqcy Komisji radny Andrzej patucki.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusiq nad ww.
zagadnieniami.

wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyiqcre
projektu uchwaty w sprawie upowa2nienia prezydenta Miasta wtoctawek do zaciqgania
zobowiqza6 zwiqzanych z realizaciq projektu pn. ,,wloclawek-miasto aktywnych rodzic6w" w
ramach Regionalnego Programu operacyjnego wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego na
lata 201.4-2020 (Oi priorytetowa 8 ,,Aktywni na rynku pracy,,, Dziatanie g.4. ,,Godzenie 2ycia
zawodowego i rodzinnego", Poddzialanie 8.4.1 ,,wsparcie zatrudnienia os6b petniqcych
funkcje opiekuri cze"l rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Bud2etu, Rozwoju I

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowanra,
uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Promocji Miasta.

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Uchwata - zafqcznik do protokotu,

63



Opinia Komisii Statei Radv Miasta
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloctawek do zaciqgania
zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq projektu pn. ,,Aktywno6i to przyszlo6i"
wsp6ffinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi Priorytetowa 9 Solidarne spoleczeistwo,
Dziafania 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialania 9.2.1 Aktvwne wtqczenie spoleczne
rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta.
Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej
P alu ck i.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq projektu pn. ,,Aktywno6i to przyszlolt"
wspdlfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi priorvtetowa 9 Solidarne spoleczeistwo,
Dziaiania 9.2 Wlqczenie spoieczne, Poddziafania 9.2.1 Aktywne wlqczenie spoteczne.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 18 radnvch za podieciem uchwalv
wszvscv radni opowiedzieli sie iednomvilnie, gtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie
nie stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie w rezultacie dokonanego gtosowania,
uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie upowa2nienia prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiEzah zwiqzanych z realizacjq projektu pn.,,Wdroienie usprawnief organizacyjnych w
Miejskim Oirodku Pomocy Rodzinie we Wtoclawku" w ramach Osi priorytetowej
Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki iedukacji, Dzialanie 2.5. Skuteczna
pomoc spoleczna, Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozw6j na lala 2O!4-2OZO
rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i promocji Miasta.
Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta przewodniczqcy Komisji radny Andrze.l
Paiucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku zgloszerl do udziatu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie przyjgcie projektu uchwaly w sprawie upowa2nienia prezydenta Miasta
Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzah zwiqzanych z realizacjq prol'ektu pn. ,,Wdro2enre
usprawniei organizacyjnych w Miejskim OSrodku pomocy Rodzinie we Wloclawku,, w
ramach ll Osi priorytetowej Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki i



edukacji, Dzialanie 2.5. Skuteczna pomoc spoleczna, Programu Operacyjnego Wiedza
Edu kacja Rozw6j na lata 2OI4-2O20.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem L9 radnvch za podieciem uchwatv
wszvscv radni opowiedzieli sie iednomvjlnie, gtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie
nie stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, 2e w rezultacie dokonanego gtosowania,
uchwaia zostaia podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przyjgcie do realizacji projektu pn.

,,Aktywno6i to przyszlo6i" w ramach konkursu nr RPKP.09.02.07. - lZ. 00-04-136117,
wsp6tfin ansowa n ego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Ku jawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020, Oi Priorytetowa 9 Solidarne spoleczeristwo
rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta.
Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodhiczqcy Komisji radny Andrzej
Palu cki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskus.iq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
gtosowanie przyjqcie pro.jektu uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na przyjqcie do realizacji
projektu pn.,,AktywnoSi to przyszlodi" w ramach konkursu nr RPKp.09.02.01. - lZ. OO-04-
136/77, wsp6lfina nsowanego w ramach Regionalnego programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2O1.4-ZO2O, OS priorvtetowa 9 Solidarne
spoteczenstwo.

nie stwierd zono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowanra,
uchwafa zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokoiu.

Ad. 25
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiEzai zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Utworzenie parku
na Sfodowie oraz rewaloryzacja zieleni parku im. H. Sienkiewicza we Wloclawku,,,

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonala uprzednio w bloku uchwal inwestycyjnych
Pani Magdalena Korpolak -Komorowska zastqpca prezydenta Miasta ds. rozwoiu i

inwestvcii.
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Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Komisja Bud2etu, Rozwoju iPromocji Miasta rozpatrzyfa oraz wyrazita pozytywna opiniq do
projektu uchwafy w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wfoclawek do zaciqgania
zobowiqzah zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwa,,Utworzenie parku
na Sfodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wloclawku". Opiniq w
przedmiotowej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej
Patu ck i.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie
przyjQcie projektu uchwaty w sprawie upowa2nienia prezydenta Miasta Wfoclawek do
zaciEgania zobowiqzai zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq
,,Utworzenie parku na Slodowie oraz rewaloryzacja zieleni parku im. H. Sienkiewicza we
Wtociawku".

nte stwterozono.

Po zakoriczeniu procedowanra nao ww.
poinformowal, 2e w rezultacie dokonaneso
zaproponowanym brzmieniu.

zagadnieniem PrzewodniczEcy Rady Miasta
glosowania Rada Miasta podjqla uchwalq w

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

O gfos poprosita Pani Maria Oliriska Kierownik Referatu Planowania isprawozdawczoscr
Eudietowei, kt6ra poinformowala, 2e Rada Miasta przyjmuiqc uchwalq zmieniaiqcq uchwarg
w sprawie uchwalenia budietu miasta wlocfawek na rok 201g, przyiqla takie zatacznik nr 4
dotyczEcy przychod6w i rozchod6w budietu roku 201g. Ze wspomnianego zafqcznika
wyprowadzana jest uchwala dotyczaca zaciqgniqcia kredytu dtugoterminowego, kt6rq Rada
Miasta rozpatrywana w punkcie 20 porzqdku obrad dzisiejszej sesji. pierwotna zmiana wraz
z planowanym kredytem wynosila ok. s9 mln. zt. w chwili obecnej wynosi ok.30 mln. zl., a
zatem wkradf siq blqd, gdyi uchwala zmieniaiqca budiet miasta na rok 2018 zostala przyieta
natomiast uchwafa w sprawie zaciqgniqcia kredytu dtugoterminowego nie zostala przyiQta.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafai Sobolewski wyjaSnil, ie nie jest to blEd, lecz taki
byl wynik glosowania Rady Miasta nad tq uchwatq dotyczqcq kredytu dtugoterminowego.

Ad.26
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Janusz
Dqbczyriski, radny Dariusz Jaworski, radny Krzysztof Kowalski, radna olga Krut-Horonziak,
radny Zbigniew Lewandowski, radny J6zef Mazierski, radny Rafat sobolewski oraz radny
Da riusz Wesoiowski.
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Interpelacje zloione przez radnych w formie pisemnej, PrzewodnaczQcy Rady Miasta
przekazuje niezwlocznie adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo
upowainione osoby w terminie 14 dni * Przewod niczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sq w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzedu Miasta bez zbqdnej zwloki.
ProcedurQ postqpowania w powy2szej sprawie reguluje I 56 Statutu Miasta Wloclawek.

Ad.27
Informacje i komunikaty.

W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczacy Rady Miasta przypomnial radnym o
obowiqzku skladania oiwiadczeri majqtkowych za rok 2017 . Oiwiadczenie majqtkowe wraz z

kopiq swojego zeznania o wysokoSci osiQgniqtego dochodu w roku podatkowym za rok
poprzedni naleiy zlo2yd w dw6ch egzemplarzach w terminie do dnia 30 kwietnia 2018 roku
do Biura Radv Miasta.

Ad.28
Zamkniqcie obrad.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski dziqkujqc wszystkim za udzial w
obradach poinformowaf,2e wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XLlll
sesji Rady Miasta Wlocfawek w dniu 27 kwietnia 2018r.

Zakoriczen ie obrad godz.1799

OBRADOM PRZEWODNICZYI
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Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XLlll sesji Rady Miasta Wloclawek.

2. Lista os6b uczestniczacych w XLlll ses.ii Rady Miasta Wlocfawek.

3. Uchwata Nr XLlll/35/2018 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzania
zwiEzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego utrzymania i konserwacji
urzqdzeri, stanowiqcych wlasnoii Gminy Miasto Wloclawek, sfuiqcych do
oSwietlenia u lic.

5.

6.

7.

Uchwala Nr XLlll/36/2018 Radv Miasta Wtoclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wlociawek do zaciqgania zobowiqzania
zwiEzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotycz4cego oczyszczania miasta.

Uchwata Nr XLlll/3712018 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloctawek do zaciqgania zobowiqzari
zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego zagospod arowa n ia odpad6w
komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wta6cicieli nieruchomodci,
na kt6rych zamieszkujq mieszkafcy, polo2onych na terenie Gminy Miasto
Wlociawek.

Uchwala Nr XLlll/38/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciEgania zobowiqzania
zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego utrzymania teren6w zieleni w
mie6cie.

Uchwala Nr XLlll/39/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 21 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzai
zwiqzanych z realizacjE przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.

,,Wlocfawek zawodowo" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi priorytetowa 10



Innowacyjna Edukacja, Dziatanie 1.0.2. Ksztaicenie o96lne i zawodowe, Poddzialanie

- 10.2.3 Ksztatcen ie zawodowe.

8. Uchwata Nr XLlll/40/2018 Rady Miasta Wloctawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzari
zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Modernizacja budynku
Zespolu Szk6l Ekonomicznych we Wioclawku ".

9. Uchwala Nr XLlll/41l2018 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Woclawek do zaciqgania zobowiqzari
zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Budowa 2iobka
integracvjnego na osiedlu Poludnie we Wlociawku wraz z wyposa2eniem".

10. Uchwala Nr XLlll/42l2018 Radv Miasta Wtoclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzaf
zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq,,Budowa ulicy Zytniej
wraz z infrastrukturq towarzyszqcE //.

11. Uchwala Nr XLlll/43/2018 Rady Miasta Wioclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzai
zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Rozbudowa Al. Jana
Pawla ll we Wloclawku w kategorii drogi wojew6dzkiej"

12. Uchwala Nr XLlll/44/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloctawek do zaciqgania zobowiqzai
zwiEzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwE "Rozw6j
zr6wnowaionego transportu zbiorowego poprzez poprawQ efektywnoici
energetycznej, wdraiania technologii niskoemisyjnej we Wtoclawku, w ramach
projektu BIT - CITY ll.

13. Uchwala Nr XLlll/45/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciqgania zobowiQzai
p rz e kra czajqcych rok bud2etowy.

14. Uchwala Nr XLlll/4612018 Rady Miasta Wioclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciagania zobowiqza6
przekraczajqcych rok bud2etowy.

15. Uchwala Nr XLlll/47/2018 Radv Miasta Wloctawek z dnia 21 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wfoctawek do zaciqgania zobowiqzai
na realizacjq zadania pn,,,Zimowe utrzymanie d169".

16. Uchwala Nr XLlll/48/2018 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 2-7 kwietnia 2018r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wtoctawek na 20L8 rok.
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17. Uchwala Nr XLlll/4912018 Radv Miasta Wloclawek z dnia 77 kwietnia 2018r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na

lata 2018-2028.

18. Uchwala Nr XLlll/50/2018 Radv Miasta Wtoclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciagania zobowiqzafi
zwiqzanych z realizac.jq projektu pn. ,,Wtoclawek-miasto aktywnych rodzic6w" w
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Ku.iawsko-

Pomorskiego na lata 2014-2020 (06 priorytetowa 8,,Aktywni na rynku pracy",
Dziafanie 8.4. ,,Godzenie iycia zawodowego i rodzinnego", Poddziafanie 8.4.1

,,Wsparcie zatrudnienia os6b petniqcych funkcje opieku6cze").

19. Uchwata Nr XLlll/51/2018 Rady Miasta Wlociawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzan
zwiqza nych z realizacjq projektu pn. ,,Aktywnoii to przysztoii"
wsp6tfinansowa nego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O, OS Priorytetowa 9
Solidarne spoleczeistwo, Dziatania 9.2 Wfaczenie spoleczne, Poddzialania 9.2.1
Aktywne wlEczenie spoleczne.

20. Uchwala Nr XLlll/5212018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzari
zwiqzanych z realizacjq projektu pn.,,Wdroienie usprawniei organizacyjnych w
Miejskim Oirodku Pomocy Rodzinie we Wloclawku" w ramach ll Osi priorytetowe.j
Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki iedukacji, Dzialanie 2.5.

Skuteczna pomoc spoteczna, Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozw6j na
lata 2014-2020 .

21. Uchwala Nr XLlll/53/2018 RadV Miasta Wloclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie wyraienia zgody na przyjqcie do realizac.ii projektu pn.,,AktywnoSi to
przyszlo5i" w ramach konkursu nr RPKP.O9.02.01. - lZ. 00-04-136/77.
wsp6ifinansowa nego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Ku jawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020, Od Priorytetowa 9
Solidarne spoleczeristwo, Dzialanie 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddziaianie 9.2.1
Aktywne wlqczenie spoteczne.

22. Uchwala Nr XLlll/5412018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 kwietnia 2018r.
w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloctawek do zaciqgania zobowiqzai
zwiqzanych z realizacjq zadania inwestycyjnego pod nazwQ,,Utworzenie parku na

Slodowie oraz rewalorvzacia zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wtoclawku".
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Protok6l sporzadzila:
Jolanta Skladanowska,
Ewa Pranik,
Aleksandra DEbrowska
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